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ÉRDT
Ungdommen anno 1991 
søker kunnskap og trygghet. 
Og Universitet i Tromsø, 
lilleputten lengst i nord, 
har m aktet det nesten 
umulige; å holde de aller 
fleste fagtilbud åpne for 
5.000 ivrige studenter.
UiTø har funnet sin form, 
og i kjølvannet har akade- 
mikerbyen Breivika vokst 
fram. Som innbygger 
handler dagliglivet ditt 
mest om utdanning og 
kunnskap, men også om 
fritid, fest og sosial 
gjensidighet. Kort sagt - 
du har også et fullverdig 
nærmiljø i Breivika.

Hun vet hva helse betyr 
Randi Trumbull Aanesen (22) går inn i sitt tredje år på 
fiskehelsestudiet ved Norges fiskerihøgskole (NFH). Him 
forteller at faget er tøft, men veldig interessant.
NFH, med sine mangfoldige studietilbud, er forøvrig et 
kompetansesenter av en slik kvalitet og tyngde at noen 
lar det gå under betegnelsen "mini-universitet."
Havet og dets ressurser i fokus, side 12 og 13

Giganten i Breivika - sidé 10 og 11
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Velkomen!

R 
E 
K 
T 
O 
R

Svært mange 19-åringar som er ferdige 
med den vidaregående skolen i år er i 
ein vanskeleg situasjon med tanke på 
høgre utdanning. Alle universiteta 

med unntak av Tromsø har lukka 
dei fleste studia. Aldri har så 
mange søkt om studieplass ved 
UiTø som no. Hausten 1990 var 
omlag 4100 studentar registrerte 
ved UiTø. Vi reknar med i alt 
5500 studentar hausten 1991, ein 
auke på over 30 prosent på eitt år.

Omlag 4000 studentar har fatt tilbod 
om studieplass ved UiTø frå hausten 
1991. Dette er meir enn ei dobling frå 
ifjor haust. Vi reknar med at det kjem 
mellom 1600 og 1700 nye studentar til 
UiTø i haust. Dei nye studentane vil 
dermed utgjera omlag 30 prosent av 
alle studentane ved UiTø. Kring halv
parten av søkarane er fra Nord-Norge.

Den store studenttilstrøyminga er ei 
utfordring for UiTø. Vi søker nye 
vegar for å finne løysingar som alle 
kan vera tente med. Vi har for små 
lokale og for fa lærarar, ikkje for 
mange studentar! Dette er utgangs
punktet for arbeidet vårt framfor 
haustsemesteret. UiTø har derfor sett 
igang ei rekke tiltak for å sikre eit godt 
universitet for alle som studerer her: 
Leige av tilleggslokale for lesesals- 
plassar, undervisning og eksamens
avvikling. Forsert prosjektering av 
tilleggsbygg. Utvida engasjement av 
time-/hjelpelærarer. Bruk av lektorar 
fra den vidaregåande skolen. Bruk av 
hovedfagsstudentar i undervisninga. 
Samarbeid med Studentutvalget ved 
UiTø for å skaffe husvære til dei nye 
studentane gjennom økonomisk støtte 
til Bolighjelpa -91.

UiTø vil gjera sitt ytterste for at all 
ungdom i landsdelen som ynskjer det 
skal fa muligheit til høgre utdanning. 
Vi ynskjer å ta imot dei nye studentane 
våre på ein best mogleg måte. Vårt 
mål er at alle studentar som kjem til 
UiTø skal føla seg velkomne hit. Vi 
vil gjera vårt beste for at dei skal fa ei 
god utdanning som held dei kvalitative 
måla ei universitetsutdanning må ha.

Velkomen til Universitetet i Tromsø.

Helsing rektor Ole D, Mjøs

Verdens nordligste 
universitet — 69°0 — 39°N

Fakta om Universitetet i Tromsø 
pr. 1. juni 1991
Stortingsvedtak om opprettelse 28. mars 1968

Offisielt åpnet 1. september 1972

4.400 studenter innen disse fagområdene:
Medisin
Fiskerifag 0
Jus
Realfag
Samfunnsfag
Språkfag

Faste stillinger:
408.5 stillinger for lærere /forskere
395.5 stillinger for teknisk / administrativt personell
260 eksternt finansierte stillinger

Litt historikk
1918: Hans A. Meyer, Mo i Rana, lanserer tanken om e 

Universitet i Tromsø
1962: Muligheten for Universitetet nevnes i Trontalen 

Stortinget
1963: Ruud-komiteen oppnevnes (skulle utrede utbygginga 

Universitetet i Tromsø)
1965: Ruud-komiteens innstilling
1967: Stortingsproposisjon nr. 147 hvor regjeringen foreslo i 

opprette UiTø
1968: Stortinget vedtar å opprette et universitet i Tromsø
1969: Interimsstyret oppnevnes med professor Peter F. Hjo\ 

som formann
1972: Den offisielle åpningen av Universitetet i Tromsø bh 

foretatt av Kong Olav i Tromsø Domkirke
1978: Første permanente bygg på Universitetsområdet 

Breivika ferdig
1988: Norges Fiskerihøgskole etablert
1991: Medisin- og Helsefagbygget ferdig

Sentrene ved Universitetet i Tromsø
Senter for miljø- 
og utviklings
studier i Tromsø 
(SEMUT)

Roald Amundsens senter for arktisk 
forskning (Amundsensenteret)
Opprettet fra LI .1989. Senterets overord
nede mål er å styrke arktisk forskning ved 
Universitetet i Tromsø. Senteret skal drive 
informasjon utad og innad, fremme kon
takt og bevisstgjøring og styrke marke
ringen nasjonalt og internasjonalt øm den 
arktiske forskningen ved Universitetet i

Etablert som ledd i den forsknings
politiske oppfølgingen av Brundt- 
landkommisjonens rapport fra 1987 
“Vår felles framtid”. SEMUT skal 
stimulere, initiere og koordinere 
forskning om miljø og utvikling ved 
Universitetet, Forskningsstiftelsen 
ved Universitetet i Tromsø (FORUT) 
og Norsk institutt for fiskeri- og 
havbniksforskning. Senteret skal 
være et bindeledd til nasjonale 
forskningsråd og forskningsprogram 
som flere sektorer deltar i.k________

Tromsø.
Senteret skal bidra til økt forskning 

og undervisning om arktiske forhold, 
tverrfaglig samarbeid innen arktisk 
forskning og samordne den arktiske 
forskningen ved Universitetet i Tromsø.J

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Senter for samiske studier
forskning om samiske forhold, drive 
informasjon og fremme kontakt nasjonalt 
og internasjonalt vedrørende samiske 
forhold, og styrke rekrutteringen til slik 
forskning ved Universitetet i Tromsø. 
__________ __ _________ J

Utropia er et organ for Ansvarlig redaktør
. . . .. . .. M Æ Ame Hauge og Roy Østensenstudentene ved Universitetet

i Tromsø.
Avisa kommer ut 10 ganger i 

året, og gis ut med støtte fira 
Studentsamskipnaden i 
Tromsø.

Roy Østensen og Ame Hauge

Foto: Roy Østensen og Ame Hauge

Lay-out: Ame Hauge og Roy Østensen

Sats, ombrekking og paste-up:
Roy Østensen og Ame Hauge

Trykk: Bladet Tromsø

Opplag:
8000 eksemplarer.

Annonsepris:
kr. 5 pr.sp.mm. (Rabatt på store annonser.)

Raste annonsedeadline:
1. august 1992

Neste nummer av Informasjonsavisa
18. august 1992

d å

ti nyrniwiji<3*4 4 444^444^ *4 94 994 f *

Vi vil takke alle søm har vært med på 
å gjøre Informasjonsavisa lesverdig 
og informativ.

Universitetet Informasjonsavisa hosten 199

Ble opprettet i 1990. Senteret skal bidra til 
økt forskning og undervisning ved 
Universitetet i Tromsø om samiske for
hold. Senteret skal stimulere til tverrfaglig 
samarbeid og samordne undervisning og
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Universitetet

Informasjonsuka 19. - 23. august 
for nye 
studenter BLI KJENT UKE!
Velkommen til Universitetet i Tromsø! I 
forbindelse med semesterstart arrangerer 
Universitetet Informasjonsuke for nye 
studenter i samarbeid med forskjellige 
studentforeninger. Vi har lagt opp til et variert 
program med lett blanding av informasjon, 
underholdning og fornøyelser. Benytt sjansen 
til å bli kjent med Universitetet og de 
forskjellige aktivitetene som tilbys!

Noe du lurer på?
Informasjonsstand utenfor registreringslokalet: 
Hele uken når registreringslokalet har åpent. Her 
treffer du representanter fra studentsamskipnaden, 
lånekassa og universitetet. Du kan spørre om alt 
mulig. Dersom vi ikke har svar, vet vi kanskje hvem 
som kan gi deg svar. Stikk innom og prat, da vel.

Sight
seeing
Det arragneres en sight-seeing 
med guide i Tromsø by, med 
besøk på Tromsø museum for 
nye studenter.

Bussavgang klokken 14.30 
mandag og tirsdag fra parke
ringsplassen sør for Hoved
gården. Hele turen tar omkring 
tre timer, og det er plass til 50 
studenter på hver tur.

Turen er gratis.

Bli med på grillparty
Hei, her har du en glimrende sjanse til å knytte 
kontakter med den spreke delen av studentene. 
Tromsøstudentenes idrettslag arrangerer grill
party på Hella, en nydelig plass ved sjøen - mulighet 
for fiske.
Vi drar fra Universitetet kl. 1800 med buss fra par
keringsplassen mellom HoveJgården og Tverr
forbindelsen onsdag 21. august. Retur ut på kvelden/ 
natten.
Ta med grillmat, fyrstikker, gitar, fiskeutstyr, varme 
klær, ..... Det blir solgt drikke .
PS. Det fins ikke dårlig vær - bare dårlige klær!

Lett 
under
holdning
Onsdag 21. og fredag 23. august
klokken 11.00 spiller Tromsø Brass i
Hovedgården.
Variert og underholdende reportoir.
Dirigent er Tor Goda!

Program for 
informasjons- 
dagene høsten <

** nimA ’.BOzt

1991
Mandag 19. august:
kl. 1100— 1300: Velkomstmøte for nye studenter i foajeen på

ISV/ISL
kl. 1430— 1730 Sight-seeing i Tromsø med besøk på Tromsø 

Museum

Tirsdag 20. august:
kl. 0800 — 1000: Fellesfrokost i kaptina for nye studenter
kl. 1430— 1730 Sight-seeing i Tromsø med besøk på Tromsø

Museum
kl. 1600 Forestilling på Nordlysplanetariet
kl. 1800 Tur til Eiscat-anlegget på Ramfjordmoen

Onsdag 21. august
kl. 1100 — 1300: Konsert i Hovedgården
kl. 1600: Forestilling på Nordlysplanetariet
kl. 1800: Grillfest på Hella. Arr. Tromsøstudentenes

Idrettslag

Torsdag 22. august
kl. 1100 — 1300: Judo-oppvisning i Hovedgården
kl. 1800 — 2200: Båttur til Rya
kl. 1600: Forestilling på Nordlysplanetariet

Fredag 23. august:
kl. 2000: Semesterstartsfest i Hovedgården for studenter

og ansatte 
Arr.: Studentsamfunnet !>

Båttur
til Rya
To idylliske gamle ishavs
skuter er satt opp til 
omvisningstur i Tromsøs 
sj ær gård for ca. 80 studenter.

Fiskeutstyr finnes om
bord for de som er interess
ert. Samskipnaden selger 
mat og drikke under turen.

Turen er gratis, og bill
etter fås ved Universitetets 
informasjonsstand utenfor 
registreringslokalet.

Avgang blir torsdag 22. 
august klokken 18.00. Sted 
for fremmøte blir kunngjort 
senere. —f

Tur til 
EISCAT
Fysikkforeninga inviterer til 
omvisning på det store Eiscat- 
anlegget på Ramfjordmoen 
utenfor Tromsø. På anlegget 
drives det avansert forskning på 
nordlyset og ionosfæren. I 
tillegg vil Fysikkforeninga ta 
dere med til Nordlysobs- 
ervatoriet Nye realfagsstu- 
denter og andre interesserte: 

* Hjertelig velkommen til ei 
spennende omvisning!
Tid: Tirsdag 20.august kl. 1800 
Bussen går fra parkerings
plassen mellom Hovedgården 
og Tverrforbindelsen.

StorÅpningsfest

Studentsamfunnet inviterer studenter og 
ansatte til åpningsfest på Hovedgården - Fredag 
23. august, kl. 20.00. Gutta fra Calcutta, det 
velkjente Honningsvågsbandet spiller blues og 
rock. Gratis for nye studenter. Halv pris for 
Samfunnets medlemmer. Medlemskort fås kjøpt 
ved døren. Velkommen!

irmasjonsavisa
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Rekordstor søkning til Universitetet i Tromsø

Hvor mange kommer?

FANGET FULLT; Med 7.000 søknader i fanget har Studieavdelingas Anne Solheim og Kjell Bjørgvin Nilsen 
hatt nok å gjøre i sommer.

Foran dette semesteret har U1T0 mottatt 6925 søknader 
om studieplass, og av disse har 3.500 fått positivt svar 
På grunnlag av godkjent studiekompetanse har noei 
fått tilbud om plass ved de åpne studiene, mens andrt 
har kommet seg gjennom nåløyet på de lukkede fagene, 
Spørsmålet er bare: Hvor mange kommer til å takkt 
ja? Før registreringsuka er over er nok den ent 
gjetningen like god som den andre.

U
niversitetet i Tromsø er 
fremdeles et åpent uni
versitet. Det er kun profe- 
sjonsutdanningene fiskeri
fag, medisin, sivlingeniørutdann- 

inga, jusstudiet og embedsstudiet i 
psykologi som har regler om lukk
ing. Fremdeles kan alle med gene
rell studiekompetanse og som har 
søkt seg til de åpne realfagsstudiene, 
språkfagene eller samfunnsfagene 
være garantert plass til høsten. 
Administrasjonen på Universitetet 
har derfor ingen oversikt over hvor 
mange studenter som vil komme til 
Tromsø før svarfristen er gått ut.

I skrivende stund regner Studie
avdelinga med at omlag 2.000 stu
denter vil takke ja til studieplassen. 
Det totale antallet studenter vil der
med overstige 6 .000. Til sammen
ligning var det totale antallet stu
denter her på Universitetet høsten 
1989 bare 2.750. Hvis prognosene 
holder stikk vil dette innebære mer 
enn en fordobling på tre år.

Ekspansjon og tiltak
Selv om UiTø nå befinner seg i 

en voldsom ekspansjonsfase, be
høver ikke dette nødvendigvis bety 
at situasjonen er mørk. Allerede i 
1989/90 var mar klar over at den 
store veksten i antallet utdannings
søkende måtte få konsekvenser for 
universitetenes planlegging. Studie
administrasjonens innstilling var 
ikke at man hadde for mange stu
denter, men for få lærere og for lite 
plass. For å møte disse utford
ringene ble det høsten 1990 lansert 

en beredskapsplan som blant anse: 
inneholdt disse tiltakene:

- Leie av tilleggslokaler for 
lesesalsplasser, under
visning og eksamensav
vikling.

- Forsert prosjektering av 
tilleggsbygg.

- Utvidet engasjement av 
time- og hjelpelærere.

- Bruk av lektorer fra den 
videregående skolen.

- Bruk av hovedfagsstudenter
i undervisningen.

- Samarbeid med Student
utvalget for å skaffe nok 
boliger ved å tilføre øko- 
nomisk støtte til Bolig
hjelpa.
Selv om beredskapsplanen era 

nødvendig forutsetning for å løse de 
oppgavene man nå står overfor, a 
den alene ikke tilstrekkelig. Ived 
settelsen av de foreslåtte tiltakene 
avhenger av tilgangen på øko 
nomiske ressurser og tid.

På finansieringssiden ser situa
sjonen ut til å være under kontroll 
Utdannings og forskningsdepaite 
mentet har bevilget omlag 16 mill 
oner kroner i ekstraordinær støte 
Universitetsstyret har allerede, 
siste møte før sommerferien, fordel: 
mesteparten av disse midlene. De 
økonomiske grunnlaget for å leie 
ekstra undervisningslokaler, sate 
engasjere flere lærere er derfoi 
tilstede, men arbeidet vil nok ta lit 
tid før det er avsluttet.

r ' *

Harde fakta
Noen sentrale tall og data om søkningen 
til Universitetet i Tromsø høsten 1991.

• Totalt 82.000 Søkere til landets universiteter og høgskoler for studieåreet 
1991/92.

• Totalt har disse institusjonene mottatt 470.000 søknader. Hver student har 
altså sendt inn gjennomsnittlig 5,7 søknader.

• Det er i år opprettet 8.570 nye studieplasser ved universitetene og 
høgskolene.

• Totalt har Universitetet i Tromsø mottatt 6.925 søknader for 
høstsemesteret 1991. De aller fleste søkerne har flere fag i prioritert 
rekkefølge.

• 3.500 søkere får tilbud om studieplass ved Universitetet i Tromsø.
• Det er størst søkning til profesjonsstudiene.
• 1.232 søkere har medisin som første prioritet. 50 av disse får tilbud om 

plass.
• Av de 881 søkerne til embedsstudiet i juss får 100 plass.
• 1.483 søkere har Examen Philosophicum som første prioritet. Slår vi dette 

tallet sammen med de som har Ex. Phil, på lavere prioritet, blir det totale 
antallet 2059.

Så langt kan vi slå fast at de 
viktigste tingene for en student 
— undervisning og eksamen — 
vil bli arrangert. Men i en 
overgangsperiode må nok den 
enkelte belage seg på at det kan 
bli trangt om plassene på enkelte 
forelesninger. Videre kan det 
påregnes en viss knapphet på

tilgangen av faciliteter som fr 
eksempel ledige garderobeskap 
kollokvierom og lesesalsplasser 
Det arbeides imidlertid med i 
finne tilfredsstillende perma
nente løsninger på alt dette. ' 
mellomtiden får vi alle ta <k 
provisoriske løsningene 
tålmodighet og humør.

REGISTRERINGSKØ; Hvor mange studenter kommer til å forsere 
køen og registrere seg som student dette semesteret?

Ta det rolig!
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Plass til alle? **Hvorfor skulle
vi subsidiere 
intelektuell 
nysgjerrighet? ”

— Ronald Reagan 
\}

Har Universitetet i 
Tromsø plass til alle nye 
studentene som kommer i 
høst? Vi stilte dette 
spørsmålet til studie
direktør Sylvia Labugt. 
Og hun innrømmer at den 
store søkningen i høst 
kom som en overaskelse 
på ledelsen ved Uni
versitetet i Tromsø.

M
en når man vet at ung
domskullene som ko
mmer ut av videregående 
skole nå, er svært store, 

og i tillegg tar i betraktning den 
store arbeidsledigheten, burde det 
ikke komme som noen overraskelse 
at søkningen til høgere utdanning er 
så stor som den er, sier Sylvia 
Labugt. Men vi trodde at økningen i 
studenttallet ville flate noe ut etter 
den store økningen i studenttallet i 
1989 og 1990.

Universitetet i Tromsø har foran 
høstsemesteret fått omlag 16 milli
oner i ekstrabevilgninger for å møte 
den store studenttilstrømningen. Ni 
millioner ble fordelt i Styrets siste 
møte før sommeren. Det ble bevil
get seks millioner til diverse bygge
tiltak og 3,9 millioner til under- 
visning/ekstra stillinger.

Undervisning til sentrum
—Det er nok ikke pengemangel 

som vil være det største problemet i 
høst, men mangel på kvalifiserte 
lærere og mangel på store nok 
undervisningslokaler, sier studie
direktøren. Vi leide inn en del loka
ler i Breivika Senter forrige høst. 
Universitetet har nå i høst dessuten 
ferdig den første av tre undervis- 
ningspaviljonger. Her blir det und
ervisningsrom og lesesalsplasser, og 
det vil nok avhjelpe situasjonen noe.

—Dersom prognosene om 2.000 
nye studenter holder stikk, vil all 
begynnerundervisningen på ex. 
phil., Ma-100/Mb-l og forprøven i 
fonetikk og språkvitenskap flyttes til 
sentrum. Universitetet har leid en 
hel etasje på omlag 1500 kvadrat- 
meter i Domus-bygget. Her vil det 
bli lesesaler, undervisningsrom i 
flere størrelser og eksamenslokaler. 
Selv om Avdeling for sykepleie
vitenskap nå flytter inn på det nye 
MH-bygget i Breivika, vil Uni
versitetet fortsatt leie de gamle 
lokalene i Kjærbygget.

Ex. phil.
—Det største problemet når det 

gjelder undervisningskapasitet, blir 
Examen Philosophicum. Slik situa
sjonen er i dag, har ex.phil kapasitet 
til å undervise 800 studenter på nor- 
malvarianten. Her regner man med 
at det vil komme omlag 1100 stu
denter til høsten. Det vil da bli 
problem med å få nok lærere til all 
gruppeundervisning på ex.phil. 
normalvarianten. Hvordan dette 
problemet skal løses vet man ikke i

BARE KOM; Studiedirektør Sylvia Labugt ønsker alle nye studenter hjertelig velkommen til UiTø.

dag, men det arbeides med planer 
for omlegging av undervisninga 
dersom det melder seg svært mange 
studenter til ex. phil.

Alle er velkommen!
Studiedirektøren understreker at 

Universitetet i Tromsø ønsker alle 
nye studenter velkommen, og sier at 
i forhold til beredskapsplanene som 

finnes, kan Universitetet ta imot 
rundt 2000 nye studenter.

—Men vi må nok vurdere om 
Universitetet i Tromsø kan fortsette 
med åpne studier fra neste år. I 
følge plantallene fra midten av 80- 
tallet, skulle Universitetet ha 3000 
studenter i 1995, og universitets
området i Breivika er dimensjonert 
for omlag 2500 studenter. Med et 

studenttall som er det dobbelte av de 
tidligere plantallene, må vi nok 
vurdere lukking også ved Universi
tetet i Tromsø, sier en opplagt 
studiedirektør som ser fram til 
utfordringen Universitetet står over
for nå i høst.

—Det er jo gøy at så mange 
ønsker å fortsette med utdanning. 
Og vi vil forsøke å gi alle et best 
mulig studietilbud hos oss.

Welcome to Tromsø, Norway
All foreign students are warmly welcome to the Paris of the 
northern hemisphere, the land of the Midnight Sun, and the 
worlds northernmost university: The University of Tromso, 
Norway.

The University of Tromsø has 
witnessed a large influx of students 
in the last two years. The reason 
for this is the fact that most 
faculties here in Tromsø still 
remain open, while the other 
norwegian universities recently 
have instituted restrictive ad
mission regulations in almost all 

their faculties. And the number of 
foregin students are also increasing. 
The University of Tromsø is now 
working towards a 5% foreign student 
population.

The Foregin Students Union is the 
representative organ of all foreign 
students studying in Noway, and has 
branches in all institutions of higher

FESTIVAL; The annual International Festival is an event celebrated by foreign an 
Norwegian students alike.

learning. The FSU is a non-profit 
making organisation, and it has no 
specific political affiliations. On 
registration all foreign students auto- 
maticly become members of the FSU. 
The FSU caters for the interests of its 
members, academically, socially and 
culturally, by organising social and 
cultural activities.

FSU's institutionalised annual 
International Festival, is an occation 
where foreign students demonstrate 
cultures from all over the world. FSU 

also strives to build an under
standing between its members and 
the members of the community in 
which foreign students live and 
study. Norwegian students are 
welcome to join FSU as 
honourary members.

FSU has representations in se
veral commitees and advisory 
councils in the University, and has 
a representative on the executive 
bord of the Student Union 
(Studentutvalget).
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Alt klart for miljøfag
>Hva hjelper det å 

galoppere hvis det 
går i gal retning... 99

— Fritjof Nansen

REDD MILJØET; Snart kan alle som ønsker det få innsikt og ferdighet innen miløfag her 
ved Universitetet i Tromsø.

Det har lenge vært ytret ønske om 
et samlet studieopplegg i miljøfag 
ved Universitetet i Tromsø. Uni
versitetsstyret nedsatte i 1990 ei 
arbeidsgruppe som skulle komme 
med forslag til studieplaner for 
miljøfagstudier, og arbeids
gruppa la i vår fram sin inn
stilling. Studieplanene skal etter 
planen behandles av Styret i løpet 
av høstsemesteret

U
tvalget har lagt hovedvekten på de 
naturvitenskapelige fagene, og fore
slår at det opprettes et cand.scient. 
studium i miljøfag. Arbeidsgruppen 
har lagt til grunn følgende målsetning omstillingen er allerede under utlysning.

Kurs i miljøkjemiske grunnbegreper
Ved IMR settes det fra høsten igang et to- 
vekttallskurs i kjemi som er ei innføring i 
miljøhygieniske grunnbegreper. Undervis
ninga bygger på emnene K-100, generell 
kjemi, og K-130, organisk kjemi 1. Kurset tar 
opp følgende emner:

1. Hva er miljøgifter? Her inngår 
definisjon av miljøgifter, egenskaper, levetid i

Allmen litteraturteori

Farmasiutdanning i 
samarbeid med 
Universitetet i Oslo
Er du tatt opp ved Universitetet i 
Tromsø, men vil egentlig bli 
farmasøyt? Det er nå mulighet 
for at du kan ta deler av far- 
masiutdanningen ved Universi
tetet i Tromsø. Men da må du

— nytt semesteremne ved ISL
Endelig er det mulig for studenter som ikke ønsker å ta 
grunnfagseksamen i allmenn litteraturvitenskap, å ta et semester
emne på 10 vekttall i allmenn litteraturteori. Dette studiet vil være 
velegnet for studenter som sikter mot å skrive litterær hovedoppgave i 
et av instituttets språkfag. Men det vil også være nyttig for lavere 
grads studenter som er spesielt interessert i litteratur.

K
irke-, utdannings- og forsknings- 
departementet har bestemt at 
universitetene i Oslo og Tromsø skal 
Samarbeide om utdanning av 

farmasøyter. Universitetet i Tromsø skal gi 
grunnleggende fag og hovedfag, mens 
Universitetet i Oslo skal gi “kjemefagene”.

Høsten 1991 ble de første studentene fra 
Universitetet i Tromsø opp til farmasistudiet 
ved Universitetet i Oslo. Fem studenter med 
riktig fagkombinasjon fra Universitetet i 
Tromsø vil bli tatt opp direkte til 2. året på far- 
masiutdanningen i Oslo. Det er et krav at stu
dentene skal ha hjemstavnsrett i Nord-Norge.

studiet:
“Å utdanne kandidater med nødvendig 

innsikt og ferdigheter i miljøfag til å kunot 
delta i prosessen mot en bærekraftig utvikling 
innen planlegging, forvaltning, undervisning 
og forskning.”

Utvalget mener det er viktig at studie: 
bidrar til en tverrfaglig holdning hos stu
dentene. Ferdige kandidater, som skal jobbe 
med miljøproblematikk, må ha en åpen og 
engasjert innstilling til andre fagområder em 
det de vil regne seg som spesialister i. Utval
get foreslår at det opprettes to nye kurs i miljø
fag, miljøfag 1 - anvendt økologi, og miljøfag 
2 - jordas naturmiljø. Utvalget har foreslår 
flere studieretninger innen miljøfag, bådt 
innenfor biologi, kjemi, fysikk og geologi.

Utvalget foreslår at studietilbudet sette 
igang allerede fra våren 1992, og den første 

miljøet, nedbrytning og spredning i miljøet
2. Viktige begrep til karakteriseringen w 

miljøgifter.
3. Spreding i miljøet. Her studeres viktig 

parametre til vurdering av sprednings- 
mekanismer.

Kurset vil bli gitt første gang høst
semesteret 1991.

velge riktig fagkombinasjon det 
første studieåret i Tromsø, slik at 
du neste år kan bli tatt opp 
direkte til andre året pi 
farmasistudiet ved Universitetet i 
Oslo.

Farmasistudiet tar fem til fem og et halvt 
år, og har til nå bare vaert gitt ved Farma
søytisk institutt ved Universitetet i Oslo. Del 
tas opp femti studenter på hvert kull.

For å bli tatt opp på andre året, kreves det 
at studentene fyller kravene til forkunnskapei 
fra videregående skole, med fagene 2 MN1 
2MS og 2FY eller tilsvarende. Fra Univers- 
tetet i Tromsø må de ha emnene Sb-1, 
brukerkurs i statistikk, Ma-100, grunnkurs i 
matematikk, K-100, generell kjemi, K-130, 
organisk kjemi og Bio-W3, cellebiologi.

Studieavdelingen, eller Nina Refsum — 
telefon 44 733, kan gi nærmere informasjon.

S
emesteremnet starter høsten 
1991. Det omfatter deler av 
grunnfagspensumet i grunn
faget i allmenn litteratur
vitenskap, og er sammensatt av to 

hovedbolker, et litteraturhistorisk 
pensum og et teoripensum.

Innenfor litteraturhistorie skal 
studentene fordype seg i en litt
eraturhistorisk periode. Fordyp- 
ningspensumet består av fire større 
enkeltverker, som kan være prosa, 
drama eller lyrikk. Denne delen 
består også av et støttepensum av 
litteraturhistorisk og kulturhistorisk 
art. Man kan velge støttepensumet 
slik at spesialpensumet får en 
tverrestetisk karakter ved å la stoff 
fra andre kunstarter i epoken, som 
arkitektur, malerkunst eller musikk, 
inngå. Seksjon for allmenn litteratur 
vil jevnlig legge til rette for slike 
pensumopplegg, eventuelt i sam
arbeid med Seksjon for kunst
historie.

Innenfor teoripensumet skal 
studentene blant annet stifte bekjent
skap med et utvalgt knippe tekster 
fra eldre tiders skrifter om litteratur, 
fra antikken og fram til omlag 1900. 
Disse tekstene, som kalles historisk 

poetikk, vil bli hentet fra mange 
“skoler” og mange forfattere, og 
man vil snart erfare at gamle 
Aristoteles ennå er aktuell.

Tyngdepunktet i teoridelen 
består av et tekstutvalg på omlag 
500 sider innenfor modeme littera
turvitenskapelige retninger og teori
dannelser. Også innenfor teoridelen 
skal studentene fordype seg innenfor 
ett område. De skal legge opp et 
pensum med utvalgte original
artikler innenfor en av de modeme 
retningene innenfor litteraturteorien, 
det kan dreie seg om tematisk 
kritikk, nykritikk, russisk/tsjekkisk 
formalisme, marxistisk kritikk, 
fransk strukturalisme, psykoana
lytisk kritikk, litterær hermeneutikk, 
resepsjonsestektikk, feministisk kri
tikk, dekonstruksjonisme, osv.

Det kan være mulig å bygge ut 
eksamen i semesteremnet i allmenn 
litteraturteori til full grunnfags
eksamen i allmenn litteratur
vitenskap. Studieplan og nærmere 
opplysninger om undervisnings
opplegg fås ved henvendelse til 
Seksjon for allmenn litteratur ved 
ISL. Orienteringsmøte finner sted 
mandag 19. august
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MH-bygget
Universitetets nybygg klar til bruk

Medisin - det eneste yrket 
som arbeider uavbrutt for å 
ødelegge årsaken til sin 
egen eksistens. 99

— James Bryce
__________ _ _______7

Fellesbiblioteket

1500 brukere flytter 
inn i løpet av høsten
M

edisin har i dag over 500 
studenter, og det samme 
gjelder Helsefaghøg- 
skolen. Helsefagut- 

danninga har omlag 60 ansatte, og 
på Fagområdet medisin er det omlag 
350 ansatte. Totalt er MH-bygget 
dimensjonert for 1300 brukere 
inkludert studentene, men det er 
allerede nå klart at det vil være 1500 
brukere.

Kostnader
MH-bygget er på 32.000 kvad

ratmeter, fordelt på undervisnings
rom, laboratorium, fellesbibliotek, 
fellesfunksjoner og dyrestall. MH- 
bygget koster 450 millioner uten 
utstyr, med utstyr omlag 560 milli
oner kroner.

Det nye regionssykehuset, RiTø 
(se side 10 og 11) koster omlag 2

milliarder uten utstyr. RiTø og MH- 
bygget er på omlag 100 000 
kvadratmeter, og er et av Norges 
største byggverk.

Innflytting i MH-bygget
Innflyttingen i MH-bygget 

begynner allerede før semesterstart, 
men flyttingen vil ikke være ferdig 
før sent på høsten. Unni Spæren er 
valgt som flyttegeneral for IMB og 
IKM, og er ansvarlig for å lose IMB 
og IKM helskinnet inn i det nye 
bygget. Spæren har vært sentral i 
planleggingsarbeidet gjennom flere 
år. Dessuten skal en person være 
ansvarlig innenfor hver avdeling. 
ISM, bibliotekene og helsefagene 
har egne flyttteansvarlige. Idretts
lag og andre foreninger som består 
av voksne mennesker, vil få i opp
drag å utføre flyttinga.

Det største praktiske problemet 
under flyttingen, er at forskningen 
stopper. Undervisningen vil bli pri
oritert framfor andre oppgaver. 
Dyrestallen på Teoribygget vil 
stenge i løpet av høsten, og det vil 
bli en måned uten forsøksdyr, før 
dyrestallen i MH-bygget åpner med 
friske mus, rotter, kaniner, marsvin, 
hunder og griser. Denne stallen vil 
få en slik utforming at også ansatte 
med allergi ikke vil få noen plager.

Fellesbiblioteket er en nyskap
ning. Det skal betjene RiTø, medi
sin, helsefagene og alle typer real
fag’. 1 Etter å ha vært lokalisert 7 — 8 
stéSér, skal det nå samles på ett sted. 
SofrfbfTentlig bibliotek, ægner man 
med at det vil få en meget stor 
pågang fra hele Nord-Norge.

DYRESTALL

LYSGÅRD

BIBLIOTEK

HELSEFAG 
KONTORETG.

UNDERVISNING 
HELSEFAG

UNDERVISNING
MEDISIN

MER ENN PILLER OG PLASTER; Totalt 32.000 kvadratmeter med nybygg skal innflyttes 1 løpet av 
Hiten.

IMB & IKM
LABORATORIEFLØY

SYKEPLE1ERVTTENSKAP 

KONTORETG.

RTTØ 

LABORATORIEFLØY

MH-bygget er et enestående eksperi
ment, der medisin og alle helse
profesjonene i Tromsø blir sam
lokaliserte. Slik ligger alt til rette for 
et godt faglig samarbeid mellom 
helsefag og medisin. Da det tidlig på 
80-tallet ble bestemt å reise et felles 
bygg for så mange helseprofesjoner, 
ble det antydet i fagdepartementet at 
de som greier dette, vil være 
kandidater til Nobels fredspris. Så 
langt ser det lovende ut.

32.000 KVADRATMETER; MH-Bygget er Universitetets største bygg.

Studentene i
MH-bygget:
MH-bygget er dimensjonert for følgende 
studenttall, men allerede ved innflytting er det 
klart at dette tallet vil være overskredet:
Fra fagområdet medisin:

— 300 legestudenter
— 40 studenter på medisin grunnfag
— 40 studenter på biologi lavere grad
— 20 studenter på biologi høyere grad
— 30 studenter på folkehelseutdanningen
— 48 studenter på sykepleie hovedfag

Totalt 478 studenter
Fra Helsefaghøgskolen:

— 216 på sykepleie, grunnutdanning
Videreutdanning:
— 20 studenter på psykiatri
— 20 studenter på helsesøster
— 10 studenter på jordmorutdanning
— 15 studenter på eldreomsorg
— 84 studenter på bioingeniørutdanning
— 75 studenter på fysioterapiutdanning
— 45 studenter på ergoterapiutdanning

Totalt 485 studenter
J

7
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Tro (det) eller ei
kirkens mann er til for deg

Uten Gud - 
intet menneske!

(Og omvendt.) 99

- Glefs
_____________________ /

TRO OG TVIL; —Folk har en legsel inni seg - etter noe som er større enn dem selv. Jeg prøver å bringe 
dem til et møte med, om ikke Gud, så i allefall seg selv. Dagfinn Magnus har den tøffe, men spesielle jobben 
som studentprest ved UiTø.

Dagfinn Magnus (38 ) tok sin 
utdannelse i teologi ved 
Menighetsfakultetet i Bergen 
og Oslo.
Han har tidligere arbeidet som 
menighetsprest, sykehusprest, 
marineprest, lektor i gymnaset 
og på lærerhøgskolen i 
Tromsø.
Han har lønnstrinn 24, dvs. litt 
lavere enn lektor i gymnaset.
Er fra Landås, en 50-talls 
drabantby i Bergen.
Dagfinn Magnus har kone og 
tre barn.

Yrkesbud 1; Taushet!
D

agfinn Magnus kan ikke 
løses fra sin taushetsplikt - 
uansett hvor forferdelig det 
han får høre er. Hvis en 
mann kommer til Dagfinn og for

teller at han drepte en jente, og en 
annen mann kanskje allerede er 
arrestert for dette, så kan ikke 
Dagfinn fortelle dette til retts-

Høst og kalde dager •••
...krever mulighet for godt 

innendørsliv. Dette kan du få i 
Studentkafeen som i student
prestens regi blir åpnet i UB- 
kantina. Her kan du få en god 
kopp kaffe sammen med like
sinnede, samtidig som det kan
skje blir mulighet for en aldri så 
liten diskusjon, i all fredsomm- 
elighet. Se etter nærmere opp
lysninger i Utropia.

Livet er så mangt...
...derfor bør du ta del i livs- 

synsgruppa som studentpresten 
setter i gang. Her ligger det an 
til “alvorlig krangling,” om mer 
eller mindre tungtveiende eksi
stensielle problemer. Følg med i 
Utropia, eller kontakt Dagfinn. 

myndighetene, hvis da ikke gjer
ningsmannen løser han fira taushets
plikten.

—Det er klart at trykket kan bli 
for stort, sier Magnus -særlig for 
menighetsprester som ofte jobber 90 
timers uke. Og det vi har gjort her i 
Tromsø, og som vi håper skal bli 
modellen for hele Norge, er å

Har du barn...
...gjør det godt å slippe unna 

innimellom. Nyt fordelene ved å 
ha barn, samtidig som du 
innimellom benytter bamevakt- 
ordningen som studentpresten 
tar initiativet til. Via en “bame- 
vaktpool” kan man få tak i snille 
barnevakter, samtidig som stu
denter kan melde sin interesse 
for å sitte barnevakt. Kontakt 
Dagfinn prest.

På grunn av flytting, er 
studentprestens romsituasjon 
ennå ikke avklart. Dette, samt 
arrangementer, messer o.l. må 
derfor tinglyses på et senere 
tidspunkt. Følg med i Utropia, 
eller ring Dagfinn Magnus på

Prelatens Hjørne...
...er navnet på studentprest 

Dagfinn Magnus' faste spalte i 
Utropia. Her kan du få en liten 
oppmuntring og et godt råd med 
på veien i en hektisk hverdag. 
Prestens skrivestil er hektisk og 
intens, men samtidig full av 
humor og poesi.

Du sitter og gjesper over din morgenkaffe i (la oss 
si) ISV-kantina. Det er temmelig tomt omkring 
deg fordi du for en gangs skyld dro deg bortover på 
den riktige siden av forelesningstimen. Du sitter 
alene.
En normalt utseende bergenser med runde briller 
og hastig flagrende fløyelsj akke dukker opp i 
korridoren, kommer raskt din vei, og slår seg uten 
videre ned så det skvalper i kaffekoppen. 
Begynner å snakke. Du oppdager snart at mannen 
har greie på det meste, enten det gjelder fiske, 
litteratur, samlivsproblemer eller smørprisen i 
Vefsen.
Du spør omsider hvem og hva vedkommende er. 
Du setter nesten den ugne kaffen i halsen når du 
hører at mannen er fast ansatt universitetsprest!

J
oda, han liker nok å over
raske uvitende studenter inni
mellom, den alles tilgjeng- 
elige Dagfinn Magnus. Men 
samtidig tar han oss på alvor. Oss 

og det vi kan ha av problemer.
Utropia møtte ham en sommer

morgen på hans romslige kontor på 
IMR, og fikk snart vite mer om det 
å være prest;

—Jeg er kirkens mann på Uni
versitetet, og er her for å møte 
menneskene akkurat der de er. Som 
prest på arbeidsplassen forsøker jeg 
å forløse noe av kraften og drømm
ene de har i seg. Jeg opplever at jeg 
har tillit hos folk, at de stoler på at 
jeg kan gjøre en jobb. Folk opp
fatter meg som sin prest.

Han forteller at han driver med 
barnedåp, vigsler og begravelser for 
ansatte og studenter på Universi
tetet;

—Det er klart at dette til tider 
kan være en forferdelig belastning, 
særlig når man må ut og fortelle 
dødsbudskap til noen, da føler man 

| seg ganske liten og skjelven.

Hjertet lengter
—Til meg kan man komme med 

problemer man ikke kan ta opp med 
hverken ektefeller, samboere eller 
venner. Det kan være mørke ting i 

- sinnet og problemer man har i følel
seslivet. Her kan de få en kopp 
kaffe, prate, kanskje gråte litt og få 
satt navn på ting.

Flesteparten av de som kommer 
hit er folk som ikke har noe forhold 
til kirken i det hele tatt. Men folk 
har en lengsel inne i seg, en lengsel 
etter noe som er større enn dem selv.

Et møte med...?
—I studentmiljøet er bevisst

heten stor over hva slags innhold og 
framtid livet skal ha, derfor tror jeg 
at jeg som prest har en mulighet til å 
bringe disse menneskene til et 
sterkere møte med, om ikke Gud, så 
i allefall seg selv.

Aldri før har det vært så mange 

organisere såkalte pastoralgrupper. 
Prester møtes i små grupper og tar 
opp ting fra jobben sin. Dette kanvi 
gjøre, fordi vi jo alle har taushets
plikt. Likevel nevner vi ikke navn.

som har trodd på et eller annet, og 
aldri før har det vært så få som har 
trodd på den kristne Gud. Dette er et 
uttrykk for ærlighet og større be
vissthet overfor sine egne følelser og 
sin egen tro. På den annen side 
stiller dette store krav til kirken, hva 
vi gidder gjøre for å nå fram med vår 
idé. Men denne utfordringen ser jeg 
på som viktig.

Og om utfordringen er stor i det 
daglige virke, forteller Magnus at 
den ikke var mindre under studie
tiden.

Å leve av sin tro
—Det å studere teologi er jo 

ikke bare å sette seg ned og lese en 
bok, du skal jo leve av din egen tro! 
Å tilegne seg et passe vitenskapelig 
og passe avbalansert og fremdeleS 
engasjert forhold til sin tro og 
Vårherre - det er tøft. Virkeligheten 
for en vanlig prest er meget tøff, 
både psykisk og ikke minst arbeids
messig, og mange teologistudenter 
får problemer med motivasjonen.

—Vi som arbeider som prester 
må være villige til å ta folk på alvor. 
Der er krav og forventninger fra 
Vårherre, på samme måte som vi har 
til hverandre. Jeg prøver å snakke 
på en måte som folk kan forstå, med 
eksempler fra mitt eget liv.

—Det er en tøff jobb, men deter 
en god jobb fordi man møter menn
esker på en helt spesiell måte...

Avslutter Dagfinn Magnus, en 
likandes bergenser som gjør alt som 
står i hans makt for å hjelpe stu
denter og ansatte ved Universitetet i 
Tromsø. Han er villig til å møte oss, 
på våre egne premisser, og han er et 
menneske du kan stole på hvis du 
vender deg mot ham for å få hjelp. 
Han hjelper deg av tre årsaker, 
Fordi det er hans jobb, fordi han 
setter medmenneskelighet høyt, og 
fordi hans Gud krever det av ham...

Det er ingen ventetid på avtaler 
hos Dagfinn Magnus, og det er 
ingen stykkpris som hos psykologer.



Informasjonsavisa høsten 1991 Universitetet 9

Aillohas -
viddenes talsmann...

f « 1Aldri sier naturen 
en ting og visdom en 
annen. 99

— Juvenal (1. årh.)
X________ ________ _________ )

UiTø's åpningsseremoni høsten 1990: Chai Ling. Opposisjonell 
og verdensberømt kinesisk studentleder fra massakrene på 
Himmelske freds plass i Beijing.
Høsten 1991: NHs Aslak Valkeapaa. Samisk tegner, forfatter, 
maler, komponist og sanger. Livskunstner som forteHer et 
budskap moderne skandinavere kanskje ikke er i stand til å 
forstå. Og selv om det mellom disse to menneskene er en kolossal 
geografisk avstand, så står deres hjerter hverandre nær. Begge 
kjemper de for friheten.

S
elv om det er vanskelig å vite om vi 
makter å forstå Valkeapaas kunstner- 
iske budskap, så har vi sjelden lyttet så 
intenst som i dag. Angsten for hva som 
kan skje hvis vi ikke lærer oss å ta vare på 

naturen, vekker ny respekt i oss. Valkeapaa 
(Aillohas blant venner) lar oss ta del i en 
kunstnerisk livsutfoldelse som handler om det 
samiske folk, og dermed også om alle 
uibefolkningsgrupper, være seg inuitter, indi
anske kiowas, afrikanske zuluer eller austral- 
negre. Det finnes nemlig noe felles; Naturen 
som livgivende og respektert mor.

Valkeapaa er i så måte en ytterst verdig 
representant til å sette an tonen for et nytt 
arbeidsår ved verdens nordligste universitet. 
Vårt Universitet bærer et ansvar for lands- 
delen, en landsdel som er mer sårbar og av
hengig av menneskelig respekt enn få andre 
områder i verden.

Vindens veier
Valkeapaas livskunst er formet av de milli

oner av år gamle vidder, de bæres framover på 
vinden og de fraktes vindens veier. Lenge har 
denne livskunst vært foraktet og forsøkt knust. 
Men i dag hvisker den igjen sitt budskap til 
oss. Aldri støyende, for det kan ikke denne 
kunsten, uten å utslette seg selv. Den hvisker 
sitt budskap, og det er dette vi må lære oss å 
lytte til.

Hva som er helt sikkert, er at før vi tillater 
dette budskap å bli en del av vår fornuft og 
våre følelser, kan vi ingenting gjøre for å redde 
vår mor.

Kanskje nytter det heller ikke før også vi 
selv kan oppleve denne livskunst, aktivt og 
levende, i den stille sonen mellom natur og 
menneske. Kanskje kan vi ingenting endre til 
det bedre før vi har gjort kunstneren over
flødig. Fordi hans kunst har blitt vår daglige 
virkelighet. At respekt for naturen har blitt 
noe vi alltid oppviser, noe vi ikke engang 
stiller spørsmålstegn ved.

>— ——1——1
TO SMÅ DIKT

Og jeg ser viddene våre 
boplassene 
hører hjertet hamre 
alt dette
og jeg bærer det 
i meg
i hjertet

Barbarene og vi
Valkeapaas budskap er et som også vi 
“moderne” skandinaver en gang intuitivt bar 
med oss, nemlig at uten naturen - intet liv. I 
dag er dette oss fremmed, ja trolig forakter vi 
naturen i vår higen etter å bli dens hersker. Og 
urbefolkningen verden over, disse primitive 
barbarer, stiller den moderne mann til regn
skap - gang på gang. Vår moral feiler, vårt 
intellekt feiler, vårt “framskritt” feiler.

Derfor lytter vi mer enn noensinne til 
Valkeapaas budskap, selv om det kanskje er 
galt av oss å isolere det i båsen kalt “kunst.” 
For barn av naturen er i prinsippet alt kunst. 
Det er rett og slett livet i seg selv. Aillohas, 
og hans likesinnede - ser med hjertet. De er 
sin egen kunst.

Vi må nøye oss med å betrakte.

Kulturer kan dø
Valkeapaa har ved tidligere anledninger 

uttrykt at han ikke er udelt optimistisk ved 
tanken på den samiske kulturens framtid. Før 
fantes det ikke noe skille mellom menneske og 
natur, i dag har samene blitt som andre 
mennesker fra vesten; De har biler, TV og 
moderne kjøkkenmaskiner. Derfor risikerer 
man at samisk kultur, som ikke er bygd på 
eksistensen av slike hjelpemidler, dør ut. Men 
Valkeapaa ser ikke noen grunn til å holde 
kunstig liv i den samiske kultur. Hvis den dør, 
viser det at den har levd så lenge som den 
skulle.

Men så lenge det finnes samer som 
Valkeapaa, er det lite trolig at dette vil skje. 
Kunstig er det i hvert fall ikke det han driver 
med.

I Kulturhuset vil Aillohas gjøre sitt for å nå 
fram til våre hjerter. Som hovedtaler, og som 
mester bak de kunstneriske innslagene. Hvis 
vi er tolmodig og stille, vil Nils Aslak 
Valkeapaa neppe skuffe oss, og kanskje klarer 
vi å forstå hans budskap...?

... \
Her kan du finne så mye 
og har du øyne å se med 
behøver du ikke lete
Nordlyset spraker 
isperler tennes 
spor av fiellrev pryder vidda 
og til hver ny dag våkner du 
til rypeskratt

og dette kaller de mørketid

JOIK OG DIKT; Kanskje har avstanden blitt alt for stor mellom vårt Foto; Friheten, 
virke i sivilisasjonens og teknologiens stålhjerte, til det liv Valkeapaa 
beskriver. Et liv der vidda ikke lenger bare strekker seg omkring et 
menneske,- men også finnes inne i mennesket

BOKSIGNERING; Nils Aslak Valkeapaa besøkte Akademisk Kvarter i vår, 
hv°r han tok vel i mot studenter og andre som ønsket hans navnetrekk.

Solen, min far
Litteraturprisen som Nordisk 

Råd hvert år deler ut til en 
forfatter som særlig har gjort 

seg bekjent, gikk for 1991 til Nils 
Aslak Valkeapaa for boken “Beaivi, 
Ahcazan” (Solen, min far). Selv har 
Valkeapaa ved en anledning sagt; - 
Betydningen av Nordisk Råds 
litteraturpris? Jeg har mistet tid. Det 
er det eneste.

Dette vitner om et menneske som 
ikke uten videre taper fatningen selv 
om berømmelsen blir stor. Med sitt 
sedvanlige lune smil har han med stor 
sinnsro arbeidet seg gjennom all 
omtalen.

For en tid tilbake var han å finne 
under Festspillene i Nord-Norge, der 
han hadde en større utstilling med 10 
store oljemalerier, samt en stor 
mengde naturfotografier. I egne 
glassmontre stilte han ut fotografier, 
skisser, bokutkast, tegninger og brev.

Denne utstillingen er for 
øyeblikket på verdenstume.' Til 
Færøyene, Island, Danmark, Finland, 
USA og Japan. For det er særlig 
japanerne som er glade i Valkeapaas 
kunst. Det virker som om de, til tross 
for avstanden, forstår budskapet hans 
like godt, ja kanskje bedre, enn mange 
skandinaver.
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’’Forsikring må vi jo ha uansett 
- og hvor får vi ellers 

11% rente på sparepengene?
I banken kanskje?!

Rett skal være rett. Enkelte 
banker kan nok også gi 11 °/o rente i 
spesielle tilfelle, men da skal du ha 
mye penger på kontoen. Med 

VerdiKonto i Gjensidige får alle 
11 °/o rente - på det som til 

enhver tid er inne
stående sparesaldo. 

Du har også mulig
het for å ta ut penger

med to gebyrfrie uttak i året.
Men VerdiKonto er mer enn 

bare sparing. Uten å binde deg til 
faste innbetalinger, er du forsikret 
i tillegg. Kontakt oss - så får du 
mer ut av sparepengene dine!

VerdiKonto
[J GJENSIDIGE

GJENSIDIGE NORD forsikring.
Skippergt. 7A P.boks 1152,9001 TROMSØ Tlf.: (083)86575

RiTøi 
tall:

• Stortinget vedtok i 19701 
bygge en ny universi
tetsklinikk i Breivika.

• Planleggingen av RiTe 
startet allerede i 1982, o; 
anleggsarbeidet tok til j 
juni to år senere. Største
parten av bygget sto ferdig] 
1990, og i 1991 fullføre 
innredningsafbeidet.

• RiTø inneholder 1.5 milli
oner murstein, 95 tusen 
gipsplater, 30 kilomete; 
rør, 1.700 radiatorer oj 
14.000 skilt på norsk oj 
samisk.

• Hvis de 95.500 gipsplate® 
i RiTø. legges oppå hver
andre, tilsvarer dette en 
stabel på 1290 meter, dvs 
høyere enn Tromsdals- 
tinden. Lagt etter hver
andre vil platene rekkt 
nesten 25 mil.

• Alle rørene i RiTø lagt etta 
hverandre strekker seg ova 
192 kilometer. Disse 
rørene er merket med pila 
og skilter på hele 14.O0E 
steder.

• RiTø står støtt; Det a 
fundamentert direkte pl 
grunnfjell.

• Av teleteknisk utstyr er de 
montert inn ulike typer ma 
tilsammen over 2000 linja

• 2000 mennesker er ansatt i 
RiTø.

• Dekker brutto arealer pi 
omlag 66.500 m2

• Antall senger; Pasient- 
senger - 500

• Tekniske senger - 72
• Sykehotell senger fti 

besøkende - 50

Avdelingene
• For å unngå det meget om 

talte “sykehushvitt,” h« 
man ved RiTø gjort da 
genistreken å male veggart 
i avdelingene i forskjellij 
farge.

• Fløy D (lengst øst/nedefl 
mot Breivika og Troms» 
sundet): Vegger i bruri 
Her finner vi også kantina.

• Fløy C: Vegger i blått 
Bl.a. holder administn. 
sjonen til her.

• Fløy B: Vegger i grønt 
Bl.a. akuttmottak og inten
siv.

• Fløy A: (lengst mot vest) 
Vegger i gult. Hoved 
inngang, apotek og kon
torer m.m.

• Kantina i fløy D (plan 3; 
har plass til 300 persona 
Her gis tilgang for båd 
ansatte og pasineter.

• 2,65 millioner kroner «' 
bevilget til kunstnerisk 
utferdigelse av nybyggets 
de 0,65 millionene går ti 
en skulptur ved hovedirø 
gangen.

' MH-bygget, muliggjd 
gjennom RiTø, vil gi under 
visning til ca. 1000 stø? 
denter og helsefagskobl 
elever.

Tospråklige skilter
Skilting på samisk i et offendi 
bygg? RiTø er det første oj 
eneste offentlige bygg der 
skilting er gjennomført 
språklig. I alle rom og saler vj 
hvert eneste skilt være både w 
norsk og samisk. Dermed Wi 
Brei vikas nye stolthet det føtsj 
sykehus i landet som har deWq
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“Det nye regionsykehuset i Tromsø med universitetsklinikk”

Giganten i Breivika
Det største byggeprosjekt noensinne nord for Trondheim.

—
Der hvor man

elsker medisinens 
kunst, er det også 
kjærlighet til 
menneskeheten. 99

—Hippocrates 
(400 f.kr.) y

Med en prislapp på nesten 
2 milliarder kroner, har 
RiTø tyngde og kvalitet i 
massevis til å fylle sin 
primære funksjon: Gi et 
fullverdig forebyggings- 
og behandlingstilbud til 
de 500.000 menneskene i 
Nord-Norge — Svalbard 
innkludert.
Og tirsdag 17 september 
skjer det store: Skiltene 
snus! Strømmen ledes i 
det øyeblikket nordover 
fra brua i stedet for 
sørover. Ambulanser og 
akuttmottak finnes i det 
øyeblikket ikke lenger sør 
på øya, men i Breivika. 
Informasjonsavisa har 
tatt en titt på RiTø — 
Breivikas nye stolthet.

R
iTø vil, ved siden av det 
behandlingsmessige, også 
inneholde kafeteria, apotek, 
postkontor, bank, kiosk 
med blomsterutsalg, bibliotek, 

informasjonskiosk og frisør. For å 
gjøre befolkningen kjent med 
sykehuset, får Informasjonsavisa 
opplyst at det senere vil bli arrangert 
omvisninger for interesserte, samt 
temakvelder hvor man tar opp 
aktuelle emner fra medisinen.

Flytteoppstart vil skje i begynn- 
elsen av september, og fra mandag 
16. september vil all øyeblikkelig 
hjelp gå rett til RiTø.

RiTø - målsetning og rolle
For de tre gjensidig avhengige 

feltene pasientbehandling, under- 
visning og forskning, vil det nye

Foto: Ronald JohansenKOLOSS; 66.500 kvadratmeter gjør RiTø til det største bygget noen gang oppført nord for Trondheim.

RiTø representere en samlet enhet 
hvor intensjonene har all mulig 
forutsetning for å bli virkeliggjort.

RiTø's fundament er målet om å 
gi et fullverdig pasienttilbud for alle 
innbyggere i Nordland, Finnmark, 
Svalbard og selvsagt Troms 
(500.000 mennesker). Pr. idag har 
hele 100.000 mennesker RiTø som 
sitt lokalsykehus.

Kobling og kvalitet
Det nye RiTø har blant annet 

vært en forutsetning for MH bygget, 

og da spesielt dets beliggenhet (se 
side 7). MH-bygget er et eks- 
periment i særklasse, der alle helse- 
profesjonene i Tromsø, medisin 
inkludert, blir lokalisert i samme 
bygg. Dette skulle gi den aller beste 
mulighet for et godt og utbytterikt 
samarbeid mellom helsefagene og 
fagområdet medisin. Den største 
fordelen ved å legge MH-bygget så 
nær RiTø, er muligheten for å koble 
teoretisk undervisning med praktisk 
opplæring. Dette gir også høyere 
kvalitet på helsetjenesten som 

sådan.

Distriktene
Et rikt fagmiljø, slik RiTø og 

MH-bygget vil sørge for, gir store 
fordeler når det gjelder faglig ut
vikling av alt medisinsk personell. I 
distriktene er det gjeme et problem, 
særlig innen eldreomsorgen, at den 
enkelte føler seg alene. Fagmiljøet 
eksisterer nesten ikke, og opp- 
dateringsmulighetene er små. Det 
synes klart at Universitetet og RiTø 
kan virke som en svær magnet på 

distriktspersonell. Leger og 
sykepleiere vil heller være i et 
sentra enn i distriktene. Slik 
sett eksisterer det både pluss og 
minus ved så store fagmjljø 
som RiTø og UiTø. Her kan 
imidlertid distriktskommunene 
gjøre mye ved å sørge for at den 
enkelte kan gis stipend/av- 
spasering for vidreutdanning i 
større fagmiljøer.

Miljøhensyn I den inter-
Alt infisert avfallsvann fra RiTø blir 
desinfisert i spesialanlegg før det løper ut i det 
kommunale avløpssystem. Det samme gjelder 
for avgasser fira forbrenningsanlegget for 
riskikoavfall; Det føres ned i et lukket 
vannsystem - og renses. Kjøkkenavfall tas 
også hånd om i et eget lukket rensesystem. 
Når det gjelder annet avfall, samt skittentøy, er 
det i RiTø innstallert et transportanlegg 
innesluttet i rør. En gigantisk “støvsuger” 
trekker til seg posene og suger dem inn i hver

sin sentral. Rørsystemet har 68 luker hvor 
dette avfallet og skittentøyet kan lempes ned. 
Raskt, sikkert og tidsbesparende.

RiTø har med andre ord tatt noen hensyn 
for å redusere forurensningen fra det som 
sammen med høyere utdanningsinstitusjoner 
representerer virkelige storforurensere. Så 
gjenstår det å se om også Tromsø kommunale 
renovasjonsvesen kan vise tilsvarende 
tiltaksevne med å viderebehandle/foredle 
søpla. Men det er en helt annen historie...

^FERDIG; Ansatte ved RiTø på befaring våren 1988.

nasjonale front
Jarle Aarbakke er leder for fagområdet medisin (Dekanus 
med.), og forteller her litt om etterbruken av gamle RST, om 
nye helsetilbud muliggjort ved RiTø, samt om Universitetets 
betydning for helsetilbudet i Nord-Norge.

D
et gamle regionsykehuset vil bli 
restaurert og tatt i bruk som 
fylkesadministrasjon, sier Jarle 
Aarbakke til Informasjonsavisa.

—Det gamle fylkesbygget vil bli overtatt 
av andre brukere.

Pasientstrøm
—Når det gjelder nye behandling

stilbud, er det for eksempel nettopp tilsatt 
en professor i plastisk kirurgi. Dessuten 
vil vi få en ytterligere forbedring og 
superspesialisering av regions- og 
flerregionsfunksjonen. Flerregionsfunk- 
sjon betyr at landet har en strøm av 
pasienter dit tilbudet er best. Dette vil si 
at (f.eks.) en lungesyk fra Sogn og 
Fjordane, i stedet for å bli innlagt på 
Haukland sykehus i Bergen, kan 
behandles ved RiTø, fordi vi er mer 
spesialiserte. Behandlingen av kritisk 
lungesyke, dvs. svært lungesyke, blir ennå 
bedre ved det nye RiTø.

Vi får dessuten en generell forbedring 
og kvalitetsøkning over hele linjen 
gjennom det nye RiTø.

I internasjonal elite
-Beslutningen om å legge et 

universitet og medisinsk fakultet til 
Tromsø, har vært og er helt avgjørende for 
opprettholdelsen av kompetanse og 
økning av kunnskapsmassen i landsdelen. 
For eksempel; siden opprettelsen har mer 
enn 110 personer tatt doktorgraden ved 
fagområdet medisin, og på mange fagfelt 
ligger forskergruppene våre i den inter
nasjonale front. Dette har uvurderlig be- 
tydning for ko
mmunikasjonen 
med internasjo
nale forsknings
sentra. Og det er 
også en avgjør
ende forutsetning 
for at vi skal 
kunne gi under
visning til våre 
medisin- og 
andre studenter 
på et høyt plan.

Et sykehus I utvikling

-Vi har sagt til ham at det var 
umulig, men han ville ikke høre...

J
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Også fisk har ■
Er du trett av ditt nåværende studium innen biologi, 
kjemi, matematikk eller fysikk? Ønsker du noe annet? 
Da kan fiskehelsestudiet ved Norges fiskerihøgskole 
være tingen for deg. Mange av kursene du allerede har 
tatt, passer nemlig inn i basisblokken for høykompe- 
tansestudiet fiskehelse.
—Vårt studie, som egentlig heter "Fiskehelse og 
akvatisk miljøhygiene," gir en så flott og bred bak
grunn innenfor akvakultur generelt at det fortjener 
hederlig omtale og markedsføring!
Dette er det Trond Jørgensen, fagansvarlig for flske- 
helsestudiet ved NFH, som uttaler. Han forteller videre 
om årsakene til at dette høykompetanse-studiet ble 
opprettet:

G
runnlaget for at studiet ble 
opprettet er jo helt klart de 
problemer man har hatt 
innenfor næringa; Dette 
går på sykdom og miljø, samt noe vi 

kaller "optimale driftsforhold" inn- 
enfor fiskeoppdrett. Det går ut på å 
optimalisere driften både biologisk, 
økonomisk og teknisk. Men selv 
om man har satset på dette studiet ut 
fra næringens problemer, er det 
viktig at man også satser ut fra 
næringens muligheter, og disse 
synes jeg man bør fokusere mer på.

Veldig tverrfaglig
Jørgensen kan fortelle at studiet har 
fatt god oppbakking fra politisk 
hold, såvel som fra næringa sjøl, 
som har etterlyst denne sammensatte 
kompetansen som fiskehelsestudiet 
gir. Kompetanse som går på helse, 
teknologi og miljø, og som går på 
kunnskap om fisk og akvakultur 
generelt.

—Personell med bruddstykker 
av den utdanningen fiskehelsestu- 
diet gir, kan du nok finne hos bio- 
loger og andre. Men alle disse 
bruddstykkene samlet har man ikke 
hatt noe tilbud på til nå. Fiske- 
helsefaget er da også veldig tverr- 
faglig, understreker Trond Jørgen- 
sen. Dette kan nok gå på bekostning 
av fordypning, men det er jo et 
vanlig 6-årig cand, scient, studium 
som omfatter en 2-års hovedfags- 
periode hvor studentene engasjerer 
seg i en dypere problemstilling.

Små kull
—Fiskehelsestudiet er et lukket 
studium med en fast cand. mag. 
bolk, pluss en valgfri hovedfags- 
periode der man kan spesialisere 
seg, men til nå har det vært van- 
skelig å få fyllt opp studiet de tre 
årene det har eksistert. På det første 
kullet er det syv studenter, på andre 
kullet ennå færre, mens vi nå i det 
fjerde regner med fulltallighet.

—Vi har hatt problemer med å 

JØRGENSEN; —Oppdrettsnæringa skriker etter folk med utdannelse 
innen Fiskehelse.

nå ut med informasjon, studentene 
har hørt om kurset hos tanten sin som 
har sett en liten notis i Nordlys eller 
liknende, sier Jørgensen med ett litt 
oppgitt smil.

Problemer
—Litt av grunnen til dette kan nok 
være det at man hører så mye stygt 
om oppdrettsnæringa for tida, så man 
tenker at det skal man i hvertfall ikke 
begynne på, og så ser man ikke 
muligheten som ligger i det å være 
profesjonelle problemløsere. Det er 
vanskelig å markedsføre et studium 
som er knyttet til ei næring som er 
omtalt opp til ørene i problemer.

Jørgensen skynder seg imidlertid 
å legge til at de studentene de har på 
fiskehelsestudiet nå har en fantastisk 
innstilling til studie og fag, og at de 
er fulle av entusiasme.

Skriker etter folk
—Her har man å gjøre med ei næring 
som har virkelig store problemer, 
men som også har befestet seg som ei 
fantastisk distrikts- og kystnæring. 
Og det er i høyeste grad ei næring 
som trenger kompetanse, og som 
nettopp trenger folk med bakgrunn i 
et fiskehelsestudium.

—Oppdrettsnæringa skriker etter 
folk med denne utdannelsen, fordi 
denne næringa trenger faglig korri- 
gering.

Yrke etterpå?
Fiskehelsestudiet er et godt valg med 
hensyn til yrkesmuligheter, kan 
Jørgensen underskrive;

—Kandidatene vil jobbe på flere 
nivåer, ikke bare som "fiske- 
doktorer," men også som veiledere 
for bedring av helse og driftsforhold i 
oppdrettsnæringa. 1 fiskehelsetje- 
nesten arbeider de med diagnostikk 
av sykdom og sykdomsbekjempelse. 
1 tillegg kan de jobbe innen forskning 
og undervisning, innen forvaltningen, 
samt i det private næringsliv og 
industri generelt.

Visste du at det i sin tid var det Norges fiskerihøgskole (NFH) som var primus moj 

i den første fase av oppbygginga av jus-studiet ved Universitetet? Eller at det er Mf 
som i dag tilbyr all økonomi-utdannelse ved UiTø? Eller at fagpersonellet på Ml 
sjelden "bare” har greie på hav og fisk, men at kompetansen spennerfra antropolot 
til havteknikk? Hver ansatt sitter ofte inne med så mye forskjellig kunnskap at Ml 
nesten kan regnes som et speilbilde av Universitetet i Tromsø.

!a»win n i i»»

Hun vet hva helse h
—Hvor har du ly sl å jobbe etterpå, og tror du del 

blir vanskelig å få en slik jobb?
—Eller del vi hører, og slik del kan se ul, burde 

det være gode sjanser lil å få jobb når vi cr ferdig 
uldanncl. Vi er de førsle, vi er få, og vi blir 
spesialisert, så vi burde ha alle sjanser. Først og 
fremsi ville jeg jobbe i Nord-Norge, kanskje i 
Tromsø, men jeg kunne også lenke meg å jobbe med 
fiskehelse i ullandet. For eksempel i Mellom - 
Amerika, Afrika, USA eller Skotland.

—Jeg er revmatiker, så jeg må også se hva slags 
jobb som kan passe for meg. Jeg strever ganske mye 
med delte i studiene, del krever ekstra av meg. På 
eksamen er del krevende, siden jeg haT mye smerter 
og må la smertestillende. Jeg synes del er veldig greit 
al vi er så få, vi blir godt kjent og jeg har møll mye 
forståelse for del jeg sliter med.

—Jeg cr aktivt med i Tromsø Brass, der jeg spiller 
tuba, og del betyr veldig mye å ha delte ved siden av. 
Del gir avkobling.

—Faget er har dl, hører jeg?
—A ja! Det ny uer ikke bare å "være der," og så 

møle opp lil eksamen. Manmå være med hele tiden. 
Vi må lese hardi, pluss al vi har en god del obli
gatorisk lab. Men det al sludiel er løft er 
fascinerende, og dessulcu har vi flere hjelpelærere enn 
andre i forhold lil anlall sludenier; delte cr ypperlig 
fordi vi lærer mer. Vi blir neslen bortskjemt'!

—Dei er også helt utrolig ai del er så få sludenier 
på el så viklig fag. Deilc er jo noe å satse på. Jeg kan

—Det er helt utrolig at det er så få 
studenter på et så viktig fag. Dette er 
jo noe å satse på! Randi Trumbull 
Aanesen er 22 år og kommer fra 
Tromsø. Som en av 7 studenter på det 
aller første kullet med fiskehelsestu- 
denter (89-kullet) ved NFH, har hun et 
studiemiljø hvor studentene føler at de 
blir så godt tatt vare på at de nesten 
blir bortskjemt.

H
un trives veldig godt på et krevende, men 
fascinerende studie, men siden hun er 
revmatiker, plages hun mye med smerter. 
Men medstudentene, fra Rogaland i sør til 

Tromsø i nord, har vist stor forståelse for vanskene 
hennes. Delte skyldes al de er en liten og sammen- 
sveisel gjeng.

—Jeg har gått i lo år, og sludiel er jeg veldig 
fornøyd med, jeg trives skikkelig godl, og del tror jeg 
de andre også gjør. Siden vi er så få, blir vi veldig 
godl tall vare på av foreleserne, og all blir lagt godl lil 
reile for oss på laboratoriet. Siden mange av 
grunnkursene er likedan, har vi Foreløpig vært mye 
sammen med 89-kullet på fiskerifag, men vi blir jo 
mer og mer å være for oss seiv nå framover. Vi er de 
førsle på delte sludiel, og må ha plass, rom og slikt, 
og mye av dette er nyti for administrasjonen. Vi er 
prøvekaniner.



ibefale studiet til andre, for ser 
behov for framover, så er det 
I

Det handler
om havet

Hovedsete for

Norges fiskerihøgskole

Den blå revolusjon."

^‘nga, den sliter jo i motvind for

^næringa j dag er forvirrende, 
W all nedslaktingen av fisk på 
'• Så hvis alle går konkurs og all 
tom, da...
fengende som el omen på hva 
s ikke fiskerinæringa får god og 
?'°g Randi Trumbull Aanesen 
1 hun og hennes kolleger fra 
1(311 gjøre sitt

Over:
Randi Trumbull Aanesen; tubaist 
i Tromsø Brass, revmatiker og 
førstekullsstudent på fiskehelse- 
studiet ved NFH. —Smertene 
plager meg mye, men jeg vil gjøre 
alt for ikke å gi opp dette 
facinerende studiet.

sykdommer. Her gjøres det mye ved 
NFH og samarbeidende forsknings
institusjoner i Tromsø. Del siste til
skuddet er altså delte fem årige cand, 
scient studiet i fiskehelse. Studiet, som 
ble opprettet i 1989, består av alt fra 
matematikk og statistikk til 
sykdomslære og juss, og gir kompetanse 
til å drive forebyggende arbeid og 
forskning på de mange typer infeksjons
sykdommer som kan ramme el 
oppdrettsanlegg.

Torsk eller lodde? Havbruk, akvakultur og stein- 
bitoppdrett. Trål eller kystfartøy? Flerbestands- 
analyse, bioøkonomi, ressursgrunnlag og fiskeri
teknologi. Dette er noen av begrepene i det faglige 
”hav” som fiskerikandidatene farter omkring i. 
Som utdannede kandidater går de inn og danner 
ryggraden i Nord-norsk næringsliv. Og bak dem 
står NFH - Norges fiskerihøgskole, et kompetanse
senter av en slik kvalitet og bredde at noen lar det 
gå under betegnelsen "Mini-universitetet."

N
i tideler av klodens 
overflate er vann, og 
Norge - med Nord- 
Norge i særdeleshet - er 
så langt i fra ett unntak. Derfor 

fyller Norges fiskerihøgskole en 
rolle av den største betydning; 
Sørge for at vår del av ressursene 
i denne enorme vannmengden 
blir tatt vare på på en slik måte at 
havet kan sikre oss det vi 
trenger. Nord-Norges nærmeste 
nabo, nemlig Barentshavet 
(Barentso Nove), er og blir vår 
livskilde. Uten det forsvinner vi. 

lkke rart da at Norges 
fiskerihøgskole, som en følge av 
politisk annerkjennesle av disse 
fakta, etterhvert har bygd seg 
opp til å bli den kanskje viktigste 
enkeltstående institusjon i lands- 
delen.

Et hav av muligheter
Norges fiskerihøgskole 

fyller 20 år i -92, og i løpet av 
denne tiden har den vokst så mye 
at myndighetene innså nød- 
vendigheten av å gi NFH eget 
bygg. Dette vil etter planen stå 
ferdig til innflytting i -94, med

N
orges fiskerihøgskole 
(NFH) ble opprettet i 
1972. Det var mer enn 
100 år etter opprettelsen 
av Norges lanbrukshøyskole på 

As, om lag 60 år etter opprett- 
elsen av NTH i Trondheim og 36 
år etter opprettelsen av Norges 
Handelshøgskole i Bergen. I dag 
er NFH hovedsete for all 
havbruksforskning og høyere 
fiskeriundervisning i Norge.

Arene 1972-88 var en provi- 
soriefase for NFH: 1 denne peri- 
oden var skolen en fellesbetegn- 
else på 7 institutter ved 4 av de 
store læresteder i landet, (UiB, 
NHH, NTH og UiTø) som sam-

beliggenhet ved siden av Fag
området Medisin og Fiskeri- 
forskningsinstituttet. 1 dag har 
NFH sine lokaliteter i det såkalte 
Gjennomgangsbygget, der også 
biologene og geologene holder 
til. Dette har medført plasspro
blemer, og det ventes at det nye 
bygget på 11.000 kvadratmeter 
vil bli hilst hjertelig velkommen.

NFH har pr i dag nesten 400 
studenter, fordelt på fiskerikan- 
didatstudiet, cand, scient studiet 
innen havbruk, akvakultur og 
marinbiologi, samt fiskehelse- 
studiet og økonomiske studier. 
De økonomiske studiene tilbyr 
utdannelse innen ressurs- 
økonomi, bioøkonomi, samt 
sosialøkonomi. Det siste be
skjeftiger for øvrig mer enn 80 
studenter fra "utsiden" av NFH.

Mer enn 140 mennesker har 
sitt faste yrke ved fiskeri- 
høgskolen, og NFH har for 1991 
et budsjett på vel 60 millioner 
kroner. For disse pengene gir 
fiskerihøgskolen sine studenter 
og ansatte et hav av muligheter 
innen forskning og utdanning.

arbeidet innenfor rammen av en 
paraplyorganisasjon. Fra 1. jan
uar 1988 ble Norges fiskerihøg
skole etablert som en permanent 
vitenskapelig høgskole i Trom
sø, i samsvar med regjeringens 
forutsetning fra 1971; "På lengre 
sikt er det naturlig å tenke seg 
hovedtyngden av virksomheten 
knyttes til Universitetet i Trom
sø." (St. prp. 133 for 1970-71).

Arbeidet med fiskerihøg- 
skolens nybygg inne på uni
versitetsområdet er i full gang, 
og bygget forventes ferdig i -94. 
Flytting vil styrke det gode 
miljøet mellom studenter ved 
NFH og Universitetet i Tromsø.
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Malisk miljøhygiene, som 
p kalles, gis av Norges 

del er UiTø som slår bak.
S|udie finnes nyopprettet i 
'tol foregår en felles 
lav målbeskrivelsen for delte 
ei° universitetene.

'ni 1 dag at hvis oppdrett og 
prikle seg videre til å bli en 
r’ktigste næringer, er del av 
Jng at miljøet i 
tnc er slik al fisken kan 

uten å bli plaget av

Fiskens helse som studium
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Studentpolitikken trenger deg
- og du trenger den!
Som student er du en del 
av studentdemokratiet. 
Du kan være med å på
virke din egen situasjon 
gjennom studentpoli
tikken. Det er likevel ikke 
alle som vet hva student
politikk går ut på, hvor
dan den er organisert, 
eller hvorfor man i det 
hele tatt har den.

S
tudentpolitikk kan karakteri
seres som interessekamp 
eller “fagforeningsvirksom
het”. Som studenter har vi 
mange felles interesser som må 

ivaretas. De til enhver tid valgte 
studentpolitikere skal forsvare 
studentenes interesser: fra faglige 
interesser; som eksamensreglement, 
opptak, studier og faginnhold; til 
sosiale og økonomiske interesser; 
som f.eks. å arbeide ovenfor myn
dighetene for å få ned renta i Statens • 
Lånekasse, samt få flere 
barnehageplasser.

Blant studentene finner en både 
konservative og sosialister, sosial
demokrater, liberalere og kommu
nister. Dette avspeiler seg naturlig
vis også i studentpolitikken. Uenig- 
hetene dreier seg som regel om 
hvilke midler vi skal ta i bruk for å 
forbedre studentenes kår, og om 
hvordan studentpolitikken skal orga
niseres for å ftingere best mulig. 
Som student og deltager i student
demokratiet er du ikke nødt til å 
sette deg inn i parti-programmer og 
så vidre. Derimot må du ta stilling 
til hvordan du selv tror man kan løse 
de ulike problemene vi studenter i 
dag står ovenfor.

Organisering
Den studentpolitiske organi

seringa er bygd opp som et nettverk 
av tillitsvalgte studenter i ulike råd, 
utvalg og styrer på mange nivåer. 
For enkelhets skyld skisseres her de 
tre ‘hovednivåene’; nasjonalt 
læresteds- og instituttnivå. Den na
sjonale studentpolitikken drives av 
Norsk Studentunion, NSU (se egen 
artikkel). NSU sentralt har som 
hovedoppgave å arbeide ovenfor de 
sentrale myndigheter. Læresteds- 
nivået tilsvarer den studentpoli
tikken som drives her på Universi
tetet. Studentene sitter representert i 
mange ulike råd og utvalg, som f. 
eks. Universitetsstyret. I tillegg har 
studentene rett til plass i Student

samskipnadens styre, men her har 
Tromsøstudentene valgt å trekke 
sine representanter i protest mot 
myndighetenes alt for dårlige 
satsing på studentvelferd.

Studentene ved Universitetet i 
Tromsø har Hovedallmøtet (HAM) 
som sitt øverste organ

På instituttnivå tas det opp saker 
som angår ditt institutt eller fag
område. Det høyeste studentorganet 
på dette nivået er Instituttallmøtet 
(IAM). Her blir studentpolitikken på 
instituttene fastsatt. Det er på 
instituttnivå det oftest dukker opp 
saker som direkte berører deg som 
student.

Direkte demokrati
Studentene ved UiTø har tradi

sjonelt hatt stor påvirkningskraft. 
Vi sitter representert i mange ulike 
råd og utvalg hvor vi kan komme 
med våre synspunkter og krav. For 
at dette skal fortsette å fungere, må 
vi også fylle opp de plasser vi får til 
disposisjon. Kanskje du selv finner 
et råd eller utvalg du kunne tenke 
deg å sitte i?

Aller viktigst er det at du 
engasjerer deg i studentpolitikk og 
fyller ut din rolle i studentdemo- 
kratiet. Det krever ikke mye. Du 
trenger ikke være redd for å få et 
verv dumpende ned i fanget, men du 
bør avse tid til å gå på Hoved
allmøtet og Instituttallmøtet. I løpet 
av et semester blir det ikke mer enn 
4-5 ettermiddager, noe de aller 
fleste har tid til.

Her ved Universitetet i Tromsa 
har vi en unik organisering av 
studentpolitikken. Vi er det eneste 
universitetet som fortsatt har direkte 
demokrati. Alle kan komme på 
Hovedallmøtet. Alle har muligheten 
til å si noe. På den måten kan alle 
være med på å bestemme i saker.

Delta du også!
Du trenger ikke gå på talerstolen 

selv om du møter opp på HAM. 
Kanskje virker den skremmende og 
debatten vanskelig. Slik kan det ofte 
synes i begynnelsen, men da kan du 
selvfølgelig nøye deg med å lytte. 
Du har i alle fall muligheten til å 
benytte deg av stemmeretten din, 
dessuten lærer du hele tiden noe. 
Det viktigste er at du møter opp.

Studentpolitikken består av alle 
enkeltstudentene. Uten deg og de 
andre er det ikke lenger noe student
demokrati, eller studentpolitikk!' 
Hvem skal da være ‘vaktbikkjer’j 
ovenfor instituttet, Universitetet 
myndighetene og så vidre?

Studentpolitikk for deg
Bolig, barnehage, studielån, 

kantinepriser, helsefond, kunnskaps
syn, osv. osv. Dette er ting som 
betyr noe for de aller fleste stu
denter. For du trenger et sted å bo, et 
sted å kjøpe bøkene dine, et sted i 
lese og alt slikt. Det er nettopp slike 
områder vi som er med i student
politikken prøver å forbedre. Selv 
om du i dag bare trekker på 
skuldrene og synes du har det bra 
nok, kan det kanskje en dag være 
deg som står med unger uten 
barnehageplass og for lite penger til 
å leve for. Vi kjemper en kamp som 
er lang og stri, men vi må ikke gi 
opp-

HVA SKJER I HØST ?
Studentutvalget har planlagt en rekke aktiviteter i løpet av høsten

Informasjondager
I registreringsuka vil det også 

være informasjonsuke for nye 
studenter. I løpet av disse dagene 
kan nye studenter bli bedre kjent 
med de tilbudene som finnes på 
Universitetet. Studentutvalget vil i 
denne uka informere nye studenter 
om hva vi driver med og hva som 
skjer i studentpolitikken. Vi 
kommer til å ha en stand utenfor 
kontoret vårt i 2. etg. og samtidig er 
alle hjertelig velkomne tinn på 
kontoret.

Bolighjelpa
I hele sommer og et stykke 

utover høsten har vi en egen bolig
formidling for studenter. Bolig
hjelpa har kontor sammen med 
Studentutvalget.

Skolering av AlTene
Studentutvalget vil ut på høsten 

arrangere et skoleringsseminar for 
alle Arbeidsutvalgene (AU'ene). 
Seminaret henvender seg først og 
fremst til nye tillitsvalgte på insti
tuttene, og tar for seg ulike temaer 
innenfor studentpolitikk, organisa
sjonspraksis og tale- og debatt- 
teknikk.

Kvinner i høyere utdanning
Det vi! i løpet av høsten bli 

arrangert en kampanje om kvinner 
ihøyere utdanning. Vårt lokale mål 
her i Tromsø er å få startet opp igjen 
jentegruppene rundt på instituttene. 
Videre vil vi fokusere på hvordan en 
del ordninger innen høyere ut
danning slår forskjellig ut for jenter 
og gutter.

Skibotnseminar
Hvert år arrangerer SU et 

studentpolitisk seminar på Uni
versitetets feltstasjon i Skibotn. 
Seminaret har i tillegg til politikk 
også en sosial profil med mye moro. 
Alle som driver med student
politikk, kan tenke seg å begynne 
med det, eller som bare vil vite mer 
om studentpolitikk er hjertelig 
velkomne. Seminaret vil gå av 
stabelen i oktober/november. Kon
takt SU for nærmere informasjon og 
påmelding.

Ellers vil Studentutvalget jobbe 
videre med saker som f.eks bedre 
studiefinansiering, flere og billigere 
barnehageplasser, og statsbudsjettet 
som kommer i høst. I tillegg 
kommer det hvert semester en del 
uforutsette saker.

------------------------\ 
STUDENT
POLITISKE 
FORENINGER

Her på Universitetet 
eksisterer det en rekke 
studentpolitiske foreninger.

• Tromsø Konservative 
Studenter Forening 
(TøKSF)

’ Tromsø Liberale Student
forening (TLSF)

• Norges Kommunistiske 
Studentforbund (NKS)

• Sosialdemokratisk Stu
dentforbund - Tromsø 
(SSF-Tromsø)
De fleste av disse har 

kontorpult i kontorlandskapet 
i Hovedgården 2. etg. (ved 
siden av Akademisk Kvar
ter).

X_______ _J

DÅRLIG 
RÅD?
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SU's STUDENTPOLITIKERE(f.v.); Nestleder Målfrid Larsen, sekretær Are Holand og leder 
Marit Engebretsen.
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Same

KAVALKADE 
VÅR -91

Velferdsaksi onen

rett

E
n av de desidert 
største student- 
politiske sakene 
forrige semester 

dreide seg om hvorvidt sa- 
merett skulle være et selv- 
stendig, obligatorisk emne 
på 4. avd. jus. På hele tre 
påfølgende Hovedallmøter 
var saken oppe før den ble 
endelig avgjort i Universi
tetsstyret, som er Universitetets øverste organ. 
Jus-studentene møtte opp mannssterke for å 
forsvare at emnet burde skilles ut som eget 
algfritt emne. SSSR, den samiske student- 
oreninga, mobiliserte på den andre sida og 
mente at det å fjerne emnet som obligatorisk

Husleiestreik
F

 januar 1991 satte Studentsamskip
naden opp prisene på studentbolig- 
ene. Enkelte steder var økningene 
oppe i 20 prosent. Likevel var det 

ingen tilsvarende økning i studiestøtta. Det 
He innkalt til leieboerallmøter på alle student
boligene, og det ble bestemt at man skulle gå 
bl streik. Studentene sa seg villege til å betale 
® økning på 5.75%, noe som tilsvarte pris
stigninga, pluss litt til oppussing.

Gjennom hele vårsemesteret har det blitt

-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

FOREIGN SÅMISTU-
STUDENT DEANTTAID
UNION SEARVI
(FSU) ROMSSAS

Foreign Student Union (FSU) 
organiserer alle ikke-norske statsborgere 
som studerer ved ved Universtetet. FSU 
jobber for økt forståelse mellom stu
dentene og samfunnet rundt. FSU søker å 

1 ivareta sine medlemmers interesser både 
j sosialt og kulturelt, så vel som faglig. 

FSU sitter representert i flere ulike råd og 
utvalg, deriblandt Studentutvalget. FSU 
er å treffe på sin kontorpult i Kontor- 
landskapet, 2.etg i Hovedgården.

Såmi Studeanttaid Searvi Romssas 
(SSSR), eller Samiske studenters forening 
i Tromsø, organiserer samiske studenter 
ved Universitetet. SSSR er en pådriver 
for samisk bevissthet og ivaretar sine 
medlemmers interesser i forhold til 
utdanning og velferd. SSSR er repre
sentert i utvalg ved UiTø, f. eks. i styret 
for Samisk Senter, og også i Studentrådet 
med en representant. SSSR har også 
kontorpult i 2. etasje i Hovedgården.

-■ ..-------------------------2

F
ør jul trakk Tromsø-studentene sine 
representanter fra styret i Student
samskipnaden, og i februar ble det 
gjennomført en aksjonsuka som en 
protest mot statens manglende vilje til satse på 

studentvelferd. Hver dag hele uka var det ulike 
markeringer på Universitetet.

Uka begynte med en okkupasjon av 
Hovedgården. Som en protest mot at en stadig 
større del av studielånet går med til å betale 
husleie, flyttet en del studenter inn med 
sovepose og ble der hele uka. Ellers i uka var 
det bl.a brenning av gamle stortingsmeldinger 
som lover bedringer i studentvelferden, men 
som ikke holder hva de lover. En annen dag 
ble rektor overrakt en modell av Student
samskipnaden i håp om at Universitetet vil ta 
på seg et større ansvar. Som avslutning på uka 
slo studenter og ansatte ring rundt laburinten 
som symbol på at vi tross alt er glade i 
universitetet vårt. Gjennom hele uka var det 
store oppslag i aviser og radio.

ville være et hån mot den samiske befolkninga.
Etter lange debatter ble den endelige av

gjørelsen at deler av samerett fortsatt skulle 
være obligatorisk, men ikke som eget emne. I 
tillegg skal det opprettes samerett som 
valgfag.

delt ut en egen husleiestreik-avis. Oppslut
ninga har variert, men på det meste har det 
vært opp i nærmere 50% oppsluttning. 
Sammen med streiken ble det satt opp krav til 
staten om mer penger til samskipnadene slik at 
studentboligene blir billigere, eller mer penger 
fra Statens Lånekasse. Ingen av disse kravene 
er innfridd, så streiken pågår fortsatt.

I slutten av august vil det bli innkalt til nye 
leieboer-allmøter for å avgjøre hva som skal 
skje videre.

HOVEDALLMØTET 
(HAM)
Tromsø-studentenes øverste organ
Alle som studerer ved Universitetet i 
Tromsø kan møte på Hovedallmøtet og har 
stemmerett i alle saker som tas opp der. 
HAM skal innkalles minst to ganger i 
semesteret. På HAM tar man opp saker av 
prinsipiell karakter. Hovedallmøtet velger 
et flertall av SU-medlemmene, represen
tanter til Universitets- og Samskipnads- 
styre, representanter til Rådet for 
Universitetet , samt representanter til 
NSUs Landsting. Innkalling med

STUDENTRÅDET (SR)
Studentrådet er Tromsø-studentenes 

øverste organ mellom hvert HAM. SR 
velges for ett år av gangen. Det består av 
23 medlemmer hvorav 17 er valgt av de 
forskjellige instituttallmøtene (2 - 3 fra 
hvert institutt). SU er representert med 3 
stykker. Studentenes universitetsstyre- 
gruppe og samskipnadsstyregruppe har en 
representant hver (sistnevnte gruppes plass 
står for tiden ubesatt). I tillegg har Samisk 
studentforening 1 plass. SRs møter er 
åpne slik at alle som har lyst kan være 
tilstede for å høre på.

SR behandler de sakene som ikke er av

STUDENTENES
ARBEIDSUTVALG (AU)
Studentenes Arbeidsutvalg (AU) 
ved instituttene er din lokale 
studentpolitiske kontakt. AUa 
innkaller til instituttallmøter to 
ganger i semesteret. Problemer 
med studieplaner, bråk på lesesaler 
og dårlige forelesere er problemer 
det er naturlig å ta opp på disse 
møtene.

STUDENTUTVALGET (SU)
Studentutvalget er saksforberedende organ for HAM og SR, er 
NSUs lokallag og har ansvar for den daglige driften av 
studentpolitikken ved UiTø.
Valg og periode:
Leder velges av HAM 1.1. - 31.12. 
Nestleder velges av HAM 1.7. - 30.6.
3 medlemmer velges av HAM 1.1.-31.12. 

(hvorav FSU har en)
2 medlemmer velges av SR 1.1.-31.12.
3 rangerte varamedlemmer velges av

HAM 1.1.-31.12.

Fram til jul består SU av:
Leder:

Marit Engebretsen radikal
Nestleder:

Målfrid Larsen radikal
Medlemmer:

Maria Sæther radikal
Ajay K. Kainth uavhengig
Geir O. Ystmark liberal
Johnny Dalmo konservativ
Bjørn Re vil konservativ

1. vara:
Torfinn Brønset uavhengig

2. vara:
Solveig Mikkelsen konservativ

3. vara:
June Knutsen sos.dem.

Adressen vår er:
Studentutvalget 
v/Universitetet i Tromsø 
Breivika
9000 TROMSØ 

sakspapirer legges ut på instituttene en 
uke før møtet. I tillegg blir det satt opp 
plakater.

I høst blir det første Hovedallmøtet 
avholdt i begynnelsen av oktober og det 
andre i slutten av november. Det siste vil 
bl.a. bli valgallmøte. Det er vanligvis SU 
som fremmer saker til HAM. SR og IAM 
kan dessuten vedta å legge fram en sak. 
Videre kan en liste med 30 underskrifter 
kreve en sak fremmet for HAM.

så prinsipiell karakter som HAM-sakene. 
SR velger studentrepresentanter til 
diverse råd og utvalg og dessuten 2 
representanter til SU.

Studentrådets støttemidler
En av SRs oppgaver er å fordele 

støttemidler, det vil si en avsatt pott som 
hvert år fordeles på de ulike student
foreningene. Disse studentforeningene 
må søke SR om midler. I tillegg er det 
satt av en pott til nye foreninger. 
Reglement for tildeling av støttemidler 
og nærmere opplysninger fås hos SU

AU'a har kontor lokalt og kan treffes på 
følgende telefonnummer:

AU/NFH (4)4421
AU/IBG (4)4421
AU/ISL (4)4281
AU/ISV (4)4282
AU/IRV (4)4185
AU/IMR (4)4098
AU/FM (4)4786

Studentutvalgets sekretær, Are Holand 
jobber også på SU-kontoret. Han har 
oversikt over det meste som angår 
studentpolitikk, og hjelper deg gjeme.

Dersom det er noe du lurer på eller 
har problemer med kan det ofte være lurt 
å komme hit til oss å spørre. Om vi ikke 
alltid kan hjelpe deg, vil vi som oftest 
kunne fortelle hvor du bør henvende deg 
for å få hjelp.

SU LEDER; Marit Engebretsen

Telefon:
083-44202/44912/72421

Telefax:
083-76025
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Norsk Studentunion
— Studentenes egen fagforening

N
orsk Studentunion (NSU) 
er studentenes egen inte- 
resseorganisasjon. NSU 
arbeider for å bedre stu

dentenes arbeids og livsvilkår. Mens 
universitetene i resten av landet har 
rekordlange køer av ungdom som 
unsker høyere utdanning, velger 
Universitetet i Tromsø å holde 
dørene åpne til de fleste studie
retningene. Det å være student inne- 
terer likevel mer enn å komme inn 
på det studiet en ønsker samt å 
avlegge eksamener.

C 000 medlemmer
Enhver som betaler semester- 

ivgift er automatisk medlem i Norsk 
Studentunion. Med rundt 60 000 
medlemmer i Tromsø, Trondheim, 
Bergen, Oslo og As er NSU den 
største studentorganisasjonen i 
landet. Landstinget er organsisa- 
sjonens øverste organ og avholdes 
hvert vårsemester. Det er her 
hovedlinjene i NSUs politikk blir 
Bestemt. Her velges også et 
arbeidsutvalg som skal stå for den 
daglige ledelsen. Til sammen har 
NSU 15 ansatte sentralt i Oslo og på 
de ulike lærestedene.

Arbeidsutvalget i Norsk Studentunion 1991/92 består av (regnet fra venstre mot høyre i bildet): 
Morten Pettersen, Arnt Sommerlund, Bjørn Tore Sundt, Signe Knapskog og Turid Stubø Johnsen

r NSU ER TIL 5

FOR DEG
I Oslo sitter det sentrale 
Arbeidsutvalget, valgt på 
landstinget. Disse er stud
entenes øverste represen
tanter. I år består AU’et av 
følgende personer:
Turid Stubø Johnsen: 

Radikal fra Ås. Leder for 
NSU. Ansvarlig for Oslo 
og Ås samt arbeid med 
universitets- og høyskole- 
saker.

Morten Pettersen: 
Sosialdemokrat fra høysko
lene i Oslo. Nestleder i 
NSU. Ansvar for høysko
lene i Oslo samt studie
finansiering.

Amt Sommerlund:
Radikal fra Tromsø. An
svarlig for Tromsø og 
velferd.

Signe Knapskog:
Radikal fra Trondheim. 
Ansvarlig for Trondheim 
og solidaritetssaker samt 
høyere utdanning.

Bjørn Tore Sundt: 
Konservativ fra Bergen. 
Ansvarlig for Bergen samt 
europeisk studentkontakt 
samt annet innenfor inter
nasjonale saker.

____ —_____ /
Studentene trenger NSU

Politikere påpeker til stadighet 
hvor viktig det er å satse på høyere 
utdanning. Bevilgninger til uni
versiteter og høyskoler blir framstilt 
som en investering i framtida. 
Studentene betegnes som landets 
viktigste ressurs. Et like blikk på 
hvor dyrt det er å studere og hvordan 
ungdom nå tilbys arbeidsledighets-

køer framfor studieplasser, viser 
imidlertid hvor sårt de trenger en 
organisasjon som minner dem på de 
fagre ordene de gir ved festlige 
anledninger.

En viktig del av NSUs arbeids
oppgaver er å møte representanter 
for Storting og Regjering, og å delta 
i råd og utvalg der utdannings
politiske spørsmål tar opp. .

Får ikke hjelp
I sommer har NSU særlig vært 

opptatt av at studenter må ha rett til 
arbeidsledighetstrygd dersom de 
ikke får jobb i sommermånedene 
eller etter endt studium. I dag er det 
svært vanskelig for studenter å få 
hjelp fordi de ikke oppfyller kravene 
trygdekontoret stiller. Samtidig har 
det vist seg nærmest umulig for

studentene å få sosialhjelp. Frem
deles ser det ut til å være en utbredt 
holdning at foreldre skal betale for 
sine voksne barn.

Delta aktivt!
I november skal nye delegater til 

NSUs Landsting velges. Siden de 
skal representere deg og din rolle 
som student, er det viktig at du 
deltar i valgene og aktivt er med på å

bestemme hva NSU skal arbeide for. 
Dersom du lurer på noe, ønsker mer 
informasjon eller ønsker å delta i 
studentpolitikk, nøl ikke med å ta 
kontakt.

I Tromsø finner du den lokale 
lærestedsansvarlige i Hovedgården i 
Breivika. Lokal lærestedsansvarlig 
er høsten 1991 Marit Engebretsen.

Vi takker Universitetet for 
ordren, og ønsker dere 

velkommen på vårt kabel- 
. TV nett.

L ♦ E M ♦ I ♦ R ♦ A ♦ G ♦ E

TBK kabel-TV er nå tilgjengelig i alle 
fylkeskommunale boliger, samt i de 
aller fleste studentboliger. Hvis du er 
interessert i kabel-TV så ta kontakt 
med oss. L ♦ E M ♦ I ♦ R ♦ A ♦ G ♦ E

Følgende TV-kanaler følger med i vår grunnpakke:
Sverige TVI
Sverige TV2 
MTV 
Eurosport 
RTL+ (Tysk) 
Fransk TV5

Lokal-TV
NRK
TV3
TV4
TV Norge
Nordic Channel

Med i pakken følger også 9 radiokanaler. 
Ytterlige 6 TV-kanaler blir tilgjengelige ved 
leie av dekoder. Storgata 42, Telefon 86 260

TBK Kabel-TV Tromsø
Telefon: (083) 80 590 Tromsøs matsted
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Femten år med kritisk student-journalistik

( '1
I keep six honest serving men
(they taught med all I knew);
Their names are What and Why and When 
and How and Where and Who.

— Kipling
\__________________________ )

Utropias primære målsetning er 
å gjenspeile de forskjellige 
aktivitetene ved Universitetet i 
Tromsø, samt rette et saklig, men 
kritisk søkelys på aktuelle for
hold tilknyttet Universitetet og 
Universitetets virksomhet, enten 
dette gjelder undervisning, fors
kning eller utenomfaglige for
hold generelt. Vi tar også i bred 
stil opp det som ellers skjer i 
utdanningsmiljøet i Norge. For 
eksempel har vi det siste året 
fokusert mye på utspillene til 
undervisningsminister Gudmund 
Hernes, samt om farene som 
ligger i den storstilte målstyr

ingen utdanningen er utsatt foi 
fra næringsliv og industri.

Utropia har et budsjett p 
omlag en kvart million, kommt 
ut mellom 9 og 11 ganger i åre 
med sideantall mellom 16 og 24 
og i et opplag på omkring 4 
5000. Utropia er en liten, me 
moderne virksomhet, beståene 
av omlag ett dusin medarbeider. 
Dette er studenter som på ide; 
listisk basis bruker sin fritid i 
avisarbeid.

Utropia leses i departemei 
tene, samt ved de fleste høyer 
undervisningsinstitusjoner i No:

_

tfudy’s BqT

Polar Hotell
Grønnegt. 45, 9000 Tromsø

Tlf. (083) 86 480 - Fax (083) 89 136

BRILLER
c KONTAKTLINSER

Kroner

kontant

NEDBETALING INNTIL 24 MND.
Kom innom for nærmere informasjon

BRILLE 0G sSraiEHAKSEH

K0NTAKTL1NSESENTERET _
Storgaten 47 (sør for Grand), postboks 605, .
9001 TROMSØ, tlf. (083)85 217.

OPTIKUS MAGNUS JACOBSEN
Inneh. Optiker Stein M. Jacobsen

Postboks 1127 - 9001 TROMSØ. Tlf. (083) 82 710.

norci-oocikk□

Breivika er i ferd med å bli en by. Og enhver by bør ha en kritisk og 
uavhengig avis. Avisen er et av folkets viktigste redskaper til å 
avdekke kritikkverdige forhold. All erfaring viser at uten denne 
avdekkingen vil forholdene sjelden bedre seg.
Utropia går ikke av banen for å kjøre med fete typer, men vi har

heller intet behov for å skandalisere bagateller. Utropia er en avis di 
som akademisk borger i byen Breivika bør lese.
Kanskje skriver du også et fyrig innlegg, eller du tar skrittet fullt ut, o| 
begynner som medarbeider?
Uansett; Vi lever fordi du leser oss!
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Din lokalavisJ 'rj/f

Vil du bli medarbeider?

^Utropia holder til vis a'vis lSV-kantina (nede^ 
i kjelleren).
Vår adresse; Utropia, studentavisa ved 
Universitetet i Tromsø, postboks. 678 —UB, 

^9001 TROMSØ. Tlf: (083)44283

Utropia er et velferdstilbud til alle 
itudenter som kan tenke seg å jobbe 
ned journalistikk og avisdrift.

Hva er så god journalistikk? 
, Dette er et spørsmål det er vanskelig 
i svare eksakt på, men tre kriterier 
kan nevnes; Du må kunne arbeide 
raskt og sikkert. Du må kunne ut
vikle deg (ikke låse deg fast i en 
“form”). Og du må forstå det du 

selv skriver.
Vi ser klart at dette er vanskelige 

krav å kombinere, og det er nettopp 
dette du kan lære; A skrive en ar
tikkel hurtig og kontrollert, samtidig 
som du løser nye problemer på en ny 
måte.

Med hva som helst
Vi trenger flere medarbeidere, 

blant annet fordi flere tidligere med
arbeidere har gått over til lokal
pressen.

Som journalist i Utropia kan du 
skrive hva som helst, unntatt leser
innlegg. Dessuten kan du jobbe med 
foto og mørkeromsarbeid, lære lay
out, kanskje lage illustrasjoner hvis 
du mestrer tusjpennen så bra, du kan 
skrive anmeldelser av bøker, filmer, 

konserter, plater, forelesninger og 
debatt-arrangementer.

Ros og ris
Siden Utropia er en avis, må det 

stilles tre krav til deg hvis du vil bli 
Medarbeider; Du må levere avtalt 
stoff til avtalt tid (dead-line), du må 
kunne levere stoff selv om det 
nærmer seg eksamen og semester

slutt, og du må delta jevnlig på de 
ukentlige redaksjonsmøtene. Her 
skjer evaluering av forrige avis (ros 
og ris), fordeling av innkomne 
saker, kaffeslaberas og diskusjon av 
aktuelle problemstillinger.

Vil du bli med og forme Utropia 
og mediabildet i Breivika?

Ta kontakt da vel/

Sannhet og salg
Ofte får man inntrykk av at sannheten betyr lite for dagspressen. I 
sommertiden, når hele verden er på ferie og det kun eksisterer overmodne 
agurker i nyhetsbildet, gjør det seg med et snuskete “scoop.” Og, som seg 
hør og bør, “fiffer” man sannheten opp for å gjøre den salgbar. Eksempel; Et 
menneske (fra Floppebotn) ringer redaksjonen med følgende klage; 
.„(skrii...)...min nabo drepte en katt!...(...iiiik)!!I

Her kan man klaske i vei følgende;

Hva avisen “glemte” å gjøre, var følgende; Å sjekke kilden. Kanskje var 
tipseren galere enn “morderen?” Dessuten “glemte” de kanskje å ringe 
politiet?

Hva avisen “glemte” å opplyse var følgende; At den omtalte katten var 
blitt påkjørt, og at eieren (morderen) hadde slått den i hjel på en human måte, 
før han i hui og hast kjørte til politiet for å anmelde påkjørselen.

Terroren brer seg i Floppebotn -

Gal kattemorder på flukt!
Drapsmetode ennå ukjent i følge politiet.

Så selger man avisen med sekssifret opplag, og tar med nøktern sinnsro 
klagene som man kaldt og rolig visste ville komme. Om femti stykker 
klager, gjør ikke næ, for saken er jo død likevel.

Vel, vel, ofte ser ikke “sannheten” særlig bedre ut, men den ligner i 
allefall litt;

Råkjøring i Floppebotn -

Myrdet katt - stakk av!
Særdeles kaldblodig, opplyser politiet.

Dette er en form for 
journalistikk vi i Utropia forsø
ker å unngå, rett og slett fordi 
den er uhederlig på alle bauger 
og kanter.

Utropia er i den heldige 
posisjon at vi slipper å klaske i 
vei for å overleve, men likevel 
forsøker vi å lage avis. Dette 
medfører at vi ildce er redde for 
å kjøre med fete typer hvis 
nyheten rettferdiggjør dette. 
Så lenge en avis er etterrettelig 
og redelig, har den rett og plikt 
til å avdekke kritikkverdige 
forhold ved styre og stell. 
Enten det er i departementene, 
eller ved et universitet.

Velkommen til Tromsø — velkommen på bussen!
Ruter fra 20/8-13/10 1991

^’£<9 ‘ELtDStt

Åpningstider:

TROMSBUSS
Fra 20.8.199020 25 37 Sentrum-Universitetet

Trasé rute 20 (merknad a): Sentrum-Hansjordnesbukta-Stakkevollvegen-Breivika-Universitetet og videre til StakkavoUfattat
Trasé rute 25 (merknad b): Som rute 20 til Universitetet og derfra videre til Slettaelva.
Trasé rute 37 (ingen merknad): Sentrum-Petersborggata-Dramsvegen-Universitetet og videre til Bjemebekken-Nedre Håpet

AVQANGST1DER FRA SENTRUM hvor angitt med minuttall.

I Time 06 07 08 09 10 11 12 13 14 15 16 17 18 19 20 21 22 23 |

45 00b 00a 00a 05b 05 05b 05 05 05a 05a 05a 05b 05 05 05
15 15 05 05 35 05 35b 30b 05 05 05 05 35 35b

Mandag 20a 20ab 35 35 35 35 35 10b 25a 10b 35 35
til 40ab 4Oa 45a 25a 30b 35
fredag 45 45 35 35

45a 45a
50b

05 35 05b 05 35b 20 05 35b 20 05 35b 05 35b 05
Lørdag 20 35b 35 35b 35b 35 35b 35 35

50 50

05 35b 05 35b 05 35b 05
Søndag 35 35 35

Merknader.
a - Ruta 20 via Stakkevokvegen, avgang i Sentrum fra Storgata 73.
b - Rute 25 via Stakkavokvagan, avgang i Sentrum fra Frednk Langes gata 19 (ABC-bank).
De øvrige avgangar gjelder rute 37 via Oramsvegen, avgang i Sentrum fra Fredrik Langes gate (Smørtorget).

mandag-torsdag og søndag: 
fredag og lørdag:

ff. 11.00—02.00
hf 11.00— 04.00

Lunch serveres alle dager unntatt søndag, 
fra ffokfen 11.00 — 14.00

‘Rimefige middagstdbud!
9datfa>rt; for 12 middagzr fan fa. 490,-

TROMSBUSS
Fra 20.8.199020125137 Universitetet-Sentrum

Trasé rute 20 (merknad a): Fra StakkevoWaNat til Umversitetet-Breivika-Stakkevollvegen-Hanstordnesbukta-Seatrum.
Trasé rute 25 (merknad b): Fra Sletteehra til Universitetet osv. som rute 20.
Trasé rute 37 (ingen merknad): Fra Nedre Håpet-Bjemebekken til Universitetet-Dramsvegen-Petersborggata-Sentnim.

TIDLIGSTE PASSERINGSTIDER UNIVERSITETET hvor angitt med minuttall.

1 T imp 06 07 08 09 10 11 12 13 14 15 16 17 18 19 20 21 22 23 |

32b 09 09 09 07 07 07 07 07 02 02 00 02b 02b 02b 35 32b 05
39 12b 17a 12b 37 32b 37 32b 17a 17a 17a 19b 05 05 35

Mandag 17a 32b 37b 37 37 37a 19b 32 30 35 35
til 37a 37a 37 37b 32 37a
fredag 39 39 37 37a 39b

52b 57a 57a 57a
57a 59b

05 37 22 07 32b 22 07 32b 32b 05 35 32b 05 35 32b 05
Lørdag 32b 32b 32b 37 32b 32b 37

50 52 52

Søndag 32b 05 35 32b 05 35 32b 05 35 32b 05

Merknader;
a - Rute 20 via StakkevoNvegen, passering terminalen på øvre side, 
b- Rute 25 via Stakkevokvegen, passering terminalen på nedre side.
De øvrige avganger gjelder rute 37 via Oramsvegen, passenng terminalen på øvre side.

Vett&mmen td(Pre[aten, stedet med
tun og figggetig atmosfære. Busskort kjøper du i vårt salg- og info-kontor i Storgt. 102.

Adr: Boks 3275 Grønnåsen, 
9001 Tromsø 
Tlf: (083) 70233
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NYE HP- 48SX
Avansert teknisk utbyggbar kalkulator Centrum * Libris

Hewlett-Packard’s nye avanserte kalkulator kan kommunisere med personlige 
datamaskiner og har et toveis infrarødt grensesnitt som sender og mottar data. 
HP-48SX er beregnet på ingeniører og studenter. Den byr på mange funksjoner 
som HP mener er de første av sitt slag på en kalkulator.

Blant det nye på denne avanserte kalkulatoren finnes:
• automatisk omregning av enheter
• seriell tilkopling for personlig datamaskin
• toveis infrarødt grensesnitt
• grafikk integrert med matematiske regneoperasjoner
• HP Equation Writer likningshjelp
• 32 Kb. RAM som kan utbygges
• tilsammen over 2000 funksjoner

ønsker alle studenter og ansatte ved UiTø 
velkommen til et nytt semester i Tromsø

Vår andre etasje har blant mye annet: 
...pensumlitteratur for alle helsefaghøgskolene 

...et meget omfattende utvalg av juridisk litteratur

Tips oss om pensumbøkene dere trenger, 
og vi skaffer bøkene dobbelt så raskt 

som andre bokhandlere!

Student-tilbud i perioden 10. aug. - 20. sept. 1991. 
Kom innom for demonstrasjon.

Kai gt. 3A - Tlf. 083/81 593 — 9000 Troms® 
Avd. Finnsnes — Tlf. 089/41 170

Velkommen til oss

Bokhandelen i Sjøgata
Centrum * Libris

Postboks 533, 9001 Tromsø - Tlf.: (083) 83540

Storgata 51,9000 Tromsø

■Treffsted midt i byen

-(jod mat til rimelige priser

-(jratinerte pannefcgfcer med bjøttjyll- 
vår spesialitet!

-Qratinerte smørbrød

-Rimelig lunsj i

-Varm mat tilstengetid
Ti la carte 'meny

Apent hverdager mellom klokken 11.00 - 02.00

Fredag og lørdag; 11.00 - 04.00
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Økende reiselyst -
■blant studenter og ungdom!
Reisebyråkjeden Univers Reiser åpnet sitt kontor i 
Tromsø den 1.8.1980. Dette første året besto staben av 
kun 2 personer, og årsomsetningen lå på “bare” 2.5 
millioner kroner. Siden den tid har selskapet tredoblet 
staben, og fjortendoblet omsetningen.
Idag har Univers Reiser, avdeling Breivika, 6-7 ansatte 
og en årsomsetning på 35 millioner kroner.

66 Målet med arbeid er å vinne 
fritid. 99

— Aristoteles (4.årh. f.Kr.)

—. undemassen som benytter
I/' seg av Univers Reiser,

består hovedsaklig av an- 
I- ^^-satte i det akademiske 
miljø, studenter og ungdom gene
relt. Så er også Univers Reiser 
norges største reisekjede som har 
ungdom og studenter som sin 
spesielle målgruppe.

Jorda rundt?
Utviklingen har vært stor, og hos 

Univers Reiser får vi opplyst at de 
spesielt i de senere år har registrert 
en betydelig økning i etterspørselen 
etter reiser for studenter og ungdom 
generelt. Dette kan ha sammenheng 
med økende studenttall, hevdes det, 
men Univers Reiser påpeker at de 
også har registrert en økende inte
resse for lange reiser. Dette gjelder 
spesielt turer som går til det fjerne 
Østen, og de stadig mer populære 
“Jorda rundt” reiser.

Hos Univers Reiser kan du få en 
slik “Jorda rundt” reise helt ned til 
omlag 10.000 kroner. De som drar 
utpå en slik eventyrreise er borte ca. 
3-5 måneder.

Gode flyavtaler
Univers Reiser forteller at det 

in’iebærer store fordeler for stu
denter å bruke Univers- billetter. 

Billettene er fleksible, dvs. de kan 
forandres og eventuelt refunderes. 
Hvis du skulle få problemer under
veis, har selskapet et verdens
omspennende nett av samarbeids- 
partnere som vil hjelpe deg. Prisene 
er derfor også meget konkurranse
dyktige, da de har et stort volum av 
slike reiser og dermed oppnår bedre 
avtaler hos flyselskapene.

Brosjyrer som frister
Univers Reiser utgir 2 reise- 

guider i året; Jorda rundt brosjyren 
kommer ut i september, og Ferie- 
guiden i februar. Fargerike saker 
som kan friste noen og enhver til å 
rømme forelesningssalene for i 
stedet å hive seg avgårde til den 
store og ennå ukjente verden.

Univers Reiser har kontor i 
Breivika Senter (I samme bygg som 
Studentsamskipnaden). Kontorets 
åpningstider er; Man-fredag 0900- 
1600. Telefon; (083)75820.

(Hvis du ønsker informasjon 
tilsendt, må du fylle ut svarslippen 
nede til høyre og sende den til 
Univers Reiser. Du vil da få tilsendt 
det de har av aktuelle brosjyrer, 
samt eventuelle tilbud som kommer 
i løpet av året).

IA//VERS
R E I S E R A . S

A

J

PÅ FERIETUR; Når sekken er velpakket, kartet detaljert, og billetten gyldig, da er man klar for ferie i inn- 
eller utland. Husk å be noen vanne blomstene mens du er vekke.

Selskapet hadde til da 
vært eid av Student
samskipnaden i Oslo 
(SIO), og bade direktøren i 

Samskipnaden og i Univers 
Reiser gikk i mot salget fordi 
selskapet, etter rasjonali
sering og nytenkning, gikk 
mot bedre tider.

Den studenteide finske 
reisebyrågiganten HYY 
Group overtok suksessbe- 

Skulle ikke solgt
Etter at Univers Reiser hadde tilbakelagt flere tunge år 
med ulønnsom drift og et underskudd på seks millioner 
kroner, valgte Studenttinget i Oslo i 1990 å selge 
reiseselskapet.

driften for 
lave 2 milli
oner. Sam
skipnaden i 
Helsingfors, 
som eier 70% 
av aksjene i 
HYY Travel
Group, sørger dermed for at 
finske studenter innehar be
tydelige overskuddsmidler.

HYY Group utgjør, etter at 

de har kjøpt opp stort sett det 
som er av reisearrangører og 
reisebyråer i Norden, verdens 
nest største reisearrangør for 

ungdom og stu
denter. Om
setningen for 
1990 var på 
hele 1.4 milli
arder norske 
kroner, og det 
ser ikke ut for 

at de finske studentene stopper 
med dette; HYY Group har gått i 
samarbeid med STA Travel i 
Australia, verdens største reise

arrangør for ungdom.
Etter Studenttingets om

diskuterte salg av Univers 
Reiser, har det gått en vei for 
reiseselskapet - opp og fram
over. Kanskje var det galt av 
Studentsamskipnaden i Oslo 
å “dumpe” Univers Reiser, 
selv om selskapet i øye
blikket var i vanskeligheter?

Hele verden til lavpris - Univers-billetter
Noen få priseksempler fra Univers:
Oslo - New York;
Oslo - London;
Oslo - Berlin;
Oslo - Bangkok;
Oslo - Paris;

Fra kroner 1695,- en veg.
Fra kroner 1095,- en veg.
Fra kroner 1020,- en veg.
Fra kroner 3665,- en veg.
Fra kroner 1255,- en veg.

Dette er kun et lite utvalg av våre tilbud. Kontakt oss for 
nærmere informasjon.

Ja takk! Jeg ønsker å få tilsendt informasjon 
om student og ungdoms reiser.
Navn: _____________________________________
Adresse:____________________________________
Postnr./Poststed: ___________________________

UV/VERS
REISER A . S

Kupongen sendes til:
UNIVERS REISER A/S
Boks 865,
9001 TROMSØ
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Plabebaren
Storgata 110,9000 TROMSØ

NORDKALOTTENS STØRSTE
UTVALG ILP-MC-CD

EUTVALG TIL ENHVER 
Å BILLIGE LP-MC-CD

M VÅRT BONUSTILRUD!

STORT UTVALG I MUSIKKVIDEO

Our highly skilled and intelligent personel are 
eagerly waiting to serve you

KONSERTER
Konsertsesongen åpner 3-4 september 

på Nobile med:

ROY ROGERS 
and the

DELTA RYTHM KINGS
Premierekvelden 3. september: 

Studenttilbud Kr. 75,- pr. bill. (ord. 95,-)
Noe av det beste innen blues/country 

en av verdens beste slidegitarister 
(jfr. kritikken Oslo 1-90)

Jobbet med bl.a. Bonnie Rait, J-L Hooker og Miles 
Davis. Medvirker på, og skriver mye filmmusikk.

SUPPORT: Paul James 
Tidligere sammen med bl.a. Mink Deville 

kanadisk bluesgitarist.

Kommer:
15. sep. September When 
18.-19. sep. Omar & the Howlers 
Billetter får du på Platebaren, tlf. 55356

Cs Commodore

Commodore har 
utvalget til meget 
hyggelige priser!

TROMSØ 4C
En «proff» maskin 
til «amatør» pris!

Bærbar elektronisk skrivemaskin 
med mange nyttige funksjoner!

Brother Student er maskinen for skoler, 
studenter, hjem og lettere kontorbruk!

Se og prøv den hos oss. 
Du vil bli positivt overrasket!

Kontormaskinservice a.s

• BRILLER • KONTAKTLINSER • SVAKSYNSOPTIK

OPTIK
SPESIALBUTIKKEN 1 NORD

Telefon (083) 84 999
Postboks 690 - 9001 Tromsø
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— bør du ta del i
Som student må du ha mer å bedrive enn kun 
studier. Dette høres kanskje ut som et de
moraliserende angrep på dine faglige ambi
sjoner, men faktum er at også universitetet 
selv oppfordrer studentene til å løfte nesen 
opp fra læreboka. Du skal jo leve også!
Her er det Studentsamfunnet kommer inn i 
bildet; Som medlem i Studentsamfunnet har 
du mulighet til å bygge deg opp en kreativ og 
aktiv fritid, der du kan beskjeftige deg med 
alt fra festarrangering til vinklubb. Dessuten 
får du en rekke fordeler på Studenthuset, 
studentenes eget møtested.

S
tudentsamfunnet i Tromsø dukket opp allerede i 1967. I 
de 24 årene som har gått har Samfunnet arbeidet for å 
stimulere studentene til å være aktive og oppsøkende i 
sin fritid. Målsettingen har vært å knytte studentene 

sammen i et felleskap også utover det studiemessige.
I begynnelsen var Studentsamfunnet preget av de rådende 

ølitiske strømninger ved UiTø, det var hyperrødt, men i dag er 
det helt upolitisk, og framstår som spiselig for absolutt alle. 
Uansett politisk syn.

Som medlem i Studentsamfunnet har du blant annet 
mledning til å bli en av de mange som finner stor moro og 
tidsfordriv i en av undergruppene;

Dramagruppen
lar masken falle, bokstavelig talt. Gruppen består av ett 

dusin studenter, og har som overordnet målsetning å bryte 
grenser. Den første er barrieren som hindrer en i å være seg 
selv. Dramagruppa møtes hver mandag i Auditorium Max
imum i Hovedgården, der de pusler med lek og dramatikk og 
eatersport. Som de selv sier så er hvem som helst hjertelig 
'elkommen, det eneste kriteriet er at du har mot til å tørre. Nøl 
kke, kontakt Tove Fiksdal, tlf.: 35830 (eller Studentsamfunnet 
lå (4)4916).

Vinklubben “På druen”
■ er ikke mer på druen enn at de aktivt oppsøker nye og 

spennende vintyper, for allmenn avsmakelse to ganger i 
måneden (onsdagene). Flaskeforet er skaffet til veie av dette 
celebre felleskapets egne medlemsmidler, og består av både 
Polvarer og mer spennende hjemmelagde saker. Vin er 
visstnok kultur, og om du vil ha et godt alternativ til den 
tradisjonelle, men akk så talentløse (og skadelige!) norske 
helgefylla, bør du følge med på oppslagstavlene, eller kontakte 
Anne Solheim, (eller Studentsamfunnet). Lær om verdens 
eldste menneskelagde drikk i godt fellesskap; Bli med i “På 
druen” vinklubb.

“Fullt på høyde -
med de beste i utlandet (FPHMDBIU)” er det meget 

pretensiøse navnet på Studentkoret ved UiTø. Studentkoret er 
ikke en undergruppe av Studentsamfunnet, men de står i et nært 
samarbeidsforhold. Om studentkoret virkelig er fullt på høyde 
hele tiden skal være usagt, men faktum er at korets medlemmer 
i allefall har det sabla morosamt! Mest kjent er de nok for sin 
“guerillasang,” dette arter seg kort og godt slik; Man møtes, 
Pusser gullstrupene, drar på byen og opptrer hvorsomhelst for et 
Publikum som reagerer med alt fra sjokk til medsang. En 
anledning er sjelden for liten til at “Fullt på høyde med de beste 
■utlandet” ikke stiller opp. Repertoaret spenner over alt fra 
drikkeviser til spirituals, og skaper glede i de fleste ører. Vil du

funnets store åpnings- 
fest. Fredag 23. august 
klokken 20.00 Møt opp 
og vær med på moroa!

Noen mer eller mindre berømte personer fra Utropias 
arkiv. Alle bildene er tatt ved arrangementer på Huset.

være med på moroa? Bruke dine ører og din stemme i annen 
sammenheng enn forelesninger og kollokvier? Kontakt Jon 
Erik Eriksen, Ryavn. 9 (eller Samfunnet).

Teknikerkomité
har Studentsamfunnet også. De 8 personene som for tiden 

danner denne komiteen, har blant annet som formål å danne et 
samlingspunkt for teknisk interesserte studenter, stå for lys og 
lydanlegg ved arrangementer i Aud. Max. og på Studenthuset, 
samt drive opplæring av medlemmene. Hvis du ønsker å være 
med, må du følge med i Utropia eller i Studentsamfunnets 
medlemsinfo. Ledige plasser annonseres i disse fora. Kontakt 
også Studentsamfunnet hvis du ønsker å vite mer om denne 
komitéen.

---------------------------------------- /...........................

Studentpriser på:
OKI — matrise- og laserskrivere 

Canon — Blekkskrivere 
HP — Blekk og laserskrivere

TROMSØ
Kontormaskinservice a.s

Mange 
berømtheter

Tradisjonen tro er det onsdagen som er den store 
“studentdagen” på Studenthuset. Men det skader ikke å legge 
til at tirsdagene og torsdagene er faste dager for debattmøter, 
lyrikkvelder, konserter m.m. Tidligere har Huset i regi av 
Studentsamfunnet blant annet hatt besøk av berømtheter som 
Arild Nyquist, Erik Dammann, Jan Erik Vold, Ame Fjørtoft, De 
Lillos og friskusene “Jokke og Valentineme.”

Når Studentsamfunnet arrangerer sine festligheter, hender 
det forøvrig ofte at Ompagniet dukker opp.

Ompagniet er “verdens nordligste studentblæseaarkæster” 
(!), og de står, til alles ustyrtelige glede, for ompa- 
underholdning på Samfunnets fester.

Bli medlem!
Samfunnet er eier av pizzagiganten Studenthuset. 
60% av aksjene sørger for at Samfunnet har råderett 
over et samlingssted der det i løpende bånd arrangeres 
konserter, filmkafé populærforelesninger, lyrikk- 
kvelder og avslutningslag.

Studenthuset er i dag åpent for alle, men da det så 
dagens lys en gang i 1980, var det eksklusivt for 
medlemmer, dette ble imidlertid for dyrt og våren 
1983 gikk Huset konkurs. Studentsamskipnaden 
reddet Huset i 1987, og har i dag de resterende 40% av 
aksjene.

Som medlem av Studentsamfunnet (kroner 60,- pr. 
semester) får du blant annet gratis garderobe på Huset, 
redusert inngangspris på arrangementer og rabatt på 
pizza på Huset.
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Din velferd vårt ansvar

1

STUDENTSAMSKIPNADEN

Rekordstor
søkermasse

Aldri før har det vært så lett å få hybel i 
Studentsamskipnaden i Tromsø. Aldri før har 
så mange nye studenter søkt om hybel. Ved 
høstens første tildeling krevdes bare 2 
semesters studieansiennitet for å få hybel. 
Men for de 50 hyblene som var satt av til nye 
studenter var køen lang.

Studentsamskipnaden tilbyr hele 900 
hybler, dubletter og leiligheter. Boenhetene 
holder høy standard, ligger på et prisnivå som 
på det private marked, og gir deg muligheten 
til å dele bo- fellesskap med likesinnede.

Les også om dine rettigheter som leietaker 
på det private marked, samt feller du bør 
unngå. Nyttige råd og tips.

Se sidene 14,15 og 16

Rimeligere 
barnehager

Omlag hver femte student ved Universi- 
tetet i Tromsø har ett eller flere barn. Siden 
studentene oftest er i tjue-årene, er behovet for 
barnehager stort. Studentsamskipnaden dis- 
ponerer 80 barnehageplasser som tildeles 
blant studentfamiliene. Men køen er lang.

Er du en av dem som trenger plass til 
krabaten? Nytt av året er det imidlertid at 
prisen på barnehageplassene er rimeligere enn 
før; Etter en avtale med Tromsø Kommune er 
foreldrebetalingen blitt redusert med 600 
kroner. Det er igjen økonomisk over
kommelig å ha krabaten i Samskipnadens 
barnehager mens du selv følger fore- 
lesningene ved Universitetet.

Se side 20
.. 'S'"’...

Dine
problemer

Som student kan være mer enn bare det å 
disponere lesetiden galt; Du kan ha vansker 
med å takle eksamens-kjøret, nervene kan 
være tynnslitte på grunn av økonomien, eller 
årsaken kan ligge på det utenomfaglige livet. 
Kanskje du har vansker med å få 
samboerskapet til å fungere, eller kanskje du 
tvert i mot er deprimert fordi du føler deg 
alene og uten noen venner? Uansett, 
Samskipnaden skal være en støttepilar for deg, 
særlig når livet går deg i mot. Derfor 
oppfordres alle som sliter med tunge 
problemer, å ta kontakt med Studentenes 
Sosialtjeneste.

Se side 17

Les også om Studentsamskipnadens eminenente kantinetilbud, Akademisk 
Kvarter, Studenthuset og Studentradioen.

Noe for enhver smak: sidene 21, 22, 25 og 27
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Rekordstor søkermasse kan gjøre hybeltilbudet for nye studenter til:
* Jeg sitter med tak over hodet, 
har brød og natteleie 
og en som vil dele med meg. 
Mere kan ingen eie. 99

— Arnulf Øverland^

—Men fortvil ikke, sier boligsjef Inger Leiulfsrud i Samskipnaden, —køene minker fort.

Øverst: 
HYBELKJØRET1990; 
Digre søknadsbunker 
vitner om ferske Tromsø- 
væringer uten sted å bo. 
En situasjon boligsjef 
Inger Leiulfsrud og Irene 
Kvello i Samskipnaden 
forsøker å gjøre noe med. 
Men det er ikke lett, for 
ingen nye hybelbygg har 
sett dagens lys siden 
Ørndalen ble bygd.

Til venstre: 
BOMBEBO; Hver høst 
skjer det samme,- x antall 
studenter må bo i bombe- 
rommene. Trekkfullt er 
riktignok ikke, men...
De fleste er heldigvis fort 
ute.

Ømdaling som trives...
Ørndalen; Samskipnadens nyeste og 
største boligkompleks. Holder helt klart 
den høyeste standarden av Samskip
nadens boliger.

Informasjonsavisa har tatt en prat med 
en av studentene som bor fast og virkelig 
trives på Ørndalen.

Antall nye studenter som begynner på Universitetet er i 
år større enn noen gang før. Og Studentsamskipnaden 
har ikke fått midler til å bygge nye studentboliger siden 
Ørndalen ble bygd for to år siden, og Storelva for tre år 
siden. Til høsten regner Universitetet med at det vil 
være dobbelt så mange studenter på Universitetet som i 
1989. Hvordan skal man så få plass til alle?

V
i har 201 hybler å tilby 
studentene som kommer til 
høsten. 50 av hyblene til- 
deles ved loddtrekning 
blant de nye studentene, og 15 til

deles til de som er tatt opp på inn- 
føringsprogrammet for utenlandske 
studenter. Resten tildeles etter ansi- 
ennitet, sier boligsjef i Student
samskipnaden Inger Leiulfsrud.

- Dette rekker ikke langt når vi 
har 488 boligsøkere (pr. 31/7). 
Herav var det var 219 søkere til de 
50 hyblene for nye studenter.

Bomberom
—Det er klart at 50 hybler blir 

en dråpe i havet hvis det virkelig 
kommer så mye som 2000 — 2500 
nye studenter til høsten. Men Stu
dentsamskipnaden har ikke kapasitet 
til å hjelpe alle disse. Boligene 
Samskipnaden disponerer tildeles 
vanligvis etter ansiennitet, så nye 
studenter vil alltid stå i bakerste 
rekke. Bolighjelpa er et initiativ 
som studentene selv tok for tre år 
siden, nettopp for å avhjelpe dette 
problemet. De sørger for at alle som 
kommer til Universitetet for å 
studere får tak over hodet. Først og 
fremst distribuerer de hybler fra det 
private marked til nye studenter. De 
som ikke får et tilbud med en gang 
får i hvert fall et tilbud om å bo i 
bomberom på Universitetet til 
Bolighjelpa har funnet noe til dem.

For få familieboliger
—Ved høstens første ordinære 

uttak (der nye studenter ikke var 
med) hadde siste som fikk tilbud om 
hybel bare 2 semesters ansiennitet. 
Dette er mye mindre enn vi er vant 
til. Vi har bare 67 igjen på venteliste 
til vanlig hybel. Dette skyldes nok 
at vi hadde såpass mange hybler å 
tildele denne gangen. Når det 
gjelder familieboliger er situasjonen 
mye verre. Vi hadde bare 9 leilig
heter å tilby, og nå står 95 på 
venteliste. Søkerne rangeres slik at 
enslige med barn kommer først i 
køen. Deretter kommer par med 
barn, og til slutt par uten barn.

900 boliger
Studentsamskipnaden dispo

nerer for øyeblikket 631 hybler og 
253 familieleiligheter. Totalt blir 
dette altså 884 boliger. Disse er

fordelt på Prestvannet, Storskog- 
åsen, Øvre Brei vang, Forhåpningen 
Storelva og Ørndalen student
boliger. Ørndalen er det største og 
nyeste boligkomplekset. Hele 234 
hybler og 48 leiligheter er fordelt på 
flere småhus plassert i et av byens 
vanlige boligfelt. Det har vært 
Samskipnadens politikk de siste åra 
å unngå slike store blokk
bebyggelser som de som ble bygget 
på -70 tallet. Erfaringen tilsier at 
studentene trives bedre i vennlige 
trehus enn i store betongklosser.

Ikke umulig
—Fortvil ikke om du ikke var 

blant de heldige som fikk hybel i 
første runde. Det er nye uttak i 
begynnelsen av hver måned, og det 
er alltid tidlig på høsten at køene er 
størst. På senvinteren og vårparten 
kan kravet om antall semester for å 
få tildelt hybel være halvert, sier 
Inger Leiulfsrud.

—Et problem som imidlertid er 
vanskelig å komme til livs er “ikke- 
studenter” som bor på student
boliger. Studenter som er i full jobb, 
eller som har for lav studie
progresjon bør ikke ta opp de få 
plassene vi har å tilby studentene. 
De som søker om kontraktfomyelse 
etter at leieperioden på to år er gått 
ut må derfor dokumentere studie
progresjon. Studenter som av 
rimelige grunner blir forsinket i 
studiet får likevel botida forlenget. - 
Med det trange boligmarkedet vi har 
i dag er det i studentenes egen
interesse at vi får bedre kontroll med 
leieforholdene, og vårt inntrykk er at 
studentene selv ønsker at vi tar de 
nødvendige tiltak for å oppnå dette, 
sier Inger Leiulfsrud.

OL-boliger
Det neste byggeprosjektet til 

Studentsamskipnaden er allerede i 
gang. Men det forgår på Lille
hammer. En del av de boenhetene 
som bygges foran OL i 1994 skal 
være av en slik type at de kan flyttes 
og brukes som studentboliger etter 
lekene. Det er firmaet Stud-Bo 
Nord A/S som står bak dette 
prosjektet, og skal bygge totalt 800 
boenheter for studenter. Samskip
naden har tegnet seg for kjøp av ca. 
en tredjedel av disse. Dette utgjør 
96 hybler og 64 3-roms leiligheter.

G
eir Engen bor i en av 
kjellerleilighetene i Øm- 
dalen sammen med sin 
samboer. Han har tidligere 
bodd på andre studentboliger, men 

har endt opp i Ørndalen, med den 
oppfatningen at disse boligene er de 
klart beste.

—Vi trives godt her i Ømdalen. 
Det er dyrt, men i forhold til hva vi 
får igjen er det absolutt verdt 
pengene. Det er lite trafikk - et stille 
og rolig strøk. Likevel går bussene 
svært ofte fra en holdeplass like 
ovenfor boligområdet. Dessuten er 
det i ypperlig gang- eller sykkel- 
avstand fra Universitetet.

Vannlekkasje
—Boligene er av høy standard, 

og vi har hatt få problemer. Det var 
krise en stund i forbindelse med 
vannlekkasjene i høst. Dette var 
vannverkets feil som hadde satt

overtrykk på vannledningen i hele 
boligfeltet. Dette førte til at omtrent 
alt av koblinger på hele rørsystemet 
gav etter, og alle bad og kjellere sto 
under vann. Det tok imidlertid svært 
kort tid før feilen var rettet opp og 
alle skader reparert.

Dyrt
—Leilighetene er fine og 

romslige. Vi betaler 3 150,-kroner i 
måneden, pluss strøm. Totalt blir det 
omtrent 3 550,- å betale i måneden. 
For dette får vi hele 57 kvadrat
meter. Jeg misunner imidlertid ikke 
de som betaler 1.800,- kroner i 
måneden for 11 kvadratmeter. Det 
er litt i meste laget.

Avslutter Geir Engen. En 
student som virkelig trives i Øm
dalen, og som ikke bryr seg så mye 
om at det er høy gjennomtrekk av 
rastløse og kunnskapstørste ung
dommer. TRIVES; Leilighetene på Ørndalen er romslige, lyse og trivelige, i følge ørndalenbeboeren Geir Engen.

En dråpe i havet!
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Samskipnadens

BOLIGHJELPSGENERAL; Leder for Bolighjelpa -91, Tord Mortensen formidler bolig 
til nye studenter. Ring Bolighjelpa på telefon 44202.

med kort vei til byen. Kabel-TV. 
Alle hybler og noen leil. møblert.

Etasje: 7-3 4
Byggeår: 72/73 87
Hybler: 150 50
Leiligheter: 93 20
Hybler pr. kj.: 10 3'?
Dusj/bad: Eget bad
Oppusset: 89/90
Bebyggelse: blokker og mindre

trehus
Avstand UiTø: 5 km (egen stud-

entbuss)
Avst. sentrum: 1 km
Beskrivelse: Sentralt boområde

boligtilbud
Prestvannet Storskogåsen

i n
Byggeår: 75 84
Hybler: 50
Leiligheter: 34 16
Hybler pr. kj: 7
Dusj/bad: 10 hybler har eget,

resten deler to og to.
Oppusset: sommeren 90
Bebyggelse: Blokker og mindre

trehus
Avstand UiTø: 4 km (egen student- 

buss)
Avst. sentrum: 2 km
Beskrivelse: Koselig bomiljø i et

rolig boligstrøk. Lite bebyggelse
og mye beplanting gjør det til et
barnevennlig strøk. I Storskogåsen 
I er alt møblert

F
or fjerde år på rad har Studentutvalget 
arrangert formidling av private hybler 
og leiligheter til nye studenter. 
Bolighjelpa har gått aktivt ut med 
annonsering og personlige henvendelser til 

boligeiere i Tromsø by. På denne måten for- 
søker man å skaffe hybel til alle studentene 
som ikke har fått tilbud om hybel i Student
samskipnaden.

Bolighjelpa -91 består av Tord Mortensen, 
Målfrid Larsen og Maria Sæther. Etter at 
Universitetet sendte ut opptaksbrev til nye 
studenter har ikke telefonen på bolighjelps- 
kontoret stått stille. Tord Mortensen regner 
med å ha ekspedert over 700 henvendelser fra 
boligsøkende studenter før semesterstart.

I år har man gått nye veier for å skaffe flest 
mulig boliger. 8000 boligeiere har fått skrift
lig henvendelse fra Bolighjelpa om å stille 
ledige rom til disposisjon, og dette har gitt 
resultater. Så langt har Tord Mortensen regi
strert rundt 250 tilbud om bolig, men sier han,

KRISELØSNINGER; Alle studenter som kommer til Tromsø vil få tilbud om midlertidig 
innkvartering gjennom Bolighjelpa, sier Tord Mortensen.

/

Kjøper du program
vare for dyrt?

Vi har alle de kjente 
programmene 

T1LSTUDENTPR1SER

TROMSØ 4lQ
Kontormaskinservice a.s

omlag 20% av disse er ikke relevant. —Prisen 
står rett og slett ikke i forhold til hva som blir 
budt fram.

—Responsen var god i begynnelsen, men i 
det siste har strømmen av tilbud dabbet noe av. 
For å skaffe nok boliger kommer vi til å ta i 
bruk alle midler. Alle studenter som kommer 
til byen og ikke har fått noe sted å bo på 
forhånd, vil få tilbud om midlertidig inn
kvartering på Universitetet. Vi kommer til å 
innrede bomberom og andre ledige lokaler slik 
at det går an å bo der til man har funnet seg noe 
annet. Blir det nødvendig kommer vi til å 
bruke telt og brakker!

—Så snart det har flyttet inn folk i 
bomberomene vil vi arrangere dør til dør 
aksjon for å skaffe flere boliger. Her blir det 
krisebeboeme selv som på en organisert måte 
henvender seg personlig til boligeierne. De 
som får napp får selvfølgelig fortrinnsrett til å 
velge blandt tilbudene, avslutter Mortensen.

OVER; Prestvannet er 
studentsamskipnadens mest 
populære tilbud.

TIL HØYRE; Storskogåsen 
ligger ikke så langt bak på 
studentenes prioritetsliste.

Forhåpningen
Hybler: 15
Leiligheter: 2 .
Kjøkken: alle
Dusj/bad: WC på hver hybel.

9 hybler har egen dusj.
Oppusset: sommeren 85
Bebyggelse: hybelhus
Avstand UiTø: 4 km
Avst. sentrum: 1 km
Beskrivelse: Populære familie

boliger på grunn av rolige om
givelser. Alle hybler er møblert 
og har eget kjøkken. Kabel-TV.

NYEST; Storelva (over) og 
Ørndalen (til høyre) er 
Samskipnadens nyeste 

boligtilbud. Begge ligger i 
vakre omgivelser med 

naturen kloss opp til 
husveggen.

Ørndalen
Byggeår: 89/90
Hybler: 234
Leiligheter: 48
Hybler pr. kj: 6
Dusj/bad: tre og tre deler
Bebyggelse: Småhus i flere tun
Avst. UiTø: 2.5 km
Avst. sentrum: 7.5 km
Beskrivelse: Koselig småhus-

bebyggelse gjør at Ørndalen blir 
et trivelig boområde selv om det 
er stort. Hybler og to-roms 
leiligheter er møblert. Kabel-TV.

Øvre Breivang
Byggeår: 78
Hybler: 72
Leiligheter: 25
Hybler pr. kj: 2
Møblert: Alle
Dusj, bad
og kjøkken: to og to deler
Bebyggelse: blokk
Avst. UiTø: 1 km
Avst. sentrum: 3 km
Beskrivelse: Meget sentralt i

forhold til Universitetet.

Storelva
Byggeår: 88
Hybler: 60 (møblert)
Leiligheter: 18 (umøblert)
Hybler pr. kj: 6
Dusj/bad: 20 har eget, resten

deler to og to
Bebyggelse: Mindre bolighus i

vanlig boligfelt
Avst UiTø: 11 km, egne busser
Avst. sentrum: 12 km, god buss

forbindelse
Beskrivelse: Studentboligene

ligger midt i et friluftseldorado, 
med kort vei til naturopp
levelsene. Kabel-TV.

Bolighjelpa -91
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Gode forbruker-råd
—for deg som skal leie på det private marked

Visste du at når du har betalt et 
innskudd etter bestemte regler, så har 
du borett i 5 år, og innenfor disse 
årene kan du framleie leiligheten i 
inntil 2 år?

LURT IGJEN; Noen opplever at boligen de sa ja til i telefonen ikke svarer helt til forventningene...

Informasjonsavisa stilte noen spørsmål til Kari 
Stangnes på Forbrukerkontoret i Tromsø. Vi fikk 
opplyst at de, ved siden av en økning i utleiehenvend- 
elser, fra tid til annen også opplevde studenter som 
hadde klager etter ubehagelige opplevelser på det 
private hybel- og leilighetsmarked.

Huskeliste for deg
som skal leie
E

n hybel er et enkelt rom som 
leies ut for boformål. 
Leietakeren kan ha adgang 
til en annens leilighet, for 
eksempel til bad, kjøkken eller 

vaskerom, selv om dette ikke 
behøver inngå i leieforholdet. Selv 
om en hybel er billigere enn en 
leilighet, har du færre rettigheter når 
du leier. En oppsigelse kan ikke for 
eksempel ikke bringes for retten.

Innflytting medfører
at du bestandig sjekker at 

hybelen er i god stand og godt vasket 
etter forrige bruker. Viktig er det å 
sjekke at alt av elektrisk utstyr, som 
støpsler og faste lamper, virker som 
det skal. Sjekk også at vindus- 
karmene er i orden, ellers kan du få 
høy strømutgift som følge av dårlig 
isolasjonseffekt. Innen 14 dager 
etter at du har fått rommet, kan du

kreve at utleier utbedrer eventuelle 
feil.

Husleien må alltid
betales punktlig, ellers kan du 

risikere å få oppsigelse av husvert. 
Og glem aldri å ta vare på kvitter
ingene når du har betalt. Disse 
kvitteringene er verdipapirer av ypp
erste sort, og uten disse stiller du 
svakt hvis utleier nekter for at siste 
månedsleie er betalt.

Depositum
er et beløp leietaker stiller som 

sikkerhet for at han eller hun 
oppfyller forpliktelsene sine. Hvis 
man må betale depositum, skal det 
settes på sperret konto og leietaker 
skal ha rentene. Beløpet skal ikke 
overstige mer enn seks måneders 
husleie. Depositumet skal ikke 
kunne brukes av utleier før leietaker

har misligholdt for eksempel husleie 
eller strømregning, eller det er for
voldt skade på hybelen/leiligheten.

Ansvaret er ditt
for å påse at hybelen er ryddig 

og i orden. Og du må ikke forandre 
rommet uten at utleieren gir deg 
tillatelse til dette. I verste fall kan 
du bli holdt erstatningspliktig (smak 
og behag er forskjellig; selv om du 
kanskje synes veggene ble friskere 
av et strøk maling i (f.eks) psyke
delisk gult, behøver slett ikke hybel- 
verten mene det samme!). Husk 
også å bruke tynne spiker/skruer ved 
oppheng av lamper, bilder, bokhylle 
m.m. Det lønner seg også å anvende 
gamle spikerhull der dette er mulig.

Klokken 23.00 er faktisk
standard klokkeslett for ro i 

huset. Utleiers krav om at det for 
eksempel etter klokken 22.00 ikke 
skal spilles høy musikk, vaskes med 
maskin eller danses på gulv, er slett 
ikke urimelig Dog skal du ikke være 
nødt til å sitte musestille i en krok 
etter ro-tid. Du kan heller ikke uten 
videre ha overnattingsgjester på 
besøk, slikt må avklares med utleier. 
Heller ikke kan du leie rommet 
videre (framleie).

Rommet er til gjengjeld
ditt enemerke den tiden du leier 

det. Husvert kan ikke brase inn uten 
å si fra først, i så fall kan du nekte 
vedkommende adgang. Likevel har 
utleier rett til inspeksjon, men denne 
bør varsles på forhånd.

L
ånetakeren føler seg ofte som 
den svakeste part, sier hun, 
t—men stiller egentlig ikke 
svakt når han eller hun har 
satt seg inn i de lover og regler som 

gjelder,. Vi råder derfor studentene 
til å skaffe seg særtrykk av Husleie
loven. Vi har også utarbeidet en 
informasjonsbrosjyre om husleie- 
reglene. Den får du gratis hos oss, 
sier hun. —Men hvis man for eks
empel har betalt depositumet uten å 
påse at beløpet er på sperret konto, 
ja kanskje ikke engang har fått kvitt
ering, da står man svakt. —Det er 
viktig å få skriftlig avtale.

Hva er dagens høyeste kvadrat- 
meter-pris for leie av f.eks. en 
hybel?

—Når det gjelder størrelse på 
hybelleien, så finnes det ikke noe tak 
for dette i Tromsø. Derfor er det 
viktig at man snakker med venner 
for slik å undersøke hva prisen 
ligger på. Man kan også kontakte et 
takseringskontor eller Statens Pris
tilsyn hvis man synes kvadratmeter
prisen er alt for høy.

Viktige ting å huske når man skal 
leie...

—Ved inn- og utflytting er det 
veldig viktig å gå gjennom og notere 
ned eventuelle skader og spesielle 
ting ved hybelen/leiligheten. Før ei 
liste over ting og tilstander, med 
kopi til utleier.

Når det gjelder rengjøring ved 
utflytting, har vi på Forbruker
kontoret mange henvendelser på 
dette. Blant annet har vi tilfeller der 
utleier har leid vaskefirma og sendt 
regningen til leietaker, uten å gi hun/ 
han mulighet til å forbedre vaske- 
resultatet. Derfor er det viktig at 
leietaker og utleier sammen ser at alt 
er rent og ryddig. Få gjeme en 
skriftlig bekreftelse på dette.

Hva er egentlig et innskudd?

—Et innskudd er det samme 
som et lån fra leietaker til utleier. 
Det de fleste ikke vet, er at når du

GIR FORBRUKERRÅD; Kari Stangnes ved Forbrukerkontoret i 
Tromse gir gode råd for studenter som skal leie på det private markci

etter bestemte regler har betalt dett 
innskuddet, så har du borett i 5 åi 
Innenfor disse årene kan leietake 
framleie leiligheten i inntil 2 åi 
Leietaker har krav på pantesikkeihc 
for lånet. Du må derfor sørge for ; 
få en tinglyst pantobligasjon ho 
utleier. Utleier kan heller ikke bruk 
innskuddet til hva som helst, fo 
eksempel kan han/hun ikke kjøp 
seg en bil for pengene. Lånet kai 
bare brukes i forbindelse met 
boligen.

Renten av innskuddet går noi 
malt til utleier, men denne rentei 
skal likevel være en del av leie 
beløpet. Men alt dette bør du sjekk 
ved kontraktskriving. Utleier e 
bundet av muntlige avtaler, mens de 
for leietaker gjelder at det må fore 
ligge skriftlig kontrakt før ved 
kommende er bundet. Men jeg opp 
fordrer ingen til å gjøre “lettvint 
avtaler”.

En hører så ofte om urimelig 
utleiere...

—Hvis du kommer ut for e 
vanskelig utleier, som at du bli 
utsatt for “bolighaier,” eller foll 
som på andre måter presser de, 
(kanskje seksuelt), så kan ikke vi g 
deg annet råd enn at du må se de; 
om etter et nytt sted å bo.

Arbeidsytelse, som at du ska 
sitte barnevakt, måke snø elle 
klippe plen, kan være en del ai 
husleia, men man behøver ikk 
godta å sitte barnevakt hver kveld 
Også her gjelder det; få skriftlii 
avtale!

Føler du at noen av bestemo 
elsene er urimelige, som at du ikk 
får lov til å spille musikk eller h 
besøk, bør du ta dette opp me 
utleier. Undersøk alltid slikt før di 
flytter inn, ellers kan du måtte £ 
rettens vei for å få endret e 
urimelig avtale.

Glem ikke, avslutter første 
konsulent Kari Stangnes på Fa 
brukerkontoret i Tromsø, —at om e 
av partene krever skriftlig kontrak 
så skal det være det.
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—Likhetsidealet betyr å hjelpe ekstra de som trenger det
(Kaare Olsen, pedagog og konsulent i Studentenes Sosialtjeneste)

SOS-studietid
—Vi tenker nå å samarbeide mer med universitetssystemet, 
slik at vi kan unngå at de nye studentene får de samme 
problemene som vi ser hos noen av de studentene som kommer 
hit. Det er nemlig altfor lett å bli gående alene med sine 
bekymringer i dette store systemet. Vi ønsker derfor å arbeide 
for å forebygge at problemene oppstår. Studentenes sosial
tjeneste er ikke bare et sted hvor du kun kan komme innom når 
du har det vanskelig av en eller annen årsak, men et sted hvor 
det går an å komme innom for en kopp kaffe og $n prat om ting 
man lurer på. Det kan være lurt, sier Kaare Olsen i Student
enes sosialtjeneste.

S
osialtjenesten har vokst, og gir 
mer og mer et fullverdig tilbud 
for studenter som trenger ekstra 
omsorg og hjelp i sin studietid, 
forteller Olsen. Han fortsetter;

—Å få omsorg og hjelp skal ikke 
være en kampsak for den enkelte, men 
en naturlig del av tilretteleggingen av 
undervisningen, og en holdning hos hele 
universitetsmiljøet. Det nye ved sosial
tjenesten dette året, er at det er opprettet 
en stilling som skal arbeide med fore- 
byggende virksomhet;

—Dette året har jeg fått en del 
erfaring i hva studenter arbeider og 
strever med, og jeg synes at dette også 
har vært en fin måte å bli kjent med de 
enkelte instituttene på. Det er ikke så 
enkelt å gå ut i fagmiljøene og drøfte 
hva som må gjøres uten å være “varm i 
trøya,” samt vite hva slags arbeid man 
kan være med på.

Sjokkfase ved stryk på eksamen
—Eksamen er en veldig tøff periode 

for mange studenter, tøff på den måten 
at man kan ha det som heter 
eksamensangst. Særlig for de som har 
strøket flere ganger. Etter en slik
opplevelse har man gjeme gode unnskyld- 
ninger og prøver å bagatellisere årsakene. Det 
viser seg at mange går inn i en slags “sjokk
fase” hvor man bruker mye lengre tid enn man 
er klar over for å komme seg til hektene igjen. 
På denne måten kan store deler av neste 
semester gå tapt fordi man nøler med å ta fatt 
på nytt. Det blir en barriere, man kommer alt 
for sent i gang fordi man tror at man “egentlig 
kan stoffet,” og kan derved risikere å oppleve 
det samme om igjen. Men vi har et godt 
samarbeid med eksamensinspektøren når det 
gjelder tilrettelegging av eksamen. Vi satser 
på å få til et spesielt tilbud i høstsemesteret for 
studenter som opplever eksamen som spesielt 
traumatisk - så ta kontakt!

Sang og musikk liver opp i hverdagen for slitne studenter.KULTURTORGET;

Trøstebrev ved stryk
—Forebyggende arbeid betyr å tenke ut fra 

gruppe, prøve å se om det er mange studenter 
som kommer i vanskelige situasjoner og om 
det er noe i miljøet som gjør at de “for lov til” 
å gå alene med problemene. Det er synd at det 
er slik organisert på Universitetet at man ikke 
får mer hjelp hvis man for eksempel har 
strøket på eksamen. Dette er et felt som vi vil 
prioritere ved kontoret.

Tøffe K-100
—Vi ønsker, som tidligere nevnt, å dreie 

hele sosialtjenesten i et mer forebyggende 
perspektiv, og vi er inne i en fase hvor vi etter

hvert begynner å ha prosjekter sammen med 
instituttene. Fra lnstitutt for matematisk 
realfag fikk vi nylig en henvendelse angående 
K-100 (meget tøft innføringskurs i kjemi). 
Fem eldre studenter som har gått gjennom 
dette før, fungerte i en konsulentrolle hvor de 
smeltet sammen det faglige og det sosiale i ei 
gruppe hvor det er trygghet og varme. Dette 
har vært et tilbud til alle på K-100, og ca. 30 av 
100 benyttet anledningen. Vi tror dette til
taket, sammen med andre faktorer, har virket 
veldig positivt for resultatene blant studenter i 
denne gruppen. Faktisk var strykprosenten på 
K-100 i år halvert i forhold til i fjor.

Lese- skrivevansker?
—Av nye forebyggende tiltak har vi 

Kulturtorget. Det er et samarbeid med 
Studentutvalget og Studentsamfunnet, hvor 
alle studenter og ansatte en gang i måneden 
kan få seg en trivelig kaffepause, lytte til 
musikk og sang, komme med hjertesukk, 
brennende innlegg, eller også framføre et dikt 
på “Speakers comer.” Slik kan vi (fore)bygge 
opp under det livlige miljøet som finnes.

—Ellers så har lesesalsinspektøren henvist 
mange studenter til oss. Dette har gjort at jeg 
fra januar til mai arbeidet med en gruppe på 6 
dyslektikere, hvor vi har snakket om 
rettigheter til å gjøre opptak av forelesninger, 
til ekstra hjelpemidler, og tilrettelegging av

fii----------- '-----------------Fortvil ikke over pro
blemene. De er der for 
å løses, slik at du 
alltid skal ha noe å 
gjøre 99

— J.Ø.N.

eksamen med utvidet eksamenstid, samt pratet 
om vanskelige ting og opplevelser i 
forbindelse med undervisningssituasjoner. 
Gruppen har gitt en meget positiv tilbake
melding på dette nye forebyggende tiltaket.

—Mange studenter som kommer hit har 
lese- skrivevansker, og det at de skjuler dette 
hindrer dem i å utnytte ressursene sine, fordi 
de ikke tør ta ordentlig del i kollokvier og 
seminarer. Et tilsvarende tilbud kommer i 
gang også til høsten for nye studenter.

Fysiske vansker?
—Blant studentene finnes det også mange 

med fysiske vansker som gjør at enkelte 
forhold må tilrettelegges slik at de får den 
støtte og hjelp de trenger for å makte studiene 
sine. Det kan være at man trenger å myke opp 
kroppen i løpet av studiedagen, eller at man 
må ha tilpasset lesesalsplass eller PC som 
forstørrer skrifta. Vi forsøker også å få i stand 
et lydisolert rom hvor folk som f.eks. har 
vansker med å skrive for hånd kan ha en PC 
fast hvor de kan sette seg og notere etter 
forelesning eller arbeide med oppgaver.

—Å få omsorg og hjelp skal ikke være en 
kampsak for den enkelte, men være en 
holdning hos hele Universitetet, avslutter en 
engasjert Kaare Olsen, konsulent og pedagog i 
Studentenes sosialtjeneste.

Sosialtjenesten Utenlandske studenter
Har tre heltidsansatte. Disse tilbyr 
hjelp og veiledning til studentene 
ved UiTø. Mange problemer kan 
oppstå når du er student, som for 
eksempel dårlig økonomi (dette 
dominerer, og den labre studie
finansieringa må ta mye av skylda), 
ensomhet, tvil om studievalg, 
vanskelig eller umulig bosituasjon, 
samt samlivsproblemer av for
skjellig slag.

Læringsmiljøet kan på mange 
måter være problemskapende, fordi

behovet for sosial og faglig kontakt 
studentene i mellom, og mellom 
studenter og lærere, ikke ivaretas. 
Mange er ensomme og isolerte, og 
kjenner seg ofte fremmedgjorte i det 
akademiske miljøetf Helseunder
søkelser viser at et overraskende 
stort antall studenter sliter med pro
blemer av mange forskjellige slag.

Studentenes sosialtjeneste fyller 
således en meget viktig funksjon. 
Som forebyggere, men også som 
akutt-problemløsere for den enkelte.

Det sier seg selv at den omstillingen 
utenlandske studenter ved Universi
tetet må gjennom, er formidabel. 
Språk, kultur og klima,- alt er nytt.

Dette er det Ane-Marie Hektoen som sier til 
lnformasjonsavisa, hun fortsetter;

—Det er derfor av avgjørende betydning at det 
finnes et skikkelig “mottakerapparat” for de uten
landske studentene som kommer til Tromsø. Uten 
skikkelig oppfølgeing faglig og sosialt ville mange

av dem fått store problemere med å finne seg til 
rette. Informasjonsarbeid er av avgjørende betyd
ning for studentenes evne til å innrette seg i det 
norske samfunn. Dette utgjør derfor en vesentlig 
del av mitt arbeide for de utenlandske studentene.

Et av de faglige tiltakene er Universitetets inn
føringskurs i norsk, som hver høst følges av femten 
utenlandske studenter,

—Jeg tror studentene tjener mye på å være en 
liten gruppe på 15 personer. Dette styrker sam
holdet, selv om de absolutt ikke utgjør noen homo
gen gruppe, sier Ane-Marie Hektoen.

Studentenes 
Sosialtjeneste 
har lokaler i 
kjelleren på 
Universitets
biblioteket. 
Inngang fra 
nordsiden.

Bli vennekontakt!
Vennekontaktens oppgave er å være 
til hjelp for en utenlandsk student i 
det første møtet med oss nordmenn.
Utenlandsstudentene trenger informasjon om 
Universitetet, vårt norske daglige liv, om hvordan 
skaffe seg informasjon om vårt samfunn uten å gå 
veien om offentlige institusjoner og kontorer hver 
gang. På en uformell måte kan vennekontaktene 
bidra til å støtte utenlandsstudentene.

Som vennekontakt har en selv mulighet til å få 
internasjonale venner, og lære mye om deres 
erfaring, bakgrunn og kultur. Og det er spennende!

17

^Ansatte i Sosialtjenesten: '

Kaare Olsen tlf: (4)4594
Ann Torunn Olsen tlf: (4)4595 

^Ane-Marie Hektoen tlf: (4)4596 y
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Hvorfor har ingen
fortalt han om skoletilbudet 

på Toshiba’s bærbare?

Forhandler:

JNJart du vil ha nytte av en 
PC i de praktiske studiene 
Dessuten vil du sannsynligvis 
disponere en PC når du kom
mer ut i arbeidslivet. Jo 
før du blir fortrolig med alle 
mulighetene, jo bedre!

Men sørg for at du vel
ger en PC som er lett å ta 
med seg. Toshiba’s bærbare er 
både like kraftige og minst 
like raske som de større og 
tradisjonelle bordmodellene.

Dermed blir den største 
forskjellen at du uten pro
blemer kan bruke din bærbare 
Toshiba hvor og når du vil. 
På lesesalen, under forlesnin- 
ger, i ferien, i båten eller på 
hytta.

For å gjøre valget enda 
lettere; gir vi en helt spesiell 
pris til deg som studerer på 
våre mest populære PC’er, og 
på våre printere

Begrenset antall.

TOSHIBA
- STØRST PÅ BÆRBARE -

IMPORTØR:

0 ESSELTE KONTOR & DATA

TROMSØ
Kontormaskinservice a.s

Strandvegen 90 - Telefon (083) 81 074 - Telefax (083) 58 381
9001 TROMSØ Postboks 983
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Studentsamskipnad

På godt og vondt
rz------------ \

Politikere er de 
samme overalt. 
De lover å bygge en 
bro selv der hvor det 
ikke er noen elv. 
—Nikita KhrusjtsjovV ____ /

Studentsamskipnaden har vært 
ute i hardt vær siste semester. Da 
husleieprisene skjøt i været etter 
nyttår reagerte studentene. Stu
dentrepresentantene i styret for 
Samskipnaden trakk seg ut i pro
test, og leieboerne på Samskip- 
nadens boliger har gjennomført 
husleiestreik fra februar.

O
g streiken pågår ennå. De høye hus
leieprisene utløste også kraftige 
reaksjoner mot studiefinansieringa, 
som år etter år har blitt dårligere. 
Det ble arrangert ei uke med demonstrasjoner 

og andre aksjoner rettet mot den dårlige 
studentvelferden.

lnformasjonsavisa prøver i denne art
ikkelen å kaste lys over problemstillinga. Vi 
har intervjuet Amt Sommerlund, som var leder 
for Studentutvalget da Aksjonsuka -91 ble 
avholdt i vår. Han forteller om bakgrunnen for 
aksjonene, hva som er målet, og hvordan 
utsiktene er for ei bedre studiefinansiering.

Det finnes ikke noe statlig sosialt apparat 
for å hjelpe studenter. Som student faller du 
utenom alle trygdeordninger og andre hjelpe
apparat staten har opprettet for å hjelpe 
grupper i samfunnet som ikke har tilstrekkelig 
inntekt til å hjelpe seg selv. Studentsamskip
nadene er selvstendige organisasjoner som er 
opprettet for å fylle denne funksjonen. En lov 
om organisering av velferd for elever og 
studenter (den såkalte “velferdsloven”) 
pålegger samskipnadene ansvar for sin egen 
drift. Staten har derfor ikke noe ansvar for de 
tilbudene samskipnadene gir, og en samskip
nad kan i teorien gå konkurs. Studentene har 
gjentatte ganger vist sin misnøye med denne

loven ved å boikotte den, foreløpig uten å ha 
oppnådd noe særlig. Staten har konsekvent 
fraskrevet seg alt ansvar overfor tjenesteyting 
og velferd overfor studenter.

Siden de aksjonene som har vært avholdt 
kunne oppfattes som rettet mot Student
samskipnaden, og ikke mot statens velferds
politikk, spurte vi Amt Sommerlund, mannen 
bak aksjonsuka;
Hva var bakgrunnen for husleiestreiken?

—Bakgrunnen for husleiestreiken var at 
det høsten 1990 ble klart at man måtte øke 
husleia med i snitt 13.7%, mens det generelle 
prisnivået i samfunnet, samt studiestøtta, bare 
økte med 4.5%. Samskipnaden måtte ta igjen 
oppussing og vedlikehold som var forsømt på 
slutten av 70-tallet, og som man på 80-tallet 
måtte ta opp dyre lån for å gjennomføre. Også 
byggingen av Omdalen ble et dyrt prosjekt for 
Samskipnaden.

—Studentene som satt i mindretall i 
samskipnadsstyret mente at dette var priser 
som den enkelte student ikke hadde råd til å 
betale, men av bedriftsøkonomiske grunner 
var det ikke mulig å komme utenom hvis ikke 
staten spyttet inn mer penger. Det gjorde ikke 
staten, og da ville studentene selv vært 
ansvarlig for en slik økning. Det eneste som 
var det rette, følte man, var å trekke seg ut av 
styret i protest.

—Departementet tok dette til etteretning, 
og sa at Samskipnaden kunne drive videre uten 
studentene. Husleieøkninga ble vedtatt slik 
den var foreslått. Samskipnaden ble derfor 
boikotta til staten tar direkte eller indirekte 
ansvar for drifta. Leietakerne, spesielt de på 
Omdalen, tok selv initiativ til en husleiestreik. 
Leieboerutvalgene ble kalt sammen, og man 
sendte ut ei underskriftsliste. Lista viste at 
70% av beboerne ønsket å sette i gang en 
begrensa husleiestreik. Det ble enighet om å

AKSJONSGENERAL; Arnt Sommerlund gjør opp status etter vårens velferdsaksjoner.
godta å betale 5.57% økning av husleia, altså 
tilsvarende økninga i studiestøtte. Studiestøtta 
økte med 4%, men siden Studentrådet hadde 
godkjent oppussinga av blå-husene på Prest- 
vannet, ble man enig om å godta en økning på 
5.75%, og ikke 13.7%.
Er du ikke redd for at Samskipnaden skal gå 

konkurs?
—Streiken er ikke retta mot Samskip

naden. Hvis vi ville ramme Samskipnaden, 
hadde vi innført en full husleiestreik. Dette 
ville satt Samskipnaden konkurs i løpet av to 
måneder. Denne streiken er et politisk signal 
om at noe er vesentlig galt med den velferds- 
politikken man fører overfor studentene.

—Kravet var konkret å få et krisetilskudd 
fra staten for å slippe den høye husleia. I 
tillegg var det nødvendig å få en varig bedring

i studentvelferden gjennom et økt statstil- 
skudd. Myndighetene kan ikke overse det 
politiske argument at 150 studenter nekter å 
betale husleia fullt ut.

—Vi fikk et møte med departementet i 
april, hvor de sa at krisetilskudd kunne de ikke 
gi, men at det ville bli bedringer både i stu- 
dentvelferd og studiefinansiering, lngenting 
av dette ble innfridd i Stortingsmeldinga, og vi 
føler oss sviktet av departementet.

—1 dag går både SV, Kr. F. og Senter
partiet inn for ei økning av kostnadsnormen 
for studenter, og det er ikke tvil om at husleie
streiken i Tromsø har vært en medvirkende 
faktor til at disse partiene har fått øynene opp 
for problemene våre. Til høsten regner vi med 
at også Høyre er nødt til å slå følge på forslaget 
om økt studiestøtte, avslutter Sommerlund. Så 
gjenstår det å se om alt blir så meget bedre.

Sparebanken Nord-Norge og Sparebanken Nordland er under sammenslåing. 
Med ca. 110 ekspedisjonssteder i 69 kommuner i Nordland, Troms og Finn
mark og en forvaltningskapital på drøye 18 milliarder kroner, blir vi den 
dominerende nordnorske bank, og landets nest største sparebank. Det er 
derfor med en unik tyngde og tilgjengelighet vi tilbyr banktjenester - over hele 
spekteret - til vårt publikum: privatpersoner, næringsliv og offentlige virksom
heter i landsdelen.

VI SØKER
unge, middelaldrende og gamle, tykke, middels og 
tynne studenter til ledige studiekonti i vår bank. For
kunnskaper er ikke nødvendig, da all nødvendig opplæ
ring og informasjon vil bli gitt av våre dyktige fagfolk. 
Vi tilbyr konkurransedyktige betingelser etter behov, 
forutsetninger og avtale, med de «frynsegoder» som 
følger av at vi stadig ligger i fremste rekke i utvikling av 
våre tekniske og menneskelige ressurser. Tiltredelse 
snarest.
For nærmere opplysninger, kontakt en av våre filialer i 
Tromsø.

FRA TIRSDAG 17. SEPTEMBER 
FINNER DU OSS OGSÅ PÅ RITØ

SPAREBANKEN
Cy^NORD NORGE
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/----------------------------\
66 Barn trenger 
kjærlighet, spe
sielt når de ikke 
fortjener den. ”

—Harold 
Hubbert

\__________________ / Vanskelig å få barnehageplass til krabaten

** Du kan lære 
mye av et barn, 
for eksempel 
hvor tålmodig 
du er.. 99

—Franklin P.
Jones

\J

PÅ TRE HJUL I SVINGEN; Barna koser seg mens foreldrene studerer. Samskipnadens 
barnehager gir et bra tilbud til de minste, men det er på langt nær plass til alle.

Studentsamskipnaden tilbyr barnehageplasser 
til studenter med barn. I en ny avtale med 
Tromsø Kommune har man fått i stand en 
reduksjon i foreldrebetalinga, slik at studenter 
kommer billigere ut enn andre. Det satses også 
på å øke antall barnehageplasser, slik at 
dekningen blir bedre enn før.

(-----------------
H vis du har vært en av 
de uheldige som ikke 
har fått barnehageplass 
til barnet ditt i, kan løsningen
være å skaffe dagmamma. 
Nesten daglig står det aver- 
teringer i lokalavisene fra 
jenter som kan tenke seg å 
passe på et barn eller fler på 
dagtid. Selv om mange av 

^ulike grunner er skeptiske til

Dagmamma...?
en slik ordning, så er det liten tvil 
om at det kan også kan være en 
flott og (ganske) rimelig løsning.

Det kan lønne seg samtale 
grundig med dagmammaen før 
noen avtale gjøres, slik at du kan 
få et inntrykk av henne som 
person. Bli også enig om når

--------------------- X 
barnet skal hentes og 
bringes, samt hvem som 
skal gjøre dette.

Hvis du er en av dem som 
setter pris på at familien er 
samlet ved middagsbordet, så 
poengter overfor dagmamma at 
barnet ikke skal spise tunge 
måltider like før hentetid, ellers 
kan du risikere mange grimaser 
ogfysjmttop^edjniddagen^^

S
tudentsamskipnaden driver 
barnehager i samarbeid med 
Universitetet, Tromsø komm- 
une og Troms Fylkeskomm- 
une. Totalt driver Samskipnaden 

277 plasser i 8 barnehager, men bare 
78 av disse disponeres av studenter. 
Resten av plassene fordeles mellom 
Universitetet, Kommunen og Fylket. 
Ved vårens tildeling (for bame- 
hageåret 91/92) var det bare 13 
plasser å tildele. Dermed er det 127 
søkere som står på venteliste til de 
80 plassene, og altså uten bame- 
hageplass fira semesterstart.

Enslige først
Søkerne rangeres slik at enslige 

forsørgere og søkere med alvorlige 
sosiale kriterier kommer først i 
køen. Deretter følger barn av stu
dentpar, og til sist barn av par der 
bare én er student.

Nedsatt foreldrebetaling
Et annet stort problem med 

barnehagetilbudet for studenter har 
tidligere vært at de var ufoiholds- 
messig dyre. Mens byer som Trond
heim, Oslo og Bergen har svært 
rimelige plasser for studentbarn, 
eller i alle fall inntektsavhengige 
priser, slik at det koster rundt 10.000 
kroner for en studentbarhehageplass 
pr. år, har studenter i Tromsø vært 
nødt til å betale det samme som 
andre. Altså rundt 26.000 kroner i

året. For de aller fleste student- 
familier er dette umulig å gape over 
uten å ta deltidsjobb, og mange blir 
derfor forsinket med studiene.

Harde forhandlinger
Etter lange og nitidige for

handlinger med kommunen har man 
endelig fått aksept for en diffe
rensiering av foreldrebetalingen. 
Den nye avtalen med kommunen 
som gjelder fram til august 1992 
innebærer at foreldrebetalingen for 
studenter settes ned fra 2.300,- til 
1.700,- pr. måned. Dette gjelder bare 
for studenter som har fått barne
hageplass gjennom Samskipnaden. 
De som har fått plass i ordinære 
kommunale barnehager får ikke 
noen reduksjon i foreldrebetalinga.

Flere plasser?
En endelig avtale mellom Sam

skipnaden og Kommunen er ennå 
ikke i havn. Det jobbes nå hardt for 
å få opprettet flere nye barnehage
plasser i løpet av året. Om dette 
skjer ved at Samskipnaden overtar 
kommunens 93 plasser, eller ved 
bygging av flere barnehager er ennå 
ikke klart. Behovet for flere barne
hageplasser er stort, både for stud
enter og ansatte ved Universitetet 
Universitetet og Samskipnaden 
jobber nå i fellesskap mot flere hold 
for å få tilskudd til å drive barne
hager.

Fra midlertidig til permanent

FROKOSTBORD; Her ser vi en av fordelene barna har ved a tilbringe dagene i barnehagen, 
nemlig et godt sosialt fellesskap. For det er vel lite trolig at denne gjengen savner mor eller fai

Da barnehager har vært et av 
satsningsområdene for Stu
dentsamskipnaden i Tromsø, 
ble det i løpet av våren og 
høsten 1990 jobbet hardt for å 
få i gang en midlertidig 
barnehage i Ørndalen.

Dette arbeidet’ble vellykket, og en 
slik midlertidig barnehage er i full 
drift. En ny og permanent ventes 

å stå ferdig i 1992.
Det har i ett års tid blitt benyttet to 

leiligheter i Ørndalen studentboliger til 
bamehage-formål. Disse lokalene er 
egentlig ikke beregnet til bamehage- 
bruk, men Samskipnaden har møtt 
velvilje fra kommunens side. Komm
unen har redusert noe på kravene til 
standard på lokalene.

Denne midlertidige barnehagen har 
plass til 20 barn i alderen 2-7 år, og disse 
plassene har blitt fordelt mellom 
studentene og de ansatte ved Universi
tetet i Tromsø.

En permanent barnehage skal 
imidlertid bygges. Denne vil bli lokali

sert til Universitetets nærområde, og 
barnehagens fire fulldags avdelinger vil 
romme mange små mennesker. Hele 54 
krabater skal tilbringe sine dager der 
mens mor og/eller far studerer eller 
underviser. Denne permanente barne
hagen forventes av Samskipnaden å stå 
innflyttingsklar i løpet av høstsemesteret 
1992.
Studentsamskipnaden i Tromsø er 
ansvarlig for driften av følgende 7 
barnehager:
Maurtua
Olastien 11, Tromsø (0-7 år)
Aurora
Prestvannvn., Tromsø (3-7 år)
Huskestua
Solbakken 18, Tromsø (3-7 år)
Tiriltoppen
Luleåveien 13, Tromsø (0-7 år)
Breivika
Breivika, Tromsø (0-7 år)
Kvaløysletta
Niseveien, Kvaløysletta (0-7 år)
Storskogåsen
Storskogåsen D-blokka, Tromsø (0-3 år)

Barnekø



nformasjons avisa høsten 1991 Studentsamskipnaden 21

i Studentsamskipnadens kantiner w Enhver som spiser tre ganger om dagen 
burde forstå hvorfor kokebøker selger tre 
ganger så bra som sex-bøker

— L.M. Boyel

God mat? Billig mat? 
Kjapp mat? Spennende 
nat? Variert mat? Sunn 
nat?
lo, vi kan på det mest be
stemte hevde at Samskip- 
oadens kantiner byr på alt 
dette. Og uten mat og 
drikke, duger studenten 
ikke. Så sjekk ut mid- 
iagsmenyen i “Storstua” i 
hovedgården, eller spis 
lunch i UB-kantina. Hvis 
du da ikke venter til 
(lokka blir tre på etter- 
niddagen, og bestiller noe 
snadder i Grillen.

w- ^-antinene til Studentsam- 
Vf skipnaden på Universitetet 

i Tromsø har hatt en bra 
^trmsetning de siste årene, 

iin kantinesjef Asbjørn Storåker og 
issisterende kantinesjef Svein 
lohansen fortelle. Det siste året har 
salget i kantina i kjelleren på ISV 
zått kraftig opp, mens UB har gått 
ned (noe både Johansen og Storåker 
indrer seg over). For de andre 
kantinene har det bare gått smått 
led, mens kantina i Hovedgården 
tar hatt en jevn og god omsetning.

Ny kantine!
Kantina i det nye Medisin- og 

lelsebygget (MH) vil stå ferdig slik 
(studentene har et tilbud allerede 
inder informasjonsuka, forteller 
mat-guruene” videre;

—MH-kantina vil ikke få noen 
fill, slik som kantina i Hoved- 
?ården, men middagsservering vil 
fet bli. Menyen vil bli mest mulig 
fen samme som i Hovedgården. 
Kantina vil holde åpent fra 9 til 17 
itver dag, og stengt i helgene. MH 
iantina skal gi et godt tilbud til alle 
Hudentene.

Storåker og Johansen håper MH- 
bntina vil avlaste kantina i Hoved-

MATMESTERE; Samsldpnadens kantinepersonell klare for storinnrykk av sultne studenter. Fra venstre; Odd Bendiksen, 
Else Hansen og Svein Johansen.

gården i middagstida;
—Vi selger over 600 tallerken- 

retter hver dag, de fleste går unna 
mellom klokken 15 og 17, så da 
forstår man at veggene buler i denne 
hektiske tida! Derfor kommer vi til 
å vurdere å innføre en ordning der 
det gis rabatt eller gratis kaffe for 
middagskjøp mellom klokken 13 og 
14.30. Dette hvis studentøkningen 
blir så stor som ventet.

Kjente fjes bak disken
Nytt fra kantineavdelinga sin

side denne høsten er ordningen med 
ekstrahjelp som skal innføres. Her 
tenker man å knytte til seg studenter 
som kan arbeide på timebasis;

—Vi håper for eksempel at kan
skje tre studenter kan dele ei halv 
stilling, samt at vi også trenger folk 
til kveldsarrangementer av for
skjellig slag. På denne måten kan 
studentene få ennå bedre miljø i 
kantina, og samtidig se hyggelige og 
kjente fjes bak disken. Det er klart 
at vi vektlegger at studenter som vil 
arbeide hos oss har jobbet for

eksempel i gatekjøkken eller på 
restaurant før, men vi stiller ingen 
betingelser, forsikrer Asbjørn 
Storåker.

Mat-prat,- ros og ris.
Storåker og Johansen avslutter 

praten med å fortelle at om stud
entene har noe å bemerke overfor 
kantinene, så må de bare ta kontakt;

—Det er oss to studentene må 
skyte på hvis de tilbudet blir dårlig. 
Dessuten tar vi imot innspill, klager 
og ideer fra studentene sin side med

stor takk.
Svein Johansen forteller at de 

for eksempel hadde en kvinnelig 
student som henvendte seg til ham 
med forslag om å sette i stand egen 
vegetarmat;

—Hun skulle komme med ett 
menyopplegg også, smiler Johansen 
og fortsetter;

—Dette er et godt forslag, og 
klarer vi å selge 10 vegetarmiddager 
hver dag, så vil dette kunne fungere, 
avslutter han.

Spis tidlig
De fleste middagene blit solgt mellom 
klokken 15 og 17, og det er i denne perioden 
et meget hardt trykk på kantina i 
Hovedgården. Dette skaper kaotiske forhold, 
noe som medfører stress og uro, noe man 
særlig bør unngå når man spiser.
For å unngå dette, oppfordres alle til å spise 
middagen sin før eller etter disse klokke
slettene. Dette skaper en jevnere flyt, mindre 
kødannelse, mer orden på bordene, og bedre 
stemning.

NB: Rydd etter deg!
å Samskipnadens kantiner ved Universitetet 
i Tromsø er det en ufravikelig regel at 
studentene skal rydde etter seg. På alle 
kantinene står det merket hvor kopper, 

tallerkner og søppel skal henbringes, samt at det i 
kantina i Hovedgården, der middagsserveringen i 
perioder gjør det svært så kaotisk og utrivelig hvis 
ikke folk ordner etter seg, finnes det en egen, og godt 

? avmerket ryddestasjon.
Det er den enkeltes plikt å forlate bordet i slik 

stand at andre ikke må rydde før de kan slå seg ned. 
Om studenter og ansatte slurver med å følge opp 
denne ordningen, kan et av resultatene bli at

Jobb i kantina?
Vi i kantineavdelinga ønsker å tilknytte oss 
studenter som kan arbeide på timebasis i 
kantinene. Dette gjelder både dagtid og ved 
kveldsarrangementer.
For nærmere informasjon, henvend dere til;
Ass. kantinesjef Svein Johansen,

kantina i Hovedgården, tlf: 44907 
eller
Kantinesjef Asbjørn Storåker,

Breivika Senter, tlf.: 75025

•Samskipnaden ansetter ryddehjelp, noe som vil 
ramme alle gjennom høyere priser på mat og kaffe. 
Kantinesjef Asbjørn Storåker forteller at de som 
rydder etter seg ikke egentlig er “snille,” men at det 
er de som ikke rydder som oppfører seg dårlig 
overfor andre brukere av kantina.

Så rydd opp etter deg! oppfordrer Storåker, en 
oppfordring som alt kantinepersonell uten videre 
stiller seg bak, sammen med samvittighetsfulle 
studenter og ansatte, som til daglig ønsker bordene 
pene og rene når man slår seg ned i kaffepausen 
mellom forelesningene.

for stmdent-mofis
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Akademisk Kvarter
Universitetsbokhandel med etterlengtet overskudd

rBak (fra v.); Elrid Pedersen, 
Kristin Johansen, Nina Petter 

^emSittende^JBritJMgre^^

De fagansvarlige:
Her er en liste over navn og telefonnummer til de fagansvarlige. 
Ikke være redd for å ringe eller stikke innom kontorene, som du 
finner innerst i bokhandelen.
Matematikk, data, fysikk, samfunnsfag og økonomi:

Knut Høiland Telefon (4)4921
Medisin & helsefag, biologi, kjemi, fiskerifag og psykologi:

Anne Støkken/Karin Renø Telefon (4)4923
Klassisk og almen litteratur, jus, pedagogikk, filosofi, språk, historie 
og nordisk:

Elrid Pedersen
Russisk og tysk:

Kristin Johansen
Kunsthistorie:

Brit Digre
V................•..................................

Telefon (4)4922

Telefon (4)4920

Telefon (4)5214

Akademisk Kvarter kan vise til et solid over
skudd for første normale driftsår etter gjeu 
oppbygginga, etter at den gamle universitets 
bokhandelen Unibok gikk konkurs for tre å 
siden. En jevn årlig omsetningsøknig samme 
med en langt mer rasjonell og effektiv drift ha 
gitt resultater.

T
o år etter at bokhandelen 
flyttet fra sentrum og til nye 
lokaler i Hovedgården, har 
bokhandelen nådd mål
setningene om overskudd på driften. 

En salgsomsetning på over 10 
millioner har gitt et netto overskudd 
på 285.000 kroner. Resultatet for 
1991 vil i stor grad avhenge av hvor 
stor tilstrømningen av studenter blir. 
Daglig leder i Akademisk Kvarter, 
Brit Digre sier til Utropia at alle 
forutsetninger ligger til rette for en 
fortsatt vekst;

—At bokhandelen gikk med 
underskudd i 1988-89, og nå har fått 
et overskudd, er helt som forventet, 
uttaler Brit Digre.

En økning i studenttallet av den 
størrelsen Universitetet nå opererer 
med, vil være selve drømmen for 
bokhandelen. De frykter ikke at 
studenttilstrømningen vil skape 
uoverkommelige problemer med det 
første.

Ny medarbeider
—Bokhandelen vil i år først og 

fremst konsentrere seg om å styrke 
medisinseksjonen. En ny med
hjelper er engasjert i halv stilling for 
å ta seg av medisin og helsefag, nå 
som Regionssykehuset og Helsefag- 
høgskolen er etablert i Breivika. I 
denne forbindelsen vil bokhandelen 
satse på å øke antall titler på 
medisinavdelinga for å møte dette 
markedet.

Død kapital
—Varelageret økte i fjor fra 1.8 

millioner kroner til hele 3 millioner 
koner i år. Dette er for mye. Selv 
om omløpshastigheten er brukbar 
ligger det alt for mye død kapital i 
hyllene. Foreløpig har ikke bok
handelen råd til dette. Målet er å få 
ned lagerbeholdningen til om lag 2.2 
millioner kroner i løpet av året.

Forpliktelser
—Bokhandelen har to viktige 

målsetninger: Den ene er at vi skal 
være Nord-Norges beste fagbok
handel, med spesielle forpliktelser 
overfor Universitetet i Tromsø. Den 
andre er at vi skal drive forretnings
messig, det vil si at vi skal finansiere 
oss selv. Siden Universitetet er så 
lite kan det være vanskelig å opp
fylle begge disse målsetningene 
samtidig. Selv om vi ønsker å gi deg 
best mulig service må vi samtidig 
skjele til økonomien, og utvalget av 
litteratur i bokhandelen er derfor 
nødt til å være noe begrensa. 
Likevel skal du minst kunne 
forvente følgende av oss:

- At vi har pensumlitteraturen 
som foreleser har bedt oss 
skaffe, så fremt den er 
tilgjengelig

- At vi skaffer deg det du vil 
ha i tillegg -

Ventetid
—Alle de bøkene vi ikke har på 

lager, bestiller vi så fort råd er. Når 
vi får inn ei bestilling fra deg, legger 
vi den inn på data. Alle be
stillingene som kommer inn faxes til 
distributørene før dagen er omme. 
Noen ganger i begynnelsen av 
semesteret kan det være problemer

med kork på Forlagssentralen, sli 
at de ikke klarer å ekspedere lx 
stillingene fortløpende. Ellers t 
bestillingene ute av våre hender ri 
dagen.

Bestillingstida på norske bøk 
er bare ei uke. Derfor er vi ofte mt 
forsiktige med hvor mange vi tar W 
av slike bøker enn av utenlandsk! 
siden det er lett og raskt å få tak' 
flere. Når det gjelder utenlandss 
bøker varierer leveringstida my 
Svenske bøker ligger stort sett f 
lager hos Wennergren-cappelei! 
Oslo, mens spesielle bøker n 
bestilles direkte fra forlagene. Di 
tar det naturligvis litt lengre tid. M 
vi bestiller fra den store grossistt 
Wegner i Tyskland tar det ca. 3 ukt 
å få levert en bok.

Tapir
Annen utenlandsk litteratur g 

gjennom Tapir i Trondheim. All 
bestillinger går videre også deri 
samme dag, med de har mye bed 
avtaler med leverandører over he 
verden. Derfor blir det mj 
billigere og går raskere enn om 
skulle ekspedere slike bestilling 
selv. De største problemene får 
når vi bestiller fra USA og Japa 
Det kan mange ganger være rø 
marerittet. Hvis bøkene ligger | 
lager i Europa tar det 4-6 uker, ffl 
må de bestilles fra USA tar det 
beste fall 2 måneder. Flere gang 
har vi opplevd at bestillinger ild 
blir ekspedert fordi forlaget vent 
på nye opptrykk. Vi får ikke beskji 
om slike ting og hvis ikke vi se 
bruker mange timer på å ringe fa 
og tilbake mellom de forskjelli| 
instansene, får vi ikke vite ri 
bøkene kan komme, eller om det 
mulig å bestille dem fra and 
steder.
Krøll med 
forhåndsbestillinger

—Det alvorligste problemet' 
oss er likevel når instituttene svik# 
oss med leveringa av pensumlisti 
Ofte har vi store problemer medl 
lister og studenttall tidlig nok til 
vi kan ha bøkene i hylla ved sei 
esterstart. Noen ganger blir vi sil 
ende med stabler av ukurante bøk 
fordi pensumlitteraturen endres 
siste liten. Enkelte forelesere I 
hemningsløst store prognoser 
studenttallene. Da blir vi sitte» 
med rent tap på disse emnene, og d 
vil gå ut over resten av utvalget

—Et godt samarbeid med ins 
tuttene er det beste vi kan ønske o 
Vi har et veldig godt samarbeid u 
mange institutt. Der ringer de 
forelesere som er på permisjon ell 
ferie for å avklare slike ting. ' 
enkelte andre institutt derimot 
vi hatt vanvittige problemer. St 
dentene på mange av kursene der» 
derfor regne med at de selv» 
bestille mange av bøkene de1 
trenge. Om de får dem er en an»! 
sak. Vi har fått noen pensuml^ 
som inneholder bøker som for len? 
er gått ut av handelen, og sendt U 
tilbake om dette. Ingen ser ut til i 
hensyn til henvendelsene våre 
borte, for vi har ikke mottatt nø 
endringer.
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Stikk innom de 
fagansvarlige

66 Den som ikke leser gode 
bøker, har ingen fordeler 
fremfor den som ikke kan 
lese dem. ”

— Mark Twain
x_________________________ )

Når du har behov for å bestille en bok, eller er på jakt 
etter spesiell faglitteratur er det de fagansvarlige i 
bokhandelen du skal ta kontakt med. Hver av disse fem 
nøkkelpersonene i bokhandelen har sine bestemte 
fagområder de bestyrer.

D
e fagansvarlige har som 
oppgave å være bindeledd 
mellom deg og bok
handelen, når det gjelder 
bestillinger, så vel som oppfølging 

og annen kundeservice. De har som 
ansvar å ha kontakt med fagmiljøene 
på Universitetet for å skaffe 
pensumbøker, samt et relevant 
utvalg av støttelitteratur. Faglig 
bakgrunn fra ett eller flere av fagene 
de bar ansvaret for skal de også ha.

Tå kontakt
—Det er ikke lett å følge med i 

hva som er siste nytt når man er 
ansvarlig for 5-8 forskjellige fag, 
sier fagansvarlig Knut Høiland. 
Derfor er vi avhengig av at fag
miljøene selv informerer oss om hva 
som er relevant for oss å sette i 
hyllene. Vi flyter over i informasjon 
fra forlagene, emneoversikter og 
forlagskataloger. De som er in- 
terresert kan bare ta kontakt med 
oss. Desto mer aktive miljøene er 
overfor oss, desto bedre vil tilbudet 
vårt kunne bli, slår han fast.

Økonomisk ansvar
Den som er fagansvarlig har 

dessuten et økonomisk ansvar 
innenfor sitt fag. Dette innebærer en 
forpliktelse til å passe på at salget 
ikke går med tap. Derfor er de 
fagansvarlige nødt til å avpasse 
lagerbeholdningen etter omset
ningen. Fordi det er vanskelig å få 
returnert bøker tilbake til forlagene 
er dette en veldig vanskelig balanse
gang. Bestiller man for lite så har 
man ikke noe å tilby kundene, og 
bestiller man for mye blir bøkene 
liggende i hylla og miste verdi.

-Det er lurt å være tidlig ute med 
1 kjøpe bøker. På grunn av at vi har 
nokså korte returfrister fra for
lagene, er vi nødt til å sende tilbake 
bøker hvis vi ser at det er fare for at 
vi kan brenne inne med mange 
eksemplarer av spesiell pensum
litteratur. Mot slutten av semesteret

NY MEDARBEIDER; Medisin og helsefag flytter til Breivika i disse tider. I og med 
dette ser Akademisk Kvarter behov for å styrke medisinseksjonen i bokhandelen. Ikke 
bare med å bygge opp et større antall titler, men også med å gi bedre service. Karin 
Renø er derfor engasjert i halv stilling som fagansvarlig, og hun skal hjelpe Anne 
Støkken med å betjene medisin og helsefag.

FAGANSVARLIG; Anne Støkken sitter på et godt 
utvalg av medisinsk litteratur.

vil vi som oftest bare ha noen få 
eksemplarer igjen av hver bok. Av 
og til viser det seg at det kan bli for 
lite.

Alt på data
Et spesialkonstruert datasystem 

som de fagansvarlige bruker gjør at 
de raskt kan svare på om bøker er på 
lager eller ikke. Systemet tar seg 
også av bestillinger og mottak av 
bøker, registrering av pensum
litteratur, reservasjoner fra kundene 
og andre aspekter ved boklageret. 
Alt er dermed lagt til rette for at du 
som kunde skal få en så god service 
som mulig.

ÅPNINGSTIDER
Mandag, tirsdag, torsdag og fredag: 

09.00 - 16.30

Onsdag: Lørdag:
10.00- 19.00 10.00- 14.00

__________________________________________>

Hva er vitsen med å gå i bokhandelen for å bli med i 
bokklubben, når vitsen med bokklubben er å slippe å gå i 
bokhandelen 1
Hos Akademisk Kvarter far du både se og røre 
velkomstbøkene i Bokklubben Nye Bøker. 
Kjenn på dem, bla i dem, les en stubb.
Om du melder deg inn hos oss kan du velge deg 
3 av 10 titler, hver til den symbolske 
sum av kr. 1., og du far dem med deg 
når du går.
I tillegg får du gratis Erik Fossnes

Hansens ’’Salmer ved reisens slutt’’.
Senere får du de nye bøkene i postkassen 
samtidig som de legges ut for salg, og da er de 
25% billigere enn over disk.

OBS! Nå er det enkelt å unngå 
fremmedelementer i bokhylla. Bare 
ring Bokklubben Nye Bøkers avbe- 
stillingstelefon, og det var det.

Akademisk Kvarter
B O K H A N D E L
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Tenk pris når du velger datamaskin!
Men la ikke prisen være eneste kriterium. Vi håper 

at du også vurderer slike ting som effektivitet, bruker
vennlighet og fleksibilitet. Glem heller ikke leverandø
rens evne til å betjene deg, både når du skal handle, og 
ikke minst når du trenger hjelp og teknisk service.

HøyskoleData er norges største Macintosh-forhand- 
ler, og selger utelukkende til utdannings- og forsknings
sektoren. Det burde være en forsikring om at du som 
student eller ansatt får den beste veiledning og assistan
se i ditt valg av verktøy. HøyskoleData finner du nå i 
Oslo, Kristiansand, Bergen, Gjøvik og Tromsø.

I månedsskiftet august/september er vi på plass i nye 
lokaler i Tromsø, og stikker du innom kan vi fortelle deg 
hvorfor Macintosh er markedets beste, mest brukervenn
lige og den mest prisgunstige datamaskinen.

At vi fører varer av god kvalitet, 
har aldri vært noen hemmelighet! 

Og ringer du oss, har du alltid flaks... 
Til service for kunder vi stiller straks!

JCtyrrb i/rvruyrrb oa ixi/i/ ulmuty cut',

Hvitevarer, 
Radio/Tv, 
Belysning

Tromso Elektra 0.5
Grønnegata 72,9000 Tromsø, tlf. 89 950.
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Vil du være aktiv og sosial? Skaffe deg verdfifull kompetanse 
innen et viktig fag? Da bør du;

Jobbe med radio
Ditt valg vil falle på Studentradioen. Best og størst i Tromsø

Eller hva sier du til å tilegne deg dyktighet og evner i 
journalistikk, studioarbeid og formidling av nyheter, 
musikk og kultur? Frister det å bli aktivt med i et trygt 
og godt sosialt miljø? Klarer du å si nei til tilbud om 
sommerjobb neste år?
Ut dette kan Studentradioen tilby som velferdstilbud 
for de studenter som måtte ønske det. Mange av 
Studentradioens tidligere medarbeidere arbeider i dag i 
blant annet NRK.

r
ar man i betraktning for- 
delene ved å engasjere seg i, 
og la Studentradioen bli ens 
hobby, skal man lete lenge 
for å finne noe som gir samme 

Éelling. Den erfaring og kunnskap 
om media generelt og radiodrift 
spesielt som man etter hvert erhver- 
ver seg, gir særdeles gode mulig- 
beter om man siden ønsker en 
karriere innenfor det spennende 
feltet media. Som springbrett til 
videre karriere innefor journalistisk 
irbeide er altså erfaring fra Student
radioen svært betydningsfullt. Dette 
lommer også klart til syne i det 
faktum at ikke mindre enn 8 forhen- 
værende medarbeidere i Student- 
radioen nå holder til i NRK, samt at 
flere også arbeider i ulike aviser 
rundt omkring i landet. Praksis fra 
Studentradioen er for eksempel 
wenggivende ved søknad på media- 
linja ved høgskolen i Volda, eller på 
pumalisthøgskolen i Oslo.

Sommerjobb
Studentradioen bruker en del av 

line velferdsmidler til å holde i gang 
Kndinger også i juletiden og om 
sommeren. I denne forbindelse tren- 
?er de medarbeidere, og etter ulike 
kriterier som blir diskutert hvert år, 
tilbys noen medarbeidere anledning 
til å arbeide for lønn i nyhets- 
ttdaksjonen. Jobben kan strekke seg 
over kortere eller lengre tidsrom,

noe som også blir bestemt foran 
hver ferie, og gir lønn som fastsettes 
nærmere. Radioen trenger av og til 
også medarbeidere til korttids- 
engasjement på timebasis.

Meget godt miljø
Det sosiale miljøet mellom med- 

arbeideme i Studentradioen er både 
aktivt, oppsøkende og trygt. Som 
medarbeider skaffer du deg nye 
venner, samt at du på alle måter vil 
bli tatt vare på når det gjelder opp
læring i journalistikk. Både når det 
gjelder det tekniske utstyret og 
mediaformidlingsteknikk. Utstyret 
som Studentradioen benytter i sine 
sendinger og reportasjer, er av en 
meget høy standard, og selv om det 
kan virke skremmende komplisert 
på en nybegynner, kommer du fort 
inn i bruk av det ved hjelp av opp- 
læring og øvelse. Etter en tid kan du 
aktivt bruke din nye radiokunnskap. 
Enten du velger å jobbe som pro- 
gramingeniør, programleder eller 
journalist. Muligens foretrekker du 
en kombinasjon?

Økonomi
Det koster å drive en skikkelig 

radio, og Studentradioen er ikke noe 
unntak. Det meste av inntektene 
radioen har, skriver seg fra overfø- 
ringer fra semesteravgiften som stu
dentene betaler hvert semester. Men 
også på reklamesiden tar radioen inn

TIPS OSS
Vi gjør oppmerksom 
på at vi er interessert i 
tips eller meldinger 
om ting som skjer i 
Tromsø. Ta kontakt 
med oss på tipstelefon 
11011.

Døgnet rundt!

MEDARBEIDERE; Bakerst fra venstre; Turi Enoksen, Marianne Leke, Liss Kristiansen. 
Foran fra høyre; Ivar S. Handeland, Are Flåøien.

betydelige summer. Til den daglige 
drift har Studentradioen tre deltids
ansatte; En redaktør med hovedan

svar for den daglige drift, og to rek- 
lamekonsulenter som pleier kontak
ten med næringslivet i Tromsø. Det

er også mulig å avtjene sin sivil
tjeneste hos Studentradioen. For 
tiden har radioen to sivilarbeidere.

fromsø lytter
S

tudentradioen har en poten
siell lyttermasse på omlag 
60.000 mennesker, fordi 
I noen nabokommuner til 
Tromsø også får inne signalene fra 

Mentenes egen radio. Av disse 
W.OOO er det nesten 20.000 som i 
tyet av en uke lytter til et program
tilbud for så og si enhver smak.

Mest populært blant byfolket er 
morgen og ettermiddagssendingene, 
men Studentradioens mange og 
varierte programtyper faller også til 
hjertet på studenter og andre.

Studentradioen i Tromsø ble 
opprettet på vårparten i 1984, og fra 
å være en spinkel “lilleputt” har de

å tilføre de ukentlige 47.5 sende- 
timene en tyngde og kvalitet som 
ikke ligger tilbake for noen samm
enligning. Selv om Studentradioen 
skal være et velferdstilbud for 
studenter, har mye arbeid blitt lagt 
ned i å bringe den ut over universi
tetsmiljøet.

STUDENT
RADIOEN

PROGRAMOVERSIKT UKEN GJENNOM
TROMSØ

omkring 40 med; beiderene maktet

^RKTØYET; Studentradioens medarbeidere får grundig opplæring på utstyret som
P til f.eks. en spennende radioreportasje eller et fengende musikkprogram.

Morrasendinger:
Man.-fre. Kl. 07.30-10.00 
Man.-fre. Kl. 10.00-12.00 
Søndag Kl. 10.30-12.00 
Ettermiddagssendinger: 
Man.-fre. Kl. 15.00-16.00 
Mandag Kl. 17.30-18.30 
Mandag Kl. 17.30-19.00 
Lørdag Kl. 13.30-15.00 
Lørdag Kl. 17.30-19.00 
Søndag Kl. 14.00-16.00 
Søndag Kl. 16.00-17.00 
Søndag Kl. 17.00-18.00 
Kveldssendinger:
Mandag Kl. 21.30-22.00 
Mandag Kl. 22.00-23.00 
Tirsdag Kl. 22.00-23.00 
Tirsdag Kl. 23.00-24.00 
Onsdag Kl. 21.30-22.00 
Onsdag Kl. 22.00-23.00 
Torsdag Kl. 21.30-22.30 
Torsdag Kl. 22.30-23.00 
Torsdag Kl. 23.00-24.00 
Torsdag Kl. 24.00-02.00 
Fredag Kl. 20.00-21.00

MORRAKVTTTER 
FORMIDDAGSSENDING 
SØNDAGSFROKOST

GOD ETTERMIDDAG 
STUDENTHJØRNET 
PLATESPEILET 
ETTER UKESLUTT 
TUNE IN - HARD ROCK RADIO 
MUSIKK MAKSIMUM 
SØNDAGSÅPENT 
KLASSISKE TONER

TRINFO
COUNTRY & BLUES 
TROPICAL EXTRAVAGANSA 
MUSIKK FOR OSS MELLOM 30 
ÅPEN HALVTIME
KINOSYNDROMET 
DALNTIMEN
ÅPEN HALVTIME 
JAZZFORUM 
NATTSENDING 
BEATSERVICE

Studentradioen i Tromsø, Kjærbygget, 
Strandgata 5/7, 9000 Tromsø, Telefon: 11011

25nformasjonsavisa
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Blueshøst på Skarven

Inntil videre kan du krysse 
av disse datoer i 

lekseboka.

Velkommen til oss — vi gir 
deg informasjon om tilpas- 
ning, priser og stell av kontaktlin- 
ser samt veiledning om vårt nye 
FreshLens system, en trygg og økonomisk 
måte å bruke linser på.

I mange tilfeller er 
kontaktlinser bedte * 
enn briller

FreshLens

August 31. "Good Time charlie" 
September 14."Monaco BluesBand" 

Oktober 12. "BluesBag" 
November 17. "catFish"
W

•VERTSHUSET

StrandTorget - StorTromsø
Bluestelefon: 10101

BRILLE
82 143

Du som bruker myke 
kontaktlinser...

snakk med oss om gg? 
FreshLens

Ett nytt system for bytte av kontaktlinser som gir deg ----- v
mulighet til alltid å ha ’’friske” linser under trygge former på en 
økonomisk forsvarlig måte.

på drivstoff i Norge
Enten det gjelder bensin eller diesel - ingen selger så 

mye drivstoff som Statoil.
Det er tre hovedgrunner til det: Alle Statoils drivstoffer er av 

beste kvalitet. Med sine 600 bensinstasjoner og 110 kystdepoter er 
Statoil det selskapet som er lettest tilgjengelig - uansett hvor i 

landet kundene bor. Og vår kundeservice baserer seg på alltid å yte 
"det lille ekstra".

Statoils betalingskort både for enkeltpersoner og bedrifter er i 
tillegg markedets ledende.

Derfor er Statoil Nr. 1 på drivstoff i Norge.

0 STATOIL
Statoil Service Breivika; Statoils nye stasjon sentralt i Breivika. Tlf.: (083)75880
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“Huset” i Skippergata 44;

. eller friskere øl... ”

PIZZAEMNER; Studenthusets Hilde Paulsen opptatt med å røre sammen, 
kjevle ut og forme dagens porsjon pizzabunner. 130 stykker hver dag!

-velger mange å legge til.
Det går ikke lang tid før du som student 
stifter bekjentskap med Studenthuset 
(vanligst bare “Huset”). Og dette med 
rette, for pizzaen der i gården er et eventyr 
av smak. Har du først smakt den, lengter 
du alltid tilbake. På Huset treffer du 
dessuten andre studenter, i et samvær som 
mange studenter og byfolk synes er både 
lunere og koseligere enn mange andre 
steder.
Huset er ditt - bruk det!

P
izzaen til Studenthuset stiller i en klasse for seg 
sjøl! Den er tjukk og fristende i konsistensen, 
velbalansert, velkrydret og ytterst saftig i smaken. 
Disse små gastronomiske fakta om Studenthusets 
pizza-sortiment er knapt gjenstand for videre diskusjon; 

Mange nykomlinger tviler nok litt på lovordene, men 
tygger i seg all motstand når de første gangen smaker 
Husets utgave av denne flate, italienske fattigmannskosten 
(tenk det!)

8 pr. student!
Om man deler antall solgte pizza på antall studenter, 

finner man at du må sette til livs 8 stykker i løpet av 
studieåret for å holde statistikken oppe. Men daglig leder av 
Studenthuset, Reidun Karlsen, forteller at det ikke bare er 
studenter som besøker Huset. Også “byfolk” stikker innom 
rett som det er, og de fem heltidsansatte og 16 
deltidsansatte studentene står klar til å ta hjertelig i mot 
deg, enten du er leg eller lærd.

10 sorter
Hele 10 forskjellige pizza-typer står på menyen, derav 

en du kan komponere selv om du ønsker litt spenning. 
Prisen ligger på rundt 120 kroner for hel, og 60 for en halv. 
Men så blir du og vennen din skikkelig mett av en hel en 
også! Det nye av året er pizza nr. 10. “Barske Glæder” 
kalles den, og er visstnok usedvanlig fantasirikt 
sammensatt. Etter sigende skal denne, som også stiller litt 
dyrere i pris, være pizzaenes Rolls Royce på Huset.

Studenthusets etterhvert så berømte pizza kan også 
forhåndbestilles telefonisk.

Utropia besøkte Huset midt i den daglige 
produksjonen av pizzabunner, og fant 
effektiv utøvelse av kunsten i et trangt og 
særdeles varmt bakermiljø. Det er Stud
enthusets Hilde Paulsen, en av tre 
(bakere, som er på i dag. Fra ni om

morgenen til tre på ettermiddagen klarer 
hun å røre sammen, kutte opp, kjevle ut 
og steke hele 130 bunner hver dag, 
gjennomsnittlig. Etter 3 minutter på 250 
grader er bunnene klare for fylls- 
påleggelse.

Lunt og trivelig møtested

et er ingenting hokus pokus 
I «med bunnene, forsikrer 
I j Paulsen; —de er laget

etter helt vanlig oppskrift, 
tø eneste er at de hever i tre 
ganger, og dette tar tid. Til 
tøzaene våre bruker vi tre for- 
«jellige sauser, og selv om den du 
tøper inneholder eggesaus, så er 
«le basert på tomatsaus.

Selv om Husets to ovner, som 
«oster 60.000 pr. stykk, klarer å ta 
W ustekte emner i slengen, så kan 
tø være ventetid når pågangen er 
8or Dette sier endel om etter- 
Wselen.
j Huset tar inn ferske varer, som

de selv hakker opp i mindre passe- 
lige biter. Hver uke går det for 
eksempel med mellom 200 og 400 
kilo ost, og tre ranker hvitløk (d.v.s. 
3 kilo); — Folk har virkelig lært seg 
å spise hvitløk, sier Karlsen. 
Informasjonsavisa repliserer med å 
anta at det da ikke finnes noen 
hekser som jobber på Huset?

— Neida! utbryter Paulsen, og 
en gutt som vasker gulvene får 
streng beskjed om at; —no sier du 
ingenting!! /

Krydderoljen som står i grønne 
flasker på bordene, er Husets 
kanskje største spesialitet, og 
Paulsen forteller at denne er Huset

alene om i hele nord Norge! Reidun 
Karlsen legger til at denne har de fått 
mange henvendelser på; —Folk 
ringer og skal ha oppskriften, men 
den er strengt hemmelig!

Studenthuset solgte 45.000 pizza 
i 1991, og dette er nesten det 
dobbelte av omsetningen for 1989.

Studenthuset er antagelig også 
de eneste i hele landet som baker 
grove bunner til sine pizza. Denne 
anbefales til nr. 5 og vegetarpizzaen, 
fordi smaken er kraftig og nøtte- 
lignende. Disse bunnene har blitt 
veldig populære, får vi opplyst.

Studenthuset er et mye 
brukt lokale, både til 
fest og til hverdags, i 
faglig såvel som sosial 
sammenheng.
Selv om de fleste besøker Huset 
i den hensikt å slappe av med 
gode venner over en pepperoni
pizza og et glass øl eller brus, 
må man merke seg at Student
huset er en utmerket plass for 
møter, debatter, konserter o.l.

Lokalene i andre og tredje 
etasje gir fine muligheter for 
sammenkomst, og det er ikke få 
lyrikkkvelder, rocketilstel- 
ninger, forelesninger og avslut- 
ningslag som har blitt avholdt 
der. Tredje etasjen kan lånes 
gratis, og gir en intim og trygg 
ramme omkring ei gruppe på 
mellom 2 og 30 personer. 
Andre etasjen kan ikke leies, og 
hvi« man cinsLpr 3 få rpcprvprt

plass for sammenkomster og 
lignende, må man være klar over 
at noen dager (som onsdagene) 
er dette ikke mulig på grunn av 
at det kan være mye folk. I alle 
tilfelle må man ved reservering 
godta andre gjester i lokalet.

For fullt ut nyte godt av alt 
Huset kan tilby, må det legges til 
at det er lurt av deg å stå som 
medlem i Studentsamfunnet. 
Dette gir deg fordeler når du skal 
leie møteplass, men også rabatt 
på alle tilstelninger arrangert av 
Studentsamfunnet. Er du med
lem får du også gratis garderobe.

Studenthuset har også en 
liten uterestaurant i bakgården, 
og her har man sol helt til 
klokken ni om kvelden. Koselig 
og avskjermet er den vel verdt et 
besøk nå i høstsola.

Studenthuset har også en 
liten og uforstyrret dartkrok i 
første etasje. Piler kan leies ved 
disken.

Så treffes vi på Studenthuset da! 
Studenthuset, Skippergata 44 
(hundre meter nord for bybroa). 
Pizzabestilling; 84410.

BULLS-EYE; Koselig dartkrok i første etasje på Huset.

Mssai produksjon 
og tilbehør
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Hvorfor har ikke næringslivet 
latt seg friste?

Til deg som allerede vet svaret, vil vi bare 

si: Kontakt nærmeste IBM-forhandler.
Det finnes ingen annen gruppe som får så 
store rabatter av IBM som studenter, lærere, 
elever og skoler.

Så litt mer til deg som lurer på hva vi 
mener:

1. Til en IBM PS/2 tilbys det tusenvis av 
løsninger for hundrevis av bransjer. Med en 
IBM PS/2 begrenses heller ikke mulighetene 
for avanserte og skreddersydde dataløsninger. 
Noe næringslivet har valgt å verdsette - for 
det er jo virkeligheten. Egentlig er dette grunn 
god nok alene.

2. Likevel er det mer. IBM leder an i den 
teknologiske utviklingen. En nødvendig inn
sats for å tilby oppgaveløsning som er rask, 
sikker og kostnadseffektiv.

3. IBM tilbyr fleksibilitet. Alt fra tekst
behandling til tunge, krevende oppgaver kan 
løses i samme teknologiske miljø. Man kan 
velge uavhengige stasjoner eller nettverk. 
IBM PS/2 kan dessuten tilpasses UNIX (AIX). 
Investert kunnskap kan tas med fra en maskin 
til en annen.

4. IBMs autoriserte forhandlere finnes 
over hele landet og sikrer trygg installasjon og 
service.

5. IBM PS/2 er lett å lære. Med Windows 
eller OS/2 kan IBM betjenes med mus. 
Integrert tekstbehandling, grafikkprogrammer, 
regneark, m.m. Det er bare å sette i gang. 
Avanserte programmer for kompliserte opp
gaver krever mer. Her har IBM en egen skole. 
Siste år gjennomførte vi 20.000 elevdager.

Bør studenter vurdere på samme måte

som næringslivet? La oss svare med et spørs
mål: Det du lærer deg om data nå, skal vel 
være til nytte når du møter din første PC i 
arbeidslivet?

Kontakt nærmeste IBM-forhandler for ei 
demonstrasjon av IBMs PC-verden, f.eks. vår 
nye råtass: En PS/2 Laptop på 3,5 kg - akkuj 
rat noe for den mest kresne student.

Ring ’’Skolegruppen” hos IBM på telefoj 
(02) 99 82 05 eller 99 96 36 hvis du ikke vet] 
hvem som er IBM-forhandler på ditt sted.

Lillehammer'94

(lflisieil 
samarbeidspart ner

19!


